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Preobremenienost -
posledita krutosti 
tega sveta? 

Svet je krut, zato se mu je potrebno prilagoditi. Otroke je 
potrebno oborožiti, da bodo pripravljeni na boj, še posebej ta
krat, ko bomo vstopili v Evropsko unijo. Morda so res nekaj 
let osnovnošolskega in srednješolskega izobraževanja preobre
menjeni, toda nekoč nam bodo še hvaležni za vse to "orožje", 
ki jim bo omogočalo doma in v svetu, da bodo po končanih 
bitkah paradirali na čelu zmagovalcev - znanje je naše na
jvečje bogastvo in informacija je denar. 

Ob takih in podobnih izjavah tistih, ki odločajo o tem, 
kakšen naj bo naš šolski sistem, se človek vpraša ali so tem 
ljudem "naši" otroci zares največje bogastvo ali zgolj topovska 
hrana. Tisti namreč, ki v prvih bojnih linijah preživijo, dobijo 
medaljo, in če so vse to preživeli, so utrjeni in pripravljeni na 
vse slabo, kar ta naš kruti svet ponuja. 

Svet je bil nekoč zares krut. Nebogljenega človeka so napa
dale divje zveri, pred katerimi se ni znal braniti, ogrožala ga 
je narava, ker se ni znal zaščititi, ni imel dovolj hrane, ker je 
ni znal pridelati Danes je drugače. Človek obvladuje naravo 
in zna poskrbeti zase. Zemlja je dandanes človeku prijazen 
planet. Edini pravi sovražnik je človeku človek - tisti, ki izha
ja iz definicije, ki upravičuje vse negativno v medosebnih re
lacijah kot logično in neobhodno posledico realne krutosti tega 
sveta. Toda vsak poznavalec, tudi zgolj ljubitelj psihologije 
osebnosti ve, da obrambna pozicija ni dobra osnova za zdrav 
psihofizični razvoj človeka. Nikar ne vzgajajte naših otrok v 
prepričanju, da je človek človeku volk. Storilnostno naravna
na šola vzgaja posameznika, ki so mu delovna uspešnost, tek
movalnost, visok položaj v družbi, storilnost in denar temeljne 
družbene vrednote in vodilo njegovega delovanje. Na tej poti 
ni prostora za sočloveka in to so tisti volkovi, ki ustvarjajo "ta 
kruti svet", vse dokler se ne srečajo sami s sabo, ko se jim čas 
ustavi zaradi osebnih ali življenjskih tragedij njihovih 
bližnjih, ki so jih edini sposobni začutiti kot sočloveka. 

Naravo smo že obvladali Paradoksalno pa je, da vemo več 
o civilizacijah na drugem koncu sveta kot o samem sebi in 
svojem sobivanju z drugimi To je namreč tisto, kar nas opre
deljuje kot humaniste in civilizirane družbene skupine in ni 
povezano s formalnimi titulami in družbenimi pozicijami 

SVET JE LEP. Naj bo to izhodišče za začetek in konec 
izobraževanja naših otrok. Če pa tekmovalnost in boj morata 
obstajati, pa naj bo to boj 
in tekmovanje s samim se
boj v procesu osebnostne 
rasti, ki vodi k resnici 

Prvi domači sadovi letošnje letine... Foto: Martin Ozmeci 

KIDRIČEVO / 10 LET FIRME ALBIN P R O M O T I O N 

Certifikat ISO 9002 in status 
pooblaščenega ixYOxnil€a 
\ podjetju Albin Promotion iz Lovrenca na Dravskem polju si 
bodo leto 2000 resnično zapomnili . Kot je povedal ustanovitelj , 
lastnik in direktor Albin Brenči, bodo v kroniko družbe z veli
kimi črkami zapisali , da letos praznujejo 10 let uspešnega 
poslovanja, da so pridobili pomemben certifikat kakovosti ISO 
9002 ter da so pridobili status pooblaščenega izvoznika. 
Uradne podelitve so opravili na proslavi 10-letnice konec mi
nulega tedna na letnem kopališču Kidričevo ob prisotnosti 
eminentnih gostov ter poslovnih pamterjev iz domovine, štirih 
držav EU ter držav z območja nekdanje Jugoslavije in Albanije. 

Osrednji in uradni del prazno
vanja je 124 redno zaposlenih in 
več kot 70 neposredno vezanih 
na proizvodnjo podjetja Albin 
Promotion opravilo v petek, 9. 
junija. Nekaj po 13. uri je goste 
in poslovne partnerje iz Slove
nije, nekaterih držav z območja 
nekdanje Jugoslavije, Albanije, 
sosednje Avstrije, Nemčije, Švi
ce in celo iz Velike Britanije, 
sprejel glavni direktor Taluma 
mag. Danilo Toplek. Glavnina 
proizvodnih prostorov potjetja 
Albin Promotion je namreč na
meščena v petih etažah nekdan
jega rdečega dela Taluma. Po 
ogledu proizvodnje za izdelavo 
drobnih delov za avtomobilsko 
industrijo - največ izdelajo ven-
tilčkov za različne pnevmatike. 

v zadnjem času pa tudi kovinske 
dele (nete) za obutveno indust
rijo - so se gostje pridružili dela
vcem in poslovnim partnerjem 
na kopališču v Kidričevem, sre
di katerega so nalašč za to slavje 

Ustanovitelj, lastnik in direktor 
Firme Albin Brenči je ponosen 
na uspeh svojega kolektiva "v 
prvi desetletki". 

Foto: M. Ozmec 

postavili velik šotor in oder. 
Delavcem podjetja Albin Pro

motion je za 10 let nadvse 
uspešne proizvodnje in gospo
darske rasti, pa tudi za vzorno 
poslovno sodelovanje čestital 
generalni direktro T U V Avstri
ja g. Eberhardt in zatem direk
torju AP Albinu Brenclju 
izročil v poslovnem svetu cen
jen certifikat kakovosti ISO 
9002. Tudi generalni direktor 
Carinske uprave Slovenije 
Franc Košir je izrazil zado
voljstvo nad poslovnimi uspehi 
podjetja Albin Promotion in do
dal, da smo lahko na to vsi po
nosni, saj je v Sloveniji malo 
podjetij, ki delajo tako uspešno, 

predvsem pa, ki izva-žajo skoraj 
100 odstotkov svoje proiz
vodnje. Pomembnim po-slov-
nim pridobitvam podjetja AP se 
je pridružila tudi carinska 
služba ter v okviru prilagajanja 
modernim tokovom in evropski 
zakonodaji podjetju podelila po
sebno dovoljenje za poenostavi
tev carinjenja - status poblašče-
nega izvoznika. To pomeni, da 
lahko odslej kadarkoli izvažajo 
svoje izdelke brez kontrole ca
rinske službe v katerokoli drža
vo sveta. Podjetju so s tem izra
zili zelo visoko stopnjo zaupan
ja, saj so nekateri delavci podjet
ja odslej tudi carinski sodelavci. 

Nadaljevanje na 3. strani 

Gostje iz Slovenije in evropskih držav med ogledom proizvodnje 
podjetja Albin Promotion, ki je nameščena v Talumu 
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.VODOVOD 
U godne cene storitev 
in mater ia la 
Franci STRELEC 
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Višje cene delnii, poloviina 
iikorišienost €et1ifikatov 
"Neizpolnjena pričakovanja in s preudarnimi odločitvami ust
varjeni dobitlii," je v letnem poročilu označil poslovanje KBM 
Infond, družbe za upravljanje, d.o.o., njen direktor mag. 
Branko Pavlin. Omenjena družba je bila ustanovljena leta 
1994, ustanovitveni kapital pa je v celoti vplačala INova KBM. 
Sledi lo je obdobje dokapitalizacij in lastniška struktura 
družbe je bila ob koncu leta 1999 naslednja: večinski lastnik 
je Nova KBM, sledi Zavarovalnica Maribor, zatem Finea, 
d.o.o., Maribor, Branko Pavlin, Slovenske Konjice, MBH Ma
ribor, Dej , d.o.o., Postojna in KBM Infond, d.o.o., Maribor. 

KBM Infond je konec lanskega 
leta upravljal pooblaščeno in
vesticijsko družbo Infond Zlat, 
d.d., ter vzajemne sklade Hrast, 
Miha, Nika Delniški ter vzajemni 
sklad Nika, S.P.D. Družba je v 
lanskem letu ustvarila 959,5 mili
jona tolarjev dobička in dosegla 
solidno razliko med poslovnimi 
prihodki in odhodki, kar je po 
oceni direktorja odsev premišlje
nega in gospodarnega ravnanja. V 
uvodu omenjena neizpolnjena 
pričakovanja pa se gotovo 
nanašajo na tudi v letu 1999 neza-
polnjeno privatizacijsko vrzel. 
Gre za pomemben presežek certi-
fikatnih sredstev državljanov, ki 
jih pooblaščene investicijske 
družbe, med največjimi je tudi 
Infond Zlat, d.d., ne morejo za
menjati za konkretno pre
moženje. To dejstvo neugodno 
vpliva tudi na ceno delnic PID-
ov ter resno ogroža normalno 
delo družb za upravljanje. Le-te 
so v lanskem letu odpisale za 9,2 
milijarde certifikarnih sredstev, 
saj je del družbenega premoženja, 
na osnovi katerega je država izda
la certifikate, v procesu privatiza
cije šel v stečaj ali likvidacijo. V 
poročilu direktorja Branka Pavli
na zasledimo tudi podatek, da je 
upravljanje portfelja pooblaščene 
investicijske družbe Infond Zlat 
zahtevalo v letu 1999 bistveno 
večje angažiranje kot v prejšnjih 
letih. Gre za aktivno upravljanje 
podjetij, kjer imajo ustrezen ka
pitalski vpliv in jih ocenjujejo 
kot perspektivna podjetja, ter za 
spremljanje delnic podjetij, ki so 
uvrščena na borzo, pri katerih 
družba zasleduje cilje dividend-
nega in kapitalskega donosa. Ker 
prihaja čas poteka mandatov 
upravam in nadzornim svetom v 
družbah, olastninjenih v začetku 
procesa privatizacije, se KBM In
fond angažira tudi na področju 
kadrovske politike v teh podjetj
ih, saj je prav ta pomembna v pri
hodnjem razvoju in uveljavitvi 

posameznih gospodarskih družb 
v njihovem portfelju, s ciljem do
seganja sinergijskih učinkov. V 
letu 1999 je že bilo izvedenih ne
kaj povezav med gospodarskimi 
družbami, podpisanih pa je bilo 
tudi nekaj pisem o nameri pove
zovanja. 

LETO RASTI 
CENE DELNIC 
INFOND ZLAT 

Zadnji dan leta 1999 je bil kapi
tal P ID Infond Zlat razdeljen na 
dobrih 337 milijonov navadnih 
delnic z norninalno vrednostjo 
100 tolarjev. Čeprav se je število 
delničarjev sklada mesečno 
zmanjševalo za povprečno tri 
tisoč, je velik del delnic še vedno 
v lasti malih delničarjev. Dejstvo, 
da se število delnic koncentrira 
praviloma pri pravnih osebah po
meni, da le-te pričakujejo rast 

njihovih cen ali vsaj ohranjanje 
vrednosti premoženja. Obenem 
potrjuje napoved direktorja še iz 
časov začetka zbiranja certifika
tov, da je naložba v investicijske 
sklade varna in dolgoročno dono
sna. Sicer je bil trend večanja cen 
delnic PID-a Infond Zlat pris
oten vse leto 1999. S 342,62 tolar
ja konec leta 1998 je bila cena del
nice konec leta 1999 brez upošte
vanja denominacije 525,80 tolar
ja. Ker je sredi leta prišlo do de
nominacije z menjalnim razmer
jem 1:10, je bila cena delnice ko
nec leta 52,58 tolarja. PID Infond 
Zlat, d.d., sicer razpolaga z 
osnovnim kapitalom v višini 33,7 
milijarde tolarjev. Promet z nje
govimi delnicami je v lanskem 
letu presegel 8 milijard tolarjev 
in je z mesečnim prometom nad 
673 milijonov tolarjev uvrščen v 
sam vrh najlikvidnejših delnic na 
borzi. Čisti dobiček družbe je 
znašal 426 milijonov tolarjev. 

e preveč vzpodbuden je poda
tek, da je bila konec leta 1999 iz
koriščenost certifikatnih sredstev 
sklada Infond Zlat le 49,73-od-
stotna. S pričakovano večjo izko
riščenostjo bo rasla tudi vrednost 
osnovnega kapitala družbe, delež 
tržnih vrednostnih papirjev v 
njenem portfelju in dolgoročno 
tudi cena njenih delnic. 

J . Bračič 

ILIRIKA - BORZNOPOSREDNI-
SKA HISA / TEDENSKI KOMENTAR 

I 

Prece/ visfe 
čeprav se je trgovanje na Ljubljanski borzi vrednostnih papirjev 

ob koncu tedna nekoliko umirilo, so tečaji delnic v uradni Rotaci j i , 
zabeležili lepe rasti. Slovenski borzni indeks se je v enem tednu 
dvignil za poltretji odstotek, njegova vrednost pa se je zaključila 
prt 1.686 točkah. Rast indeksa je spremljal tudi nekoliko višji pro
met, največji delež pa še vedno predstavljajo posli s svežnji. 

Trgovanje v preteklem tednu je postreglo s precejšnjo ras t jo | 
kranjskega Merkurja. Njegova delnica je zopet presegla nivo 
15.000 tolarjev, kolikor je bila nazadnje vredna v sredini maja. Te 
denska rast je pokazala več kot 5 odstotkov, vrednost pa se uteg 
ne še nekoliko povišati, saj je ponudba pri nižjih nivojih zelo orne 
jena. Podobno kot pri Merkurju je zmanjkalo ponudbe tudi pri Sav 
ski delnici. Njena vrednost se je povzpela prek 16.000 tolarjev, več 
prodajalcev pa je s svojimi naročili šele pri 16.300 tolarjih. Pozitivni 
val. je krepko okrepil tečaje tudi farmacevtskima družbama. Vred-1 
nost Krke je v prejšnjemu tednu presegla 25.000 tolarjev oz i roma | 
je v zadnjih štirinajstih dnevih pridobila na svoji vrednosti več kot 
10 odstotkov. Podobno kot Krki se je vrednost povišala tudi Leku. 
V zadnjem tednu je delnica pridobila dobre 4 odstotke in pol, enot
ni tečaj pa se je približal 32.500 tolarjem. Največjo rast v uradni j 
borzni kotacija pa je pretekli teden dosegla delnica Intereurope, 
Njena vrednost je bita dolgo časa pri vrednosti 2.300 tolarjev, t o - | 
krat pa je skočila celo do 2.500 tolarjev. Rast lahko pripišemo tudi ] 
zaključku prevzemne ponudbe za družbo STC Celje, na osnovi k a - | 
tere je Intereuropa postala lastnik več kot 95 odstotkov delnic 
Prevzem lahko prepreči le še Agencija za trg vrednostnih papirjev, 
ki mora družbi izdati dovoljenje za prevzem. Kot vse kaže, se o b - | 
dobje poceni akumulacije končuje tudi pri delnicah Gorenja. Po
nudbe pri 2.100 tolarji zmanjkuje, investitorji pa so prisiljeni pos
tavljati nakupna naročila vse višje. Posledično je enotni tečaj v j 
zadnjih dneh porastel za dobre 3 odstotke. 

Veliko več kot SBl je v preteklem tednu pridobil indeks poob
laščenih investicijskih družb. P1X je porasel kar za 10 odstotkov, 
njegova petkova vrednost pa je znašala 1.340 indeksnih točk. Vi
soko rast indeksa lahko delno pripišemo tudi izvolitvi nove vlade irv| 
večjemu razumevanju za polnjenje privatizacijske vrzeli. Najbolj s o | 
k rasti prispevale prazne pooblaščene investicijske družbe, ki so v | 
povprečju zrasle za več kot 20 odstotkov. Povpraševale! so na j - | 
višje potisnili delnico Pomurske investicijske družbe H, ki je v tem 
tednu pridobila skoraj 24 odstotkov, njena vrednost pa se je n a | 
zadnji trgovalni dan ustavila pri 35 tolarjih. Več kot 15 odstotkov j e | 
pridobil tudi PID Kmečka družba. Vrednost delnice se je v petih 
trgovalnih dnevih povzpela na 45 tolarjev. Delničarje so razveseli le! 
tudi pooblaščene investicijske družbe, ki med svojim premožen-; 
jem nimajo neizkoriščenih certifikatov. Največ sta zopet pridobila 
Zlata moneta 1 in Zvon 1. Slednjemu se je enotni tečaj povišal za 
5,4 odstotka na 60,9 tolarja, za Zlata moneto 1 pa so bili kupci p r i - | 
pravljeni odšeti 62 tolarjev, kar je dobrih 5 odstotkov več kot konec j 
prejšnjega tedna. | 

Evforija zlasti pri nakupih delnic Krke in pooblaščenih investicij- ^ 
skih družb je povzdignila zanimanje za trg vrednostnih papirjev, k( | 
se je odzval z močno rastjo. Vrednosti delnic so pridobivale iz dne- | 
va v dan. Rast se je ob koncu tedna nekoliko umirila, kar je bila 
posledica vnovčevanja dobičkov, saj so imeli investitorji možnost ' 
pridobiti delnice predvsem praznih PID-ov celo 50 odstotkov nižje, j 
kot znašajo trenutni tečaji. 

Matjaž Bernik, Ilirika - borznoposredniška hiša, d.d. | 

TEOHIK /e naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. 
Izdaja RADIO-TEDNIK, d.o.o., 
Ptuj. 
Direktor Franc Lačen. 
Uredništvo.' Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože Bračič, 
Majda Goznik, Viki Klemenčič Iva-
nuša, Martin Ozmec (novinarji), 
Slavko Ribarič (vodja tehnične re
dakcije) in Jože Mohorič (grafično-
tehnični urednik). 
Propaganda; Oliver Težak, v041-
669-509. 
Naslov; RADIO-TEDNIK, p.p. 95. 
Raičeva 6, 2250 Ptuj; 
•a (062) 749-34-10, 749-34-15, 
749-34-37; faks (062) 749-34-35. 
Celoletna naročnina 
6.760 tolarjev, 
za tujino 13.520 tolarjev. 
Žiro račun: 
52400-601-47280 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Davek na dodano vrednost je 
vračunan v ceno izvoda in se 
obračunava v skladu s 7. točko 
25. člena Zakona o davku na do
dano vrednost. Uradni list 23. 12. 
1998, št 89. 
Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
viww. radio-tednik. si. 
E-pošta: 
nabiralnik&radio-tednik.si 
tednikSamis.net 

GORNJA RADC^ONA/ 12 . M E D N A R O D N I SEJEM IMPAK 
2 0 0 0 JE BIL USPEŠEN 

Sejem za strokovniake 
Pretekli petek, 9. junija, so na sejmišču Pomurskega sejma v 
Gornji Radgoni zaprli 12. mednarodni sejem embalaže, tehni
ke pakiranja, grafike, skladiščenja in transporta, imenovan 
IMPAK 2000. Sejem, kjer je na 4000 m2 metrih pokritih in 
500 odkritih razstavnih površin razstavljalo 150 razstavljavcev 
iz 14 držav, je obiskalo 4500 obiskovalcev. 

Kot je na tiskovni konferenci, 
ki je bila ob zaključku sejma, po
vedal direktor sejma Janez Erja
vec, je bil sejem po mnenju raz
stavljavcev uspešen. Za organiza
torja ta specializirana prireditev 
ne prinaša kakih komercialnih 

učinkov, pač pa le bogati sejem
sko ponudbo obmejne sejemske 
Gornje Radgone. 

Poleg bogate razstave s področja 
embalaže, grafike, pakiranja in 
transporta so potekala razna pre
davanja in posvetovanja s tega 

področja, ki so bila letos boljše 
obiskana kot na preteklih sejmih. 
V okvir sejma sodi tudi podelitev 
slovenskega oskarja in priznanj 
za embalažo. Letos je na natečaj 
ocenjevanja, ki je potekalo pred 
otvoritvijo sejma, prispelo 29 
vzorcev, ki jih je poslalo 11 proiz
vajalcev embalaže. Podelili so jim 
4 Oskarje in 10 priznanj. Oskarje 
je ob Otvoritvi sejma podelil pred
sednik Gospodarske zbornice 
Slovenije mag. Jožko Čuk, ki je 
tudi odprl sejem. 

Ludvik Kramberger 

STROKOVNJAKI ENERGETSKE SVETOVALNE PISARNE 
SVETUJEJO 

Merienje imebe vode - novi vodwmn 

Cena pitne vode pri nas še ni visok strošek, smo tudi ena red
kih držav, kjer j e voda iz pipe v glavnem povsod pitna, deževni
co uporabljamo zelo redko ali nikjer. Če se bodo naše razvade 
nadaljevale, bomo nujno morali pričeti z vodo varčevati. To pa 
je možno samo, če svojo porabo vode nadziramo, torej meri
mo. Brez meritev nobena primerjava porabe vode ni možna. 

Porabo lahko izmerimo tudi 
tako, da namestimo vodomer di
rektno na pipo ali pod imiivalnik. 

Razdelitev porabe vode (in 
stroškov zanjo) v večstano-
vanjskih zgradbah je stalen prob
lem. Stroški za porabo vode se v 
večini primerov delijo po običaj
nem ključu, to je na prijavljenega 
stanovalca. Prepiri med stanoval
ci so kljub temu pogosti, v glav
nem o tem, kdo ima neprijavljene 
sostanovalce ali podnajemnike, 
koliko ima kdo obiskovalcev in 
tudi, koliko ima kdo domačih 
živali, kar vse veča porabo vode. 
Prepirov ne bo konec, dokler 
vsak stanovalec ne bo imel svoje
ga vodomera. 

Pred kratkim me je obiskal 
občan, ki stanuje v manjšem blo
ku. Zbral je podatke za skupno 
porabljeno vodo. Ko sva pogleda
la v ustrezne priročnike, sva ugo
tovila, da je poraba vode na stano
valca daleč nad standardno, to je 
preko 120 litrov na dan na osebo. 
Ta analiza pomeni, da se stano
valci v tem bloku neprestano 
tuširajo, ali kar je bolj verjetno, 
da voda nekje močno odteka. 
Kako torej na čim bolj enostaven 
primer rešiti ta problem? 

Najenostavneje je problem 
rešiti takrat, ko smo se odločili za 
obnovo kopalnice in stranišča in 
menjavamo odtoke in sanitarije. 
Vse porabnike v svojem stano
vanju priključimo samo na en do
vod namesto dva ali tri dvižne 
vode, kot smo imeli pred tem. 
Vgradimo vodomer ter tako 
lahko izmerimo porabljeno vodo. 
Čeprav nam sostanovalci sprva ne 
bodo hoteli priznati, kako malo 
vode porabimo, bomo s svojo 
ugotovitvijo in primerjavo pora
be pred meritvijo ugotovili, da 
voda nekje nekontrolirano odte
ka, kar kaže tudi glavni vodomer 
v hiši. 

Ker pa ne moremo pričakovati, 
da bodo vsi stanovalci v bloku na
redili enako kot mi, obstaja še 
enostavnejša rešitev. Svojo por
abo vode lahko izmerimo brez 
razbijanja in povezave na skupen 
dovod. Vodomeri, ki jih danes že 
dobimo na tržišču, se lahko vgra
dijo pred vsako iztočno mesto, na 
toplo ali mrzlo vodo ali kar pipo. 
So lični, ne bodo kazili lepote 
naših kopalnic ali kuhinj. Mon
taža je izredno enostavna, dimen
zije so približno 70 x 70 mm. Vo
domerov pod umivalnikom sploh 
ne bomo opazili, lahko ga slaije-
mo kar pod ploščice, kjer naredi
mo samo izrez, da lahko porabo 
odčitamo. Točnost vodomera je 
0,05 litra, odčitamo torej lahko 50 
nil količino, to je pol decilitra. 

Na razpolago so vodomeri za 
hladno vodo do 30 stopinj Celzija 

in toplo vodo do 90 stopinj Celzi
ja. Na sliki št.l je prikazana na
mestitev vodomera na pipo in na 
sliki št. 2 namestitev vodomera 
pod lunivalnikom. 

Energetsko svetovalna pisarna na 
Ptuju, Mestni trg 1, tel. 778-516, je 
odprta za brezplačno svetovanje 
občanom vsak ponedeljek in sredo od 
16 do 18.30 ure. Svetovanje je na
menjeno učinkoviti rabi energije v 
gospodinjstvih. To je pomoč vsem, ki 
nameravajo oplemenititi svoj denar 
z vlaganjem v učinkovito rabo ener
gije. Z izboljšanjem toplotne zaščite 
zgradb, uporabo sodobnejših ogre
valnih naprav in večjo uporabo ob
novljivih virov energije prispevate k 
varovanju okolja, zmanjševanju 
stroškov za energijo in izboljšanju 
bivalnih razmer. 

Svetovalec vas lahko tudi obišče 
na objektu in po svetovanju vam 
pošljemo domov poročilo o nasvetu. 
V pisarnah ENSVET si lahko 
občani ogledajo tudi razpoložljivo 
strokovno literaturo. 

Bojan Grobovšek, 
univ. dipl. ing. str. 

PTUJ / ENERGETSKA SVETOVALNA 
PISARNA VABI 

Razpisane subvemije 
za gospodinjstva 

Agencija za učinkovito rabo energije pri ministrstvu za go
spodarske dejavnosti je pred kratkim objavila razpis za oddajo 
subvencij gospodinjstvom za vgradnjo energetsko učinkovite 
zasteklitve in oken. Objavljen je bil v Uradnem listu RS št. 
48/2000. 

Na razpisu lahko sodelujejo gospodinjstva na območju Republi
ke Slovenije. Za subvencijo lahko zaprosi posamično gospodinjst
vo, ki je vgradilo ustrezna okna in stekla in doslej še ni pridobilo 
subvencije za ta namen. Razpisno dokumentacijo lahko tisti, ki jih 
zanima, naročijo na naslovu: Agencija za učinkovito rabo energije, 
Dimičeva 12, 1000 Ljubljana, po faksu (01) 58 88 367 in po telefo
nu (01) 58 88 322 vsak dan od 9. do 15. ure do objave o porabi 
sredstev. Dokumentacija bo posredovana v treh dneh. 

Dokumentacija je objavljena tudi na spletni strani: 
www.mgd.si/aure, informacije po tel. (01) 58 88 451 vsako sredo 
od 9. do 16. ure. 

Ur 

http://tednikSamis.net
http://www.mgd.si/aure


POROČAMO, KOMENTIRAMO 

I z v e d e l i s m e 
CENE KOMBAJNIRANJA 

N a srečanju kombajnistov, članov strojnega krožka Posestnik, 
so se že dogovorili za ceno kombajniranja v času letošnje 

žetve. Tako bo cena konnbajniranja, ki ga bodo opravljali člani 
omenjenega strojnega krožka, od 1 6 do 1 8 tisoč tolarjev na hek
tar. (JB) 

SREČANJE ESPERANTISTOV V PTUJU 

Izvršilni odbor Združenja za esperanto Slovenije (ZES) je v 
začetku marca sprejel sklep o organizaciji 12. konference 

Alpe-Jadran, ki bo od 22. do 24 . septembra na Ptuju. Delovna 
tema bo "Turizem in esperanto". Ptujski esperantisti so se že lotili 
priprav na to pomembno srečanje. (JB) 

MERCATOR PODARII ŠEST REŠEVAINIH 
VOZIL 

Skupina Mercator je tudi letos pripravila vseslovensko dobro
delno akcijo, ki predstavlja nadaljevanje tradicije Mercatorje-

vega odzivanja na probleme ljudi in okolja. Letos bodo del svo
jega dohodka namenili l judem, ki so zaradi nezgode ali ne
nadnega obolenja življenjsko ogroženi. Dolgoročno preživetje 
nenadno obolelih ali poškodovanih oseb je v pn/i vrsti odvisno od 
hitrosti interveniranja službe predbolnišnične nujne medicinske 
pomoči na kraju, kjer se ponesrečenec ali oboleli nahaja. Ker 
imajo v reševalnih postajah probleme pri zagotavljanju števila 
vozil oziroma pri zamenjavi dotrajanih reševalnih vozil, bo Mer
cator šestim reševalnim postajam iz vse Slovenije za potrebe in
tervencij v začetku oktobra poklonil reševalna vozila; eno bo na
menil tudi za potrebe reševalne postaje Zdravstvenega doma Ptuj 
in splošne bolnišnice dr. Jožeta Potrča Ptuj. 

O TRŽENJU PRIEŠKJH TURISTIČNIH KMETIJ 

V prostorih vinotoča Belec v Železnih Dverih bo danes tiskovna 
konferenca, na kateri bodo predstavili nov pristop in strategi

jo trženja prieških turističnih kmetij. Prospekt združenega 
območja Priekija - turizem na podeželju je pripravilo Združenje 
turističnih kmetij Slovenije - Center za promocijo turizma kmetije 
Priekije. 

ZDRAVSTVENO PREDAVANJE ZA DIABETIICE 

17. junija ob 9. uri bo v Narodnem domu na Ptuju zdravstveno 
predavanje Društva diabetikov Ptuj s krajšim kulturnim 

programom. Tončka Trop, dr. medicine, specialistka, bo govori
la o preiskavah prizadetosti živcev in žil na nogah, višja medi
cinska sestra Metka RašI o preventivi nog, predstavnica Kane iz 
Žalca pa o pedikuri pri diabetikih. Ptujsko društvo diabetikov vabi 
svoje člane na junijski izlet, ki bo 24. junija. Preko Gorenjske 
bodo potovali v Trbiž, Višarje in do Belopeških jezer. Cena izleta 
s kosilom in prevozom je 3800 tolarjev. Prijave sprejemajo v dia-
betoloških dispanzerjih vsak dan, v prostorih društva pa 2 1 . juni
ja med 8. in 10. uro. 

OBJEZERSKA MESTA IN KRAJI SE 
POVEZUJEJO 

10. junija je v Bohinju potekalo srečanje oziroma posvet 
predstavnikov objezerskih mest in krajev v Sloveniji. Udeležili 

sta se ga tudi predstavnika Ptuja, podžupan mestne občine Ptuj 
Ervin Hojker in predsednik TD Ptuj Albin Pišek. O b tej priložnosti 
so Ptujčani predstavili dogovor o združevanju objezerskih mest in 
krajev Slovenije, ki so ga že na posvetu podprli predstavniki 12 
mest in krajev ob večjih slovenskih jezerih. Posveta se jih je ude
ležilo 32 , skupaj pa je v Sloveniji čez 80 mest in krajev z jezeri. S 
povezovanjem objezerskih mest in krajev bo lažje rešiti marsika
tero trenutno še odprto vprašanje izkoriščanja teh vodnih površin 
v gospodarske, turistične in druge namene. 

IZBIRA MISS SLOVENIJE SE JE PRIČELA 

V okviru letošnjega tekmovanja za miss Slovenije bodo predvi
doma organizirali osem regijskih tekmovanj. Prvo je bilo 9. 

junija v Posavju, zadnje pa bo 5. avgusta v okviru Ptujske noči na 
Ptuju, kjer bodo izbirali miss Štajerske. Tudi letošnji svetovni izbor 
bo v Londonu. Ena od novosti letošnjega izbora je, da bo v Lon
don potoval tudi tisti, ki bo na tekmovanje prijavil bodočo miss. 

TA TEDEN NA PTUJSKI TV 

Četrtek: V filmskem kotičku ob 2 1 . uri bo na programu film z 
naslovom "Up in slava - II. del". 

V soboto ob 2 1 . uri in v nedeljo ob 10. uri bomo v informa
tivnem bloku videli enajst prispevkov o najpomebnejših do

godkih iz gospodarstva, kulture in drugih okoli j: Perutnina Ptuj 
posluje uspešno tudi v letošnjem letu, v knjižnici Ivana Potrča Ptuj 
se pripravljajo na selitev v obnovljene prostore Malega gradu, v 
OS Olge Meglic na Ptuju so se srečali mladi raziskovalci iz OŠ 
Spodnjega Podravja in Priekije, ptujsko geidališče je predstavilo 
načrte za prenovo, na gradu Bori se je zavrtela letošnja 
pomladna vetrnica, na dvorišču ptujskega gradu so peli ptujski 
komorniki, svoje delo je uspešno končala manekenska šola Katje 
Kori, zaplesala je tudi folklorna skupina ptujske bolnišnice, iztek
lo se je medobčinsko tekmovanje "Kaj veš o prometu", Andreja 
Razlag je dosegla nove uspehe; nasveti za zdravo življenje so 
strnjeni v poljudni oddaji "Kako biti zdrav in zmagovati", sledil pa 
ji bo prispevek o svetovnem moto športu. 

Pripravila: MG 

I z v e d e l i s m e 

KIDRIČEVO / 10 LET FIRME ALBIN P R O M O T I O N 

Certifikat ISO 9002 in status 
peoltiašienega izvoznika 
Nadaljevanje 
s strani 1 

Direktor Zavoda za zaposlo
vanje Republike Slovenije Jože 
Glazer je ugotovil, da je morda 
neobičajno, da na prireditvi, na 
kateri govorijo o velikih poslov
nih uspehih, certifikatu ISO in 
pooblaščenem carinskem zas
topstvu, govori tudi predstavnik 
zavoda za zaposlovanje, vendar 
je poudaril, da so v podjetju Al
bin Promotion v sodelovanju z 
njihovo območno službo v Ptuju 
uspeli zaposliti 70 brezposelnih 
oseb. Ti delavci so se v skupnem 
interesu družbe za to delo dodat
no izobraževali in se uspešno us
posobili. Rezulati namreč nazor
no kažejo na to, da so vsi po vrsti 
dobri in kreativni delavci, zato je 
njim in njihovemu vodstvu Jože 
Glaser čestital. 

Svetovalec ministra za delo 
družino in socialne zadeve mag. 
Janez Drobnič je ugotovil, da je 
10-letnica podjetja ključni mo
ment v razvoju vsakega kolekti
va. Vendar ne smemo pozabiti, 
da je podjetje vredno le toliko, 
kolikor so vredni zaposleni v 
njem; to žal vse premalo upošte
vamo. Tudi on je pohvalil huma
nitarno in socialno vrlino 
podjetja Albin promotion, saj je 
v njegovem okviru zraslo tudi 
invalidsko podjetje, ki zaposluje 
težje zaposljive. 

V imenu občine Kidričevo je 
uspešnemu kolektivu ob oblet
nici čestital župan Alojz Šprah 
in pri tem izpostavil domačina iz 
Lovrenca Albina Brencla, ki se 
je pred 10 leti vrnil iz tujine s 

podjetjem, za katerega ni iskal 
poslovnih prostorov. S prijetelji 
in znanci je zavihal rokave in po
gumno stopil v svet podjet
ništva. Po 10 letih trdega dela, 
premagovanja naporov in prila
gajanja razmeram uživa njegova 
firma velik ugled doma in na tu
jem. Tudi zaradi njihove visoke 
poslovne kulture. Zaradi vsega 
tega se je odločil, da bo ob praz
novanju letošnjega občinskega 
praznika v Lovrencu podjetju 
Albin Promotion izročil 
občinsko priznanje - grb občine 
Kidričevo. 

Zelo zanimivo in po svoje 
značilno je razmišljal tudi 
predsednik uprave Taluma mag. 
Danilo Toplek in paudaril, da je 
danes malo takih, ki so se spo
sobni soočiti z izzivi in napori, 
povezanimi z ustvarjanjem nove 

Direktor carinske uprave Slo
venije Franc Košir je firmi AP 
podelil naziv pooblaščenega 
uvoznika 

Generalni direktor TUV iz Avstrije g. Eberhardt (levo) izroča Albi
nu Brenclju v poslovnem svetu cenjen certifikat ISO 9002 

vrednosti. Te ni mogoče ustvar
jati s preprodajanjem "uvožene 
robe", filozofiranjem, politizi
ranjem ali podobnimi oblikami 
mlatenja prazne slame, temveč s 
t rdim in konkretnim delom. In 
podjetje AP z ustanoviteljem in 
lastnikom Albinom Brenclom je 
dokazalo, da se je s tem sposo
bno spoprijeti. Prav to podjetje 
je tudi vzorčen primer ures
ničevanja pred dobrimi 10 leti v 
Ta lumu začrtane strategije na 
področju razvoja. V Talumu so 
jim ponudili optimalne pogoje 
za pričetek dejavnosti: bogato 
infi-astrukturo, servisne dejav
nosti, znanje, pr imerno delovno 
silo in podobno. Nekateri so to 
znali izkoristiti, nekateri pa po 
Toplekovih besedah poskušajo 
živeti v skladu s španskim pre
govorom, ki pravi: Kako lepo je 
nič delati, potem pa počivati. . . 

Poln pohval na račun lovren-
ške firme AP je bil tudi Axel 
Bemt, direktor njihovega na
jvečjega poslovnega parnerja, 
firme Venterex iz Gradca. Pou
daril je, da so svoje poslovne ak
tivnosti v Sloveniji pričeli šele z 
nastankom podjetja Albin pro
motion. Korak za korakom in 
majhno slovensko podjetje je 
postajalo vse večje, tako da je 
danes njihov zelo pomemben 
dobavitelj in poslovni partner. 

Firma AP je industrijske proce
se iz Gradca postopoma selila v 
Kidričevo, pri čemer je bilo po
sebej opazno močno osebno 
angažiranje gospoda Brencla in 
njegove soproge. In to sodelo
vanje je preraslo prvotne okvire, 
tako da je danes več kot koopera
cija - je partnerstvo med slovens
kim in avstrijskim podjetjem. In 
prav to je pravo vodilo za razvoj 
v tej regiji, saj pogojuje rast in 
jačanje podjetništva. 

Po uradnem delu so delavci 
podjetja Albin promotion svo
jim gostom pripravili bogato 
družabno popoldne in večer s 
piknikom na prostem ter z nas
topom več domačih glasbenih 
skupin. Drugi del praznovanja 
pa so izvedli naslednji dan, v so
boto ob 18. uri , ko je bil na Ko
pališču v Kidričevem velik gala 
koncert v živo z Mišom 
Kovačem, Koradom in Brendi-
jem, skupino Barabe, Vilijem 
Resnikom, Andrejo in Klavdijo 
ter skupino Sephia. Vstopnina 
1000 tolarjev je bila simbolična 
in je vključevala tudi ce
lodnevno kopanje. Pohvale 
vredna pa je humanitarna nota, 
ki so jo uspešno vtkali v svoje 
praznovanje, saj bodo 10 odstot
kov zbranega denarja namenili 
za ptujsko bolnišnico. 

M. Ozmec 

POOV^ORI SE ... 
A se je javnost v zadnjih 

mesecih še enkrat 
prepričala, da je politika k...., 
parlament pa potemtakem javna 
hiša posebnega družbenega po
mena. 

... D A za novega kulturnega 
ministra trdijo, da iz posebnih 
razlogov ne bo podpiral foto
grafske umetnosti. Ni rmmreč 
preveč fotogeničen. 

... D A župani številnih občin 
ugotavljajo, da je že zaradi 
praznikov prav, da se je bivša 
velika občina razdelila. Sedaj se 
namreč redno srečujejo na števil
nih občinskih praznikih. Kak 
zlobnež bi dejal, da imajo sedaj 

več v glavi, saj jim povsod ponu
dijo tudi pijačo. 

... D A Smrkolj v Domavi ni 
videl Pukšiča, ta pa je potožil, 
da ga je (Smrkolj) še do pred 
kratkim dobro poznal, toda po
novna izvolitev je sedaj že 
mimo. 

...D A se je Smrkolj zadnje dni 
aktivno gibal v okolici Ptuja, saj 
je njegov ljubljanski stolček za 
nekaj časa znova varen. 

... D A se je nova vlada po iz
volitvi zbrala pred Prešernovim 
spomenikom. Če bi pesnik še 
živel, bi verjetno še enkrat napi
sal: "Kajpa je tebe treba bilo ..." 

... D A je ptujski okraj za izvo
litev vlade prispeval tri glasove. 
Sedaj bi končno že lahko enkrat 
dobil obvoznico. 

... D A občina Videm praznuje 
tretji praznik znova nekoliko 
manjša. Nekdo je že izračunal, 
da bo deseti praznik zadnji. 

... D A bi moral predsednik 
parlamenta poslanca, ki je kole
gici dejal, da vrešči kot s Kleka, 
pojasniti, da z vreščanjem še ne 
dela škode. Ko pa bo začela ku
hati točo... 

MLADINSKI TABOR 
Spoštovani srednješolec, srednješolka 

ZRS BISTRA Ptuj organizira mladinski raziskovalni tabor za 
vse mlade, ki jih zanima gozd in vse, kar je z njim povezano. 
Tabor bo potekal od 23. junija do 3. julija s sedežem v lovskem 
domu Vareja. Še je nekaj prostih mest, zato vas vabimo, da se 
nam pridružite. 

Prijavite se lahko po telefonu na številko 062/787-59-62, 
osebno na našem zavodu na Slovenskem trgu 6, lahko pa 
tudi pisno. 

Vljudno vabljeni 



KULTURA, IZOBRAZEVAHiE 

PTUJ / RAZSTAVA O KULTURNI DEDIŠČINI NA PTUJSKEM ^ 

Ptuj na V n e s c o v seznam 
svetovne dedišiine 
v razstavišču ptujske Mestne hiše so 9. junija odprli razstavo 
pod naslovom Kulturna dediščina na Ptujsitem,, ki jo je v okviru 
40-lctnice / a v o d a za varstvo kulturne dediščine Maribor pripra
vila Marija Lubšina Tušek, univ. dipl. arheologinja. I\a ogled bo 
v tem mesecu. 

Varstvo kul turne dediščine na 
Ptuju se ni pričelo z ustanovit
vijo zavoda, temveč že veliko 
prej. V bistvu se je pričelo pred 
kot 150 leti, ko je začel Simon 
Povoden zbirati kamnite spo
menike in jih vzidavati v mestni 
stolp in cerkev. Razstava v 
ptujski Mestni hiši je le manjši 
del vsega, kar se je na področju 
ohranjanja kul turne dediščine 
na tem območju dogajalo v zad
njih desetletjih letih. Ptujska 
občina je ena izmed tistih, ki so 
na tem področju kljub omeje
nim možnostim naredile veliko, 
je v svojem govoru med drugim 
poudaril ravnatelj Zavoda za 
varstvo kul turne dediščine Ma

ribor prof. Janez Mikuž. Mesto 
Ptuj je živo, predvsem njegovo 
mestno jedro; še pred leti nam
reč na tem območju ni bilo loka
la s ponudbo kave, je med dru
gim poudaril . Pri tem je omenil 
kava bar Orfej kot referenčnega 
in pohvalil pogum tedanje 
lastnice, da je odprla tovrstni lo
kal, sledili pa so ji drugi. 

Janez Mikuž je ob petkovem 
odprtju razstave, ki jo je ole
pšalo petje otroškega pevskega 
zbora ptujskega vrtca, poudaril , 
da ima Ptuj vse osnovne karak
teristike, da bi lahko konkuriral 
za vpis v Unescov seznam sve
tovne kul turne dediščine, ven
dar bo moralo mesto ob podpori 

V imenu Zavoda za varstvo kulturne dediščine Maribor je ob 
odprtju razstave govoril ravnatelj prof. Janez Mikuž. 

Foto: Ivan Tušek 
zavoda še kaj narediti za to, je 

pa na najboljši poti, da do 
tega pride. 

M6 

MARIBOR / IZOBRAŽEVANJE KNJIŽNIČARJEV 

lepo p bM kniiiniiar - na Finskem 
č lan ic i Bibliotekarskega društva Maribor, njegova predsednica' 
in ravnateljica mariborske !uijižnice Dragica Turjak in vodja; 
razvojne službe Barbara Kovar, sta minuli teden pripravili pre-1 
davanje o knjižnicah na Finskem, kjer sta obiskali osemnajst; 
tovrstnih ustanov. Poslušalstvo iz vrst knjižničarske stroke j e ' 
bilo navdušeno. 

Zgodaj spomladi, ko je pri nas 
bilo že pošteno toplo, sta se ko
legici iz mariborske knjižnice 
odpravili na takrat še mrzlo in 
zasneženo Finsko na ogled 
knjižnic, ki so za razliko od tu
robnega podnebja vse prej kot 
hladne in puste. Morda prav 
zato, ker na tem daljnem severu 
pozimi skoraj ni svetlobe (so 
kraji, kjer je ob božiču le ena ura 
dnevne svedobe), velja pravilo, 
naj bo knjižnica druga dnevna 
soba. Morda so finske knjižnice 
tako imenitne tudi zato, ker 
živijo Finci bogato duhovno in 
kul turno življenje, kjer za pot
rošniško mrzlico ni prostora. 

Vsako večje mesto ima svojo 
filharmonija z dvoranami po 
tisoč sedežev, ki so tudi sredi 
tedna zasedene do zadnjega 
kotička. Kljub visokemu 
družbenemu standardu so 
finska stanovanja skromna in 
preprosta; le peščica jih biva 
razkošno - tem pravijo »nokia 
peoples« (mobitel ljudje, op.p.). 

Finska je desetkrat večja od 
naše dežele in ima okoli pet mi
lijonov prebivalcev, ki jim 
življenje torej teče veliko bolj 
umirjeno, potrošniško manj 
obremenjeno, kot je značilno za 
slovenski živelj. Seveda je način 
življenja zgodovinsko in geo
grafsko pogojen, predvsem dol
ga temačna obdobja narekujejo 
bogato izkoriščanje tako imeno
vanega prostega časa. Zato ni 
čudno, da je kar osemdeset 
odstotkov Fincev aktivnih čla

nov knjižnic. In teh imajo sko
raj tisoč! In to kakšnih! Dvajset 
knjižnic je takšnih s posebnimi 
nalogami, to so specialne in ra
ziskovalne. 

Za Finske razmere je 
knjižnica, ki meri tisoč kvadrat
nih metrov, majhna. Ptujski 
mladinski oddelek Knjižnice 
Ivana Potrča ima štiristo petde
set kvadratov, pa se zdi dokaj 
velik za slovenske razmere. 
Knjižnice so urejene vabljivo in 
prijazno: v sklopu knjižničnih 
prostorov so kuhinje za bralce, 
kjer si lahko pripravljajo tople 
napitke in malice. Med 
knjižnične prostore sodijo 
zimski vrtovi z udobnimi stoli 
za branje, bralci pa si lahko od
dahnejo v posebnih sobah za 
počitek. Če otroci bralcev oma
gajo, si lahko bralci izposodijo 
otroški voziček za mlade na-
debudežne. 

Finci so med prvimi pot
rošniki elektronskih medijev, a 
v modernih finskih knjižnicah 
je osemdeset odstotkov 
knjižnega gradiva, preostanek 
tvorijo moderni nosilci zapisov. 
Le ena knjižnica je povsem vir-
tualna, brez klasičnega 
knjižnega gradiva. Finske 
knjižnice dosledno izpolnjujejo 
načelo mult ikulturnost i , saj si 
lahko izposodite besedila v se
demdesetih jezikih sveta. V 
sklopu knjižnice so tudi molil-
nice, kjer se lahko bralci posve
tijo verskemu obredu. 

Posebnost finskega 
knjižničarstva je centralna 
knjižnica za odpisano gradivo. 
Le-ta zbira odpisane knjižne en
ote iz različnih virov in skrbi, 
da odpisane knjige najdejo upo
rabnika. Šele neuspešno iskanje 
novih lastnikov povzroči »total
ni« odpis in reciklažo. 

Za bralce skrbijo tudi potujoči 
knjižničarji, ki upravljajo čez 
dvesto bibliobusov. (Na La-
ponskem, kjer živi 2400 Lapon
cev, jih imajo šestnajst in 
oskrbujejo s knjigami tudi La
ponce na Norveškem in 
Švedskem.) Tiste bralce, ki iz 
tega ali onega razloga ne morejo 
obiskati ne knjižnice, ne biblio-
busa, obiščejo knjižničarji na 
domu. Vse knjižnične storitve 
so brezplačne, le zahtevne infor
macije in medbibliotečno izpo
sojo zaračunajo. 

Do leta 1990 je za knjižnice na 
Finskem direktno skrbela 
država, sedaj pa pet regijskih 
centrov, ki so vez med knjižni
cami, lokalno skupnostjo in 
državo. V Helsinkih je osrednja, 
nacionalna knjižnica z osem
najstimi enotami, ki ima letni 
priliv sredstev enak kot celot-
no(!) slovensko kulturno mi
nistrstvo. 

Zares vzorno delovanje fins
kih knjižnic navdušuje, ostaja 
upanje, da se knjižničarsko 
nebo zjasni še na Slovenskem. 
Ptujska knjižnica bo to jesen 
korak bliže sodobnemu 
knjižničarskemu poslovanju, saj 
bo oddelek za odrasle preseljen 
v nove prostore, ki že nav
dušujejo. 

L.K. in L.K, 

PTUJ / P O N O V N O DELOVANJE 
MLADINSKEGA GLEDALIŠKEGA STUDIA 

Marušinih 5 minut 
Po dolgem premoru je na Ptuju v okviru Zveze kulturnih društev Ptuj ponovno pričel delovati 
mladinski gledališki studio, ki g a j e vrsto let vodila v Sloveniji priznana pedagoginja in režiserka 
Branka Bezeljak Glazer. Po njenem odhodu v Ljubljano, kjer uspešno vodi Šentjakobsko gleda
lišče, je na področju gledališke vzgoje mladine na Ptuju nastala praznina. V marcu pa je drama-
turginja Romana Ercegovič ob svoji vrnitvi v rodno mesto pričela s skupino srednješolcev 
pripravljati mladinsko predstavo Marušinih pet minut, katere premiema uprizoritev je bila v sre
do, 24. maja, v stari steklarski delavnici, ptujskemu gledališču alternativnem prostoru mladih 
ustvarjalcev, ki j im je blizu odrska umetnost. , 

Po nekajmesečnem delu se je 
torej osem mladih iz različnih 
šol ptujskega šolskega centra 
skozi proces ustvarjalnosti 
prebilo do svoje predstave. Nas

tala je na osnovi priredbe teksta 
Romane Ercegovič "Koga še za
nimajo princi?", ki je bil mla
dim zelo blizu. Premierna upri
zoritev se je zaradi obremenje
nosti s šolskimi obveznostmi 
mladih zavlekla. 

Premiere so se udeležili starši, 
prijatelji, sošolci in profesorji 
igralcev ter druga hvaležna pub
lika, ki je v pozitivni atmosferi z 
aplavzom navdušenja nagradila 
ustvarjalnost mladih umetni
kov, ki so prebili ognjeni krst, 
saj so bile to njihove prve 
odrske izkušnje. Sledila je pono
vitev predstave v soboto, 27. 
maja, prav tako v stari steklarski 

delavnici. Zaradi obveznosti ob 
zaključku šolskega leta bodo 
predstave ponovili v jesenskem 
času. 

Mladi so v obdobju nastajanja 
predstave ukvarjali s svojim vi
denjem sveta in življenja, ki jih 
obdaja. Razmerje med idealnim 
in realnim svetom, medčloveški 
odnosi, odnosi med odraslimi in 
otroci, odnos odraščajočih otrok 
do samih sebe so bile teme, s ka
terimi so se ukvarjali. Skozi 
predstavo so izrazili tudi svoj 
kritični odnos do problemov so
dobnega sveta, kot so odtuje
nost, brezciljnost mladih, izu-
metničenost v medosebnih od

nosih, problem vrednot, hlas
tanja po denarju in uspehu. 
Kljub temu pa se predstava, ki 
izžareva vero v dobro in spošto
vanje drugačnosti , konča s pol
no mero optimizma. 

Igralci so ob pomoči tehnika 
Simona Puharja izdelali pod 
mentorskim vodstvom Romane 
Ercegovič predstavo v celoti 
sami. Mitja Kmetec je prevzel 
scenografijo, Urša Žmauc kos-
tumografijo. Maja Ilec pa mas
ko in fotografijo. Igrali so Matej 
Črnjavič, Mitja Kmetec, Petra 
Markotič, Leja Terbuc, Marti
na Ipša, Mojca Mayr, Mitja 
Ogrinc in Urša Žmauc. Pri teh
nični izvedbi in organizaciji 
predstave sta pomagala tudi Oto 
Mesaric in Nevenka Gerl, 
vodja ptujske izpostave Sklada 
RS za ljubiteljske kul turne de
javnosti, ki je z navdušenjem 
sprejela idejo o ponovnem delo
vanju mladinskega gledališkega 
studia na Ptuju. 

Majda Pridi 

TEDNIKOVA KNJIGARNICA 

Bodimo prilatelji 
Trd je današnji svet: denar, 

vedno bolj vladar, je vnet 
sovražnik b lagega, lagodnega 
življenja, kjer hitrost in količina 
nista bistveni vrlini. Vedno 
manj je ljudi, ki utegnejo nego
vati in vzdrževati - ali iskati -
prava iskrena prijateljstva. Saj, 
telefoni brnijo in besede, tako 
mimogrede, hitijo k pri jateljem. 
Saj je čas za kozarček pijače in 
površen klepet. A pravo prija
teljstvo zahteva do lge pogovo
re, druženje brez časovne pre
ganjavice, topel ob jem ob na
jbol j nenavadni uri, pozorna 
ušesa za radosti in grenkobe, 
prijazne oči, ki ne begajo, mar
več zbrano zrejo v prijatelja. 
Kot pravi pesnica Saša Vegri: 
Prijatelj je vedno tam, kamor ne 
upaš sam. 

Dragi bralci Tednikove knji-
garnice, omehčaj te si svet s 
pravlj icami o prijateljstvu in po
magajte o t rokom razumeti po
membnos t iskrenega prijatel
jevanja. Naj vam pomagata 
knjižni novost i , ki ju druži 
pok lon prijateljstvu. 

Prijatelia 
je kratka, slikovno, bogata 

avtorska slikanica Pirkka Vaini-
oja, ki je pravkar izšla pri 
založbi Kres v prevodu Jane 
Osojnik. Glavna junaka slikani
ce sta si v marsičem pravo 
nasprotje. Zajček se zdi neka
terim velik in močan, drugim, 
recimo medvedu, slaboten in 
majhen. Medved je za zajčka 
ogromen, a se ga kljub temu 
ne boji. Nasprotno - sta prava 
prijatelja in zajčka medvedji 
debeli trebuh sploh ne moti. 
Zajček in njegova družina so 
čisto drugačni od medvedove, 

a tako se drug od drugega 
marsikaj naučijo in skupaj 
rešujejo težave. Včasih 
medved zajčku ne more po
magat i , a ga zvesto čaka. 
Glavno je, da sta veliki 
medved in mali zajček prijatel
ja. 

Slikanica je namenjena 
najmlajšim (velike t iskane 
črke), a besedi lo in odl ične, 
zgovorne ilustracije bodo raz
nežile tudi odrasle. 

Regei in Kvaiiet 
sta avtorska junaka Arnolda 

Lobeta. Knjiga, ki je namenje
na prvemu pravemu branju, je 
izšla v zbirki Detelj ica založbe 
Mladinska knjiga v prevodu 
Petre Vodopivec. Majhna ilust
rirana knj iga ima štir i inšestde-
set strani, kjer je pet kratkih, 
humorno obarvanih zgodb ic . 
V • prvi, z naslovom Spisek, 
Kvakec sestavi seznam 
dnevnih opravil , da ne bi česa 
pozabi l . Seveda je na spisku 
obisk pri Regcu in igranje z 
nj im. A spisek prav tam odp ih 
ne veter ... Druga zgodba pri
poveduje o čudov i tem 
Regčevem vrtu. Takšnega si 
zaželi še Kvakec, a ima prav 
posebne metode za hitrejše 
kaljenje semen ... V tretji 
zgodbic i prijatelja premaguje
ta požrešnost in na koncu 
Kvakčeve^ piškote podari ta 
p t ičkom. Četrta je zgodb ica o 
strahu in korajži, v peti pa 
Kvakca preganjajo hude sanje 
o Regcu. 

Preproste in zabavne 
zgodb ice bodo dobro dele ot
rokom, saj opoguml ja jo in na
kazujejo odnose med prijatelji. 

Lillana Klemeniii 
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TEDNIKOV KLEPET / IGRALEC GOJMIR LEŠNJAK G O J C 

"Tudi l(Ot igralet se v Sloveniii poiuHm /epo/" 
Gojmir Lešnjak Gojc je danes svobodni igralec. Doiiončai je 
slavistiko, svojo igralsko kariero je začel v Mladinskem gleda
l išču v Ljubljani, nato je bil redno zaposlen v Stalnem sloven
skem gledališču v Trstu. Dejal si je , da bo zvest samemu sebi, 
in stopil na samostojno pot. Gojmir je tudi glavni "krivec" za 
televizijsko humorist ično nadaljevanko TV Poper, za katero 
piše scenarije. Je odl ičen igralec, zelo pogosto ga srečujemo 
pri igranju satir. Živi na Krasu in nanj je zaradi narave in po
krajine zelo navezan. Rad se pohvali, da je zaradi svojih pred
nikov - starih mam "slovenski mulat ' in to mu v igralski karie
ri zelo koristi. 

Zelo obožuje naravo, dolgo 
časa je bil tabornik. Če bi imel 
možnost, bi odpotoval v Novo 
Zelandijo, pravi, ker je tako po
dobna Sloveniji, le večja je. 
"Zelo rad živim v Sloveniji, 
mogoče se naši politiki premalo 
zavedajo vseh naših prednosti," 
malo razburjeno pove 
Ljubljančan Gojmir Lešnjak, ki 
ga mnogi poznamo pod imenom 
Gojc. 

Tednik: Je vaš poklic igral
ca posledica naključnih oko
liščin ali ste to željo dolgo goji
li v sebi? 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Da 
sem šel v ta poklic, je čisto na-
klučje, pravzaprav prigovarjanje 
dveh mojih prijateljev, ki sta že 
bila igralca. Prej se nisem nikoli 
ukvarjal z dramskimi krožki ali 
šim podobnim. Pripravila ste 
me do tega, da sem šel na avdici
jo in poskusil." 

ŠALJIVEC ŽE 
OD MLADOSTI 

Tednilc: Glede na to, da je 
veliko vaših vlog humoris-
tičnih, kakšen je spomin na 
vaša otroška leta? Ste sloveli 
kot šaljivec? 

Gojmir Lešnjak Gojc: "V 
mladosti sem bil tisti klovn in 
zabavljač, ki je ponavadi po
skušal vse zabavati, prepeval 
sem ob kitari ... Ponavadi so 
fantje medtem odšli vsak s svojo 
punco, jaz pa sem ostal na prizo
rišču - sam (se hudomušno na
smeji, o.p.). In prav to je trage
dija nas klovnov. Prizadevamo 
si, da bi se ljudje imeli dobro ... 
Toda ta pomen dobi čisto druge 
razsežnosti." 

Tedniii: Uporabljate besedo 
klovn- verjetno ste jo uporabili 
kot metaforo? Ali pomeni pri
merjava s klovnom za igralca 
žaljivko? 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Zame 
je to metafora s pozitivnim 
predznakom, saj je biti dober 
klovn zelo zahtevno - mogoče še 
bolj od igralca. Klovn mora po
leg igre obvladati še marsikaj. 
Osebno jih zelo cenim." 

Tednilc: Kako pa je potekala 
vaša življenjska pot, preden 
vas je pripeljalo do gledališča 
... Vaše življenje je bilo zelo pe
stro, imeli ste tudi svojo glas
beno skupino Srp. S katero 
glasbeno zvrstjo ste se ukvar
jali? 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Glas
beni kritiki so označevali našo 
glasbo kot ročk v opoziciji. To 
je bilo gibanje konec 70. in v 
začetku 80. let. Ročk v opoziciji 
je bil neke vrste odgovor na ko-
mercializacijo ročka, te žlahtne 
zvrsti, ki je šla bolj za zas
lužkom, kot da bi širila svoje 
poslanstvo med ljudi. Mi 
"srpovci" smo trdno stali na ne-
konvencionalnih poteh za ožji 
krog ljudi. Že takrat smo delah 
politične stire in kabareje - eden 
takšnih se je imenoval "Modra 
bluza" in smo ga naredili v štu
dentskem naselju. Malo smo 
bili ideološki. Moja naslednja 
skupina se je imenovala D'ha-
mer in z njo sem tudi zaključil 
ta del političnega udejstvovanja 
skozi glasbo." 

Tednilc: Verjetno je malo 
bralcev, ki vedo, da ste končali 
študij slavistike.. . 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Moj 
oče je bil vedno pragmatik. In 
takrat mi je svetoval tako, da je 
v življenju potrebno imeti naj
prej poklic, šele nato se lahko 
"afnam". Oče je imel takrat kla
sičen odnos do igralcev, ko so 
rekli: 'A igralec si? Ja, kaj pa 
delaš v življenju, od česa pa 
živiš?' To se pravi, da so poklic 
igralca jemali tako, da moraš 
dopoldan delati, popoldan pa 
lahko greš v teater "afne gun-

cat". Po srednji lesni šoli sem 
najprej nameraval študirati ure
janje krajine, vendar tega študi
ja tisto leto ni bilo. Potem sem 
pristal na študiju slavistike in 
knjižničarstva in ga uspešno 
končal. Eno leto sem tudi učil 
na osnovni šoli, potem so me 
prepričali, da grem na akademi
jo - in to sem tudi uresničil." 

Tednilc: Poklic igralca je 
zelo naporen, še posebej če se 
ukvarjaš s humorjem. Katere 
pa so najpomembnejše stvari v 
vaši igralski karieri? 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Pri 
igralskem poklicu se v velikih 
količinah porabljajo energija, 
kalorije in duhovni svet. Ce 
jemleš ta poklic resno, je eden 
težjih. Za dobre komedije je po
trebno zelo trdo delo. Prepričan 
sem, da je med najtežjimi žanri. 
Govorim seveda o kvalitetnih 
komedijah." 

NASMEJATI LJU
DI JE NAJTEŽJE 

Tednilc: Pravijo, da imajo 
Slovenci zelo radi komedijo. 
Doživljate to tudi vi? 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Da. 
Zadnje čase se veliko ukvarjam 
s komedijo ali zvrstjo, ki je blizu 
komediji. Če pogledamo v ama
terska igralska društva, če že 
imajo predstavo, potem imajo 
komedije. In razprodane dvora
ne. V profesionalnih gledališčih 
moramo imeti vse, toda najtežje 
je nasmejati ljudi." 

Tednilc: Kako dober je igra
lec, se vidi tudi po reakciji pu
blike. Se vam je kdaj pripetilo, 
da so gledalci zapuščali pred
stavo, v kateri igrate? 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Igral

ci imamo v takšnih primerih 
svojo tolažbo. Če pride na pred
stavo malo ljudi, smo pre
pričani, da so pravi in se je zanje 
vredno potruditi . Mislim, da če 
nekomu predstava ni všeč, je 
bolje, da potihem zapusti dvora
no, kot pa da bi širil negativno 
energijo še na druge. Igralci zelo 
čutimo, kako publika reagira. 
Ko je publika dobra, damo 
igralci vse od sebe." 

Tednik: Ste tudi v zasebnem 
življenju optimist in humorist? 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Zelo 
rad se smejem, zelo rad pos
lušam dobre šale in jih tudi pri
povedujem drugim. Mislim, da 
je smeh pol zdravja." 

Tednik: Veliko je dilem, ali 
je igralec umetnik. Kaj menite 
vi? 

Gojmir Lešnjak Gojc: 
"Igralstvo je umetnost. Ali pa je 
vsak igralec umetnik, je veliko 
vprašanje, saj je tudi slikarstvo 
umetnost, pa ni vsak slikar 
umetnik. O tem, kdo od igralcev 
današnjega časa je umetnik, bo 
presojala zgodovina." 

SVOBODEN S 
SAMODISCIPLINO 

Tednik: Ste tudi pri izbiri 
vlog svobodni? 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Ved
no bolj." 

Tednik: Ste individualist po 
naravi ali ste se za 'svobodnja
ka' odločili na osnovi drugih 
dejavnikov? 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Svo
boda je poleg erotike tisto naj
več, kar imamo na svetu. Zelo 
zavestno sem se odločil, da ne 
bom več poslušal direktorjev, 
temveč da bom v življenju pos
lušal samega sebe in bom same

mu sebi direktor. Človek se na
veliča institucij. Če spadaš v in
stitucijo, moraš igrati tisto, kar 
ti dajo. To mi ni bilo všeč, zato 
sem šel 'na svobodo'. Toda tudi 
pri svobodnem poklicu moraš 
biti zelo disciplinirani." 

Tednik: Prej ste se na hitro 
dotaknili erotike. Kaj pa meni
te o erotiki v slovenskem gle
dališču? 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Če se 
spomnim še časov, ko sem začel 
zahajati v Dramo - mislim, da 
sem jih imel okrog štirinajst -
me je vedno fasciniralo, kadar je 
bil v predstavah močan erotični 
naboj. In tudi predstava, ki jo 
igram zdaj v ptujskem gleda
lišču, Marjetka stran 89, je v ne
kaj prizorih nabita z erotičnim 
nabojem." 

Tednik: Trenutno živite 
Ptuju in igrate v našem gleda
lišču. Kako se počutite tu? 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Če 
povem čisto po pravici, se že 
dolgo nisem počutil tako lepo, 
kot se pri tem projektu v Ptuju. 
Samo Strelec je kot ustvarjalec 
in kot človek zelo dober ter ga 
izjemno cenim. Je pa tudi duho
viti ter prodoren režiser in mis
lim, da je naredil odlično pred
stavo. Poleg mene igra tudi zelo 
dobra mlada igralka Mojca 
Funkl . Vsem Ptujčanom bi to
plo priporočal, da ohranijo pro
fesionalno gledališče in svoje 
ljudi, ker so dobri in imajo za 
prihodnost dobro začrtano pot. 
Svetoval pa bi jim tudi to, da 
gredo po tej poti zdaj, ko še ni 
zaprašena ... V zgodovini se je 
pokazalo, da se pri popravljanju 
in iskanju izhoda z zgrešene 
poti izgubi veliko energije in 
tudi dobrih ljudi." 

Marila Sledniak 

Gojmir Lešnjak Gojc: "Rad živim, igram In s e zabavam." 
Foto: Barbara Zaje 

PODLEHNIK / O T R O C I IN UMETNOST V O S N O V N I SOLI 

I|yAejreff cfo unmtimsti 
rmste z atnkom 
Tisto, v čemer se je človek povzpel najvišje na svoji razvojni poti in ga najbolj loči od živali, je 
kultura. In samo če od najzgodnejših let raste v otroku želja po uživanju in ustvarjanju umet
niškega dela, lahko pričakujemo, da se bo razvil v svobodnega, osveščenega porabnika kultur
nih dobrin ali ce lo v umetnostnega ustvarjalca, pa čeprav na amaterski ravni. 

Da pa bo otrok spoznal umet
nost in lepoto v vsej njeni raz
nolikosti, se mora preizkusiti na 
različnih estetsko-vzgojnih po
dročjih (glasbenih, likovnih, 
plesnih, gledaliških, lutkovnih 
...) in tega se zavedamo tudi na 
osnovni šoli v Podlehniku. 
Učenci že vrsto let obiskujejo 
gledališko interesno dejavnost 
pod mentorstvom Metke Gu-
milar, kjer se več mesecev vsako 
šolsko leto pripravljajo na 
srečanje otroških gledaliških 
skupin, ki poteka v gledališču v 
Ptuju. Letos so se prvič ude
ležili tudi srečanja otroških ple
snih skupin, ki je potekalo v Ki
dričevem. 

Dramska skup ina O Š Podlehnik I Gv 

... PA BREZ ZAMERE 

ratiuse! 
Slovenija se, vsaj kar se gospodarstva tiče, po 

zadnjih ocenah prominentnih domačih in tujih stro
kovnjakov nahaja v najuspešnejšem obdobju doslej. 
To pomeni, da je naše gospodarstvo v formi, v kakršni 
v samostojni državi še ni bilo. Dejstvo, ki vsekakor 
blagohotno dene duši v času, ko je na notranjepoli
tičnem (in seveda posledično tudi na zunanjepoli
tičnem) področju Slovenija bolj kot modemi demokra
tični državi bila podobna razglašenemu tretjerazredne
mu cirkusu (se opravičujem vsem resničnim cirkuškim 
umetnikom zaradi žalitve), da ne rečem kar bordelu -
razlika je le v tem, da smo, za razliko od pravega bor-
dela, bili mi tisti, ki smo se počutili nategnjene. No, pa 
dovolj o politikantstvu, saj je za te stvari škoda še pa
pirja, ki ga imate pred seboj. 

Torej, naše gospodarstvo je v kondiciji, v kakršni še 
ni bilo. Do tukaj vse lepo in prav, pred našimi gospo
darstveniki ter vsemi drugimi, ki so zaslužni za 
današnje stanje (če je res tako dobro), kapo dol. Nav
sezadnje se te stvari tičejo posredno ali neposredno nas 
vseh. Vendar, kot se vam verjetno dozdeva, v tem ses
tavku ne mislim peti raznih hvalnic na račun naše 
makro- in mikroekonomije. V (post)modemi družbi ni 
področja, ki bi lahko bilo izolirano od vseh drugih ter 
svoje poslanstvo lahko videlo zgolj kot uspešno udejst-
vovanje na svojem (ozkem) področju. Funkcija gospo
darstva (ter s tem raznih večjih in manjših podjetij -
predvsem pa večjih in uspešnih) še zdaleč ni samo v 
dobičkonosnem poslovanju (čeprav je to, treba je priz
nati, vsekakor primarni cilj), temveč tudi v soude-
leževanju na raznih drugih področjih človekovega 
udejstvovanja, ki se v prvi vrsti ne nanašajo na mate
rialno plat našega bivanja, pač za razliko od gospo
darstva ne hranijo naših teles, temveč skrbijo za rege
neracijo ter razvoj našega duha. Na tem področju pa 
stanje našega vrlega gospodarstva ni več tako rožnato, 
še več, je namreč sramotno porazno. Tukaj ruxj pri
pomnim, da se, čeprav se mogoče do sedaj ni videlo, ta 
članek nanaša predvsem na razne najboljše sosede in 
kurje farme na ptujskem območju - govorim torej o 
ptujskih nedotakljivih, da ne bo pomote. 

Preteklo soboto zvečer se je v Narodnem domu s 
predstavitvijo produkcije delavnic končal tradmonal-

ni Festival mlade ustvarjalnosti Za tiste, ki se vam še 
sanja ne, kaj naj bi to bilo, naj povem le to, daje to fes
tival, ki da mladim priložnost, da spregovorijo, se izra
zijo iz samih sebe, ne da bi jim kdo diktiral (kot se to 
vse prevečkrat dogaja), kaj in kako morajo misliti Ko
gar ni bilo tam (in po obisku sodeč vas je takih velika 
večina), sije sam kriv, kdor bi pa rad bil, pa ni vedel, 
bo imel priložnost naslednjič. Na tem mestu ne bom 
ocenjeval dela mladih, čeprav ste po mojem mnenju 
vsi tisti, ki niste bili tam, zamudili prvovrstno predsta
vitev nevklenjene mlade energije, pač pa vam v pre
mislek dajem nekaj malce manj razveseljujočega. 

Že ob branju vabila se me je polastila neprijetna 
slutnja, ki se je pozneje (na žalost) potrdila. Na vabilu 
namreč nikjer nisem mogel zaslediti kakšnega spon-
zorskega oglasa. Najprej sem mislil, češ, fino, sponzor
ji so pač za razvoj mladih in njihove kulture brez po
mislekov nakazali sredstva že sami od sebe ter za to 
nočejo niti protiusluge v obliki svojega logotipa na va
bilu, saj so to storili zaradi širine duha in ne zaradi 
lastne promocije. Bravo! Vendar pa mi šesti čut vseeno 
ni dolgo dopuščal takšnega naivnega navdušenja. Ob 
splošnem odnosu do kulture v našem mestu pač nisem 
videl razloga, da bi takšno filantropsko gesto pripisal 
biznismenom, ki jih bolj kot kogarkoli »krasi« utilita
ristično mišljenje. Kot so potrdili tudi organizatorji, 
sponzorji niso hoteli niti slišati za to, da bi v imenu 
kulture ter omogočanja umetniškega izražanja mladih 
namenili tistih nekaj fičnikov, ki bi se jim poznalo 
prav toliko, kot se vam ali meni, če pustimo pri blagaj
ni v trgovini tisti tolar, ki nam ga prodajalka vrne. Če 
prav pomislim, se jim ne bi poznalo niti toliko. Zagot
avljam pa vam, da bo vsak izmed teh širokogrudnih 
menedžerjev na vsakem javnem sprejemu na veliko 
razglašal, kako po njegovem svet na mladih stoji, da je 
treba mlade spodbujati k samostojnemu izražanju in 
kako se bo on osebno trudil za to. Sramota. Kot edina 
svetla izjema v tej žalostni zgodbi (ki pa še zdaleč ni 
edina) nastopa firma Orinoco, ki se vsa ta leta, odkar 
Festival mlade ustvarjalnosti poteka, še niti enkrat ni 
odrekla donatorstvu, pa čeprav so to morda »le«, njiho
vi sokovi Da, gospe in gospodje direktorji, včasih je 
pomembna tudi zgolj gesta, ne pa vedno le denar. 

Ne jemljem si pravice, da bi komurkoli, še najmanj 
pa vam, dragi ptujski »kulturofili« z gospodarskega 
področja, ukazoval, kaj naj počne, ne pustim pa si 
vzeti svoje pravice do tega, da vaše ravruinje ocenju
jem in da to tudi javno povem, faccuse! 

Gregor Alii 
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Kameniek la garskega boga 
Nadaljevanje iz 
prejšnje številke 

č e odmislim naporno vožnjo 
in se osredotočim na okolico, je 
ta bila enkratna in zame še ne 
videna. Najbližji Arequipi je 
vulkan El Misti (5822 m), desno 
od tega je Pichu-Pichu (5699 
m), nekoliko vstran Chachani 
(6057 m). S povprečno hitrostjo 
20-30 km/h smo se pripeljali do 
višine 3850 m, kjer se je kombi 
ustavil. Kraj postanka se je 
imenoval Pampa Canahuas. 
Opazoval sem vicune, živali, ki 
so ogrožene in zaščitene, saj so 
jih zaradi visokokvalitetne vol
ne zelo iztrebljali. Gledal sem 
živali, značilne le za tisti na
ravni okoliš in ki jih drugje po 
svetu ni najti. Na pogled spo
minjajo na naše srne, vendar so 
nekoliko večje in preraščene z 
daljšo dlako. Družijo se 3-1-1, 
kar pomeni tri samice, ki so rja
ve, in en samec. Kvaliteto njiho-

Pizza blues! 

ve volne so izkoriščali že v času 
Inkov. V vicune so bili oblečeni 
le najvišji inkovski sloji. Divje 
so v tamkajšnjem gorovju tudi 
guanace, katerih volna pa ne do
sega kvalitete vicun. Guanace so 
prepoznavne po daljšem vratu. 
Domače in za perujske ter boli-
vijske Ande so značilne še alpa-
ce in lame. Tud i te so v prvi 
vrsti vir volne, pa tudi mesa in 
mleka. Vse štiri vrste so si med 
seboj podobne in sodijo v isti 
rod. Ob omenjanju le-teh naj še 
zapišem, da si po kvaliteti volne 
sledijo: vicune, alpace, lame in 
guanace. 

Pot smo nadaljevali po 
puščavnatem gorovju, ki je bilo 
občasno preraščeno s kaktusi in 
dopolnjeno z oazami jezer in 
rek. Ta predstavljajo pravi raj za 
vsa tam živeča bitja. Sledili so si 
kraji čudnih imen: Bosque de 
Piedras (nekakšen gozd iz ska
lovja), izvira rek Rio Chili in 
Rio Blanco, ki sta na 4200 m 
nadmorske višine. Peljali smo 
se mimo Pampas de Tacna, kjer 
se ponavadi zadržujejo flamen-
gi, vendar nismo imeli sreče, saj 
jih zaradi nizkih temperatur ni 
bilo. Prišli smo do točke, ki je 
bila 4800 m nad morjem in kjer 
smo se znova ustavili. To je 
domnevno najvišja oz. ena na
jvišjih poti na svetu in 
predstavlja uradno cestno po
vezavo med dvema mestoma. Po 
izročilu naj bi vsak, ki pride tja, 
prinesel kamenček iz mesta svo
jega odhoda, da bi tako ustregel 
gorskemu bogu Apu. Od tam je 
vidnih osem bližnjih in nekoli
ko bolj oddaljenih vulkanov, ki 
obkrožajo to najvišjo točko poti: 
še delujoč Salancay, Hualca-
Halca, El-Misti, Chachani, 
Pichu-Pichu, Ampato ... Takrat 
sem prvič dihal zrak na taki 
višini, nekoliko se mi je vrtelo. 

počutil sem se pijanega, bil sem 
"slow-motion". 

4800 m je bila naša najvišje 
ležeča postojanka. Spuščali smo 
se s tolikšno hitrostjo, kot jo je 
dopuščala pot. Na razpotju, kjer 
ena smer vodi proti Cuscu, cen
tru inkovskega imperija, smo 
mi zavili na drugo stran proti 
Chivayem. Med tem smo pobra
li peš hodečo Indijanko, ki je 
bila namenjena v omenjeno 
andsko vasico. Domačini kljub 
razdaljam, višini in s tem po
vezanimi temperaturnimi ni
hanji (razlike tudi po 20 stopinj 
in več) vse razdalje prepešačijo. 
To pomeni , da od vasi do vasi 
včasih hodijo tudi po nekaj dni. 
Njihovi organizmi so odpor
nejši od naših, ekstremne raz
mere prenašajo brez bistvene 
zaščite. Njihova kri je bogatejša 
z belimi krvničkami (levkociti) 
in drugimi imunskimi snovmi. 
Kljub uslugi se tradicionalno 
barvita, v folkloro Chivayev 

oblečena Indijanka ni pustila 
fotografirati, bila pa je 
pripravljena plačati za prevoz. 
Sprva se mi je takšno obnašanje 
zdelo neprimerno, kasneje pa 
sem jih pričel razumevati in jih 
sprejel takšne, kot so. 

V kombiju smo vsi, vključno z 
mano, skoraj ves čas opazovali 
domačinko kot kako redko vi
deno divjo žival. Kako se v 
takšnih situacijah ti ljudje 
počutijo, si lahko samo 
zamišljam, najbrž pa prezirajo 
belce in jim je grozno. Verjetno 
bi podobno občutili tudi mi, če 
bi se znašli v njihovih razmerah. 
Moje razmišljanje je šlo nekako 
v tej tej smeri: nekaj koristi od 
turizma ima država, nekaj turis
tične agencije, plemena, 
domačini po andskih krajih in 
verjetno še kje nikogar ne vabijo 
nit i ne prosijo za fotografske 
obiske materialistično nastroje-
nih tujcev. Turist i , kot sem bil 
sam, pridemo, nekomu nekaj 
plačamo in nato mislimo, da 
lahko počnemo, kar nas je volja. 
Pri tem pa ne pomislimo na mo
rebitne usodne posledice, ki jih 
s svojimi dejanji lahko naredi
mo že tako ali tako ogroženemu 
ljudstvu ali pokrajini. Jemljemo 
jim delčke njihovih življenj in 
njihove kulture. Ko pridemo 
domov, kažemo slike, se baha-
mo. Za nami pride nov val ljudi, 
v še večjem številu, ki počne isto 

ali celo več. Življenjski prostor 
Indijancev se prične krčiti, čez 
čas področje razglasijo za na
ravni rezervat, zaprejo jih v 
okvire, s tem izgubljajo ma
nevrski prostor; od tu do njiho
vega izumrtja jih loči le še ko
rak. Če mislimo, da ljubijo de
nar, se v precejšnji meri moti
mo, v bistvu ga niti ne potrebu
jejo; imajo svojo vero, svoje 
lame, ki jih vodijo na pašo, in 
svoje rituale. Niso naprodaj! To 
je tista največja razlika, ki sem 
jo začel spoštovati. Skušal sem 
jih razumeti, ko niso hoteli sti
kov z nami, tujci. Andska Indi janka - prodajalka oblači l 

fz Perutnine Ptuj za 
sodoben živff eiifsJrf sfif 
Nori na Poli 
Okus ptujske posebne piščančje j e blag, 
optimističen, igriv, prijazen. Naj bo obogaten 
z vrtninami ali brez njih, vedno razveseli in 
navda z optimizmom in voljo še tako izbirčne 
jedce. Le kdo je ne pozna! 

Prva v Evropi 

Ko sta pred petindvajsetimi leti dr. Ciril 
Varga in Tilčka Lovrenčič izdelala recept za 
Poli, zagotovo tudi v najlepšem scenariju 
nista predvidela priljubljenosti te izbranke 
med posebnimi piščančjimi klobasami. Poli 
je prva, najboljša, predvsem pa najbolj 
priljubljena posebna piščančja obarjena 
klobasa pri vseh generacijah. In j e prva 
posebna piščančja obarjena klobasa v Evropi, 
ki ima številne posnemovalce, vendar se 
doslej tudi največjim ni uspelo približati 
okusu in odlični kaJcovosti Poli. 

Zdravje se začne pri tirani 

V Pemtnini Ptuj skrbijo, da so piščančje meso 
in izdelki iz perutniuskega mesa najbolj 
okusna in zdrava hrana za potrošnike. Kot 
so zapisali v svoje poslanstvo, verjamejo, da 
se zdravje ljudi prične z naravno in zdravo 
prehrano. Glavne značilnosti perutainsldh 
klobas in izdelkov Perumine Ptuj so stalna 
kakovost, visok odstotek beljakovin, nizka 
vsebnost maščob, nizka količina kuhinjske 
soli in nizka energijska vrednost. Tudi zato 
je Pemmina Ptuj edino slovensko podjetje z 
hcenco za proizvodnjo in predelavo mesa za 
tržišča Evropske imije. 
Vrednosti zdravja se pogosto zavemo šele, 
ko se pojavijo prvi znaki bolezni. Prehrana 
je dejavnik, s katerim lahko vphvamo tako 
na nastanek kot na razvoj bolezni, predvsem 
pa dejavnik, s kater im lahko ohranimo 
zdravje. Med prehranske izdelke, prijazne 
db zdravja, spadajo tudi perutoinsko meso 
in izdelki iz kakovostnega perutninskega 
mesa. Posebna piščančja klobasa Poli je 
naravna in zdrava hrana, ki jo strokovnjaki 
za prehrano priporočajo vsem generacijam. 
Strogo sta nadzorovani tako vzreja piščancev 
kot predelava mesa . Rast p iščancev v 
Perutnini Ptuj nadzirajo ves čas vzreje. 
Piščanca skrbno pregledajo že prvi dan po 
valjenju. Stalni in strogi veterinarsko-sanitami 
pregledi naravnih surovin za krmila, na primer 
koruze in soje, proizvodnje krmil, vzreje in 
pos topka predelave mesa so skladni z 
zahtevnimi standardi ISO SIST 9001 in 
H A C C P p r o g r a m a . Ti s t a n d a r d i pa 
zagotavljajo, da je končni izdelek pridelan 
naravno, zdravo, vamo in po vseh zahtevnih 
zahodnoevropskih standardih. 

Ko olcusimo značaj 

Otroci imajo Poli najraje z žemljico ali belim 
kruhom. Tudi polet i , ko narava preveč 
mamljivo vabi, da bi preveč časa preživeli 
za štedilnikom, lahko z malo domišljije 
pričaramo bogato obloženo mizo. Zjutraj je 
Poh najboljša na kruhu ali opečenih jajcih, 
opoldne zavita v ovoju na dunajski ah pariški 
način, pečena na žaru, ali kdaj drugič, ko 

obogati testenine ali poživi slastno pico. 
Zvečer je najboljša v solati, pa naj jo dodamo 
zeleni solati, paradižniku, papriki, avokadu, 
kalčkom, na pari kuhani zelenjavi, agrumom 
ali še čemu. Poli ne pozna nihanj kakovosti, 
okusni in s lastni ostajajo tudi obroki , 
pripravljeni iz Poli, pa četudi j e Poli le 
dodatek. 

Poli in najboljši kritiki 

Kdor Poli še ni poskusil, jo bo zagotovo 
kmalu. Kdor jo je poskusil prvič, si jo zaželeli 
mdi drugič, tretjič... Obogatene z vrtninami 
ali brez njih so je vedno veseli predvsem 
otroci. Ker so otroci tudi najboljši kritiki, 
smo med njimi poiskali nekaj mnenj o Poli. 
Kot pripoveduje desetletna učenka Andreja 
iz okolice Destmtka, njena mama pripravi 
odlično pico, ki je boljša od vseh dmgih, saj 
ji doda Poli. Pravi tudi, da poleti, ko je vedno 
na voljo dovolj zelenjave, mama najraje 
pripravi solato iz najrazUčnejše zelenjave, ki 
ji doda nekaj koščkov Poli, in že imajo najbolj 
priljubljeno poletoo večerjo. Tako dobi veliko 
zdravih vitaminov in beljakovin tudi njena 
šestletna sestrica. Dvanajstletni Martin iz 
Ptuja pa pravi: "Moja mama je zelo zaposlena, 
kljub temu pa me najbolj razveseli, ko pripravi 
ocvrto Poli. Če se mami zelo mudi, si kar 
sam pripravim sendvič s Poli za zajtrk, če 
imam veliko časa, pa spečem jajce, ki mu 
dodam nekaj rezin Poli. Potem se odlično 
počutim in sem zbran v šoli." 

Šampionka v novi podobi 

Poh so v Pemtnini Ptuj ob petindvajsetletnici 
nekoliko posodobil i obleko. Pravkar v 
prodajalnah po vsej Sloveni j i polni jo 
hladilnike z nekoliko spremenjeno podobo 
ovitka. Dosedanjo verikalno lego napisa 
menjuje hor izon ta lna , ob p redp i san ih 
podatkih o sestavi, proizvajalcu in vsebnosti 
hranilnih snovi so dodani podatki o osvojenih 

nagradah za kakovost, ki Poli ločujejo od 
ods ta l ih p o s e b n i h p i ščanč j ih k l o b a s . 
V i soko kakovos t zvezde med izde lk i 
Perutnine Ptuj, posebne piščančje obarjene 
klobase Poh, potrjujeta nagradi za kakovost 
na dveh največjih sejmih prehrambenih 
izdelkov v srednji Evropi. Odmevno zlato 
medaljo za kakovost so Perutnini Ptuj za Poli 

podelili na mednarodnem sejmu prehrane v 
Zagrebu za leto 1999 in 2000, zlato medaljo 
za kakovost pa so namenili Poli tudi na 
kmetijsko-živilskem sejmu v Gornji Radgoni. 

M. P. 

www.penitnina.»i 

Poli v solati z mozzarelo in paradižnikom 

Sestavine za 4 osebe: 
50 dag Poli 
40 dag paradižnika 
10 dag mozzarele 
10 dag kumaric 
1 kuhano jajce 
manjša čebula 
2 žlici nasekljanega drobnjaka 
1 del olivnega olja 
0,5 del balzamični kis 
10 dag rdečega radiča 
sol, poper 

Priprava: 
Poli na režemo na rezance; paradižnik , 
kumarice in mozzarelo narežemo na večje 
kocke. Liste radiča položimo na krožnike, 
j ih ob lož imo s p remešano zelenjavo z 
mozzarelo in na viii naložimo Pob, narezano 
na rezance. Prelijemo z dresingom, ki ga 
pripravimo iz olivnega olja, balzamičnega 
kisa, naribanega jajca, nasekljanega drobnjaka 
in čebule, soli in sveže mletega čmega popra. 

http://www.penitnina.�i
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STOPERCE, KUPČINJI VRH / PRI ČLANIH ZDRUŽENJA REJCEV PLEMENSKIH TELIC 

Živina bo popasla strme ltalošl(e pašnilie 
Lani so v Stopercah tamkajšnji kmetje intenzivneje pričeli 
uresničevati ter vračati nekdaj znano in donosno s lužnostno 
rejo p lemenskih telic na strmih haloških pobočjih. To je 
tudi sicer posebnost stroperškega združenja rejcev p lemens
kih tel ic , saj na tak način vsako leto obnovijo nekaj hektar
jev zapuščenih in zaraščenih travnatih površin. Haloška po
krajina in travnate površine se s tem ohranjajo, haloški 
kmetje pa se preživljajo z vzrejo p lemenskih telic in hkrati 
ponujajo še s lužnostno rejo na svojih površinah. 

Okrog 250 hektarjev haloških 
pašnikov so na tak način že 
obnovili, pravi predsednik sto-
perškega društva Alojz Galun, 
pet kmetij pa se je že priključilo 
služnostni reji plemenskih telic 
- prva med njimi je bila Ka-
menškova v Kupčinjem Vrhu. 

"Na pašo bi lahko letos spreje
li še vsaj 40 glav živine z 
ravninskih kmetij , v prihodnjih 
letih pa pričakujemo še več za
nimanja. Sami plemenske telice 
tudi kupujemo, jih vzredimo in 

pozneje prodamo, z zaslužkom 
pa smo še kar zadovoljni. V prvi 
vrsti si prizadevamo ohranit i 
strme haloške površine, ki smo 
jih v zadnjih letih preveč pustili 
zarasti, paša na teh površinah pa 
koristi tako pokrajini kot tudi 
travišču, ki se na tak način 
obnavlja. Služnostno rejo smo v 
našem koncu uspeli povrniti 
pred petimi leti, društvo deluje 
že devet let, pri tem pa nam je 
veliko pomagala tudi Kmetijska 
svetovalna služba Ptuj s svojimi 

Predsednik združenja je Sto-
perčan Alojz Galun. Foto: T M 

svetovalci. Letos smo začrtane 
naloge pričeli že malo bolje 
uresničevati. Naši kmetje vza
mejo teličke na pašo od vse
povsod, dober dogovor pa lahko 

na koncu prinese dober zas
lužek, kar je naš namen, saj 
stroški morajo biti pokriti." 

Podpora kmetijske svetovalne 
službe in področnih svetovalce 
je pri tem še kako potrebna, v 
Stopercah pa brez pravega stro
kovnega nasveta tamkajšnje sve
tovalke Darje Gaberc skoraj ne 
bi zmogli. O služnostni reji pra
vi, da je primerna in potrebna v 
Halozah, saj ne ohranja samo 
krajine, temveč daje telicam 
tudi dobro kondicijo, travna 
ruša se s tem manj uničuje, paša 
pa ima tako prioriteto pri vzreji. 
Hlevi so že na marsikateri kme
tiji postali premajhni, denarja 
za gradnjo je tudi manj, zato je 
služnostna reja zelo primerna in 
dobra odločitev, pa še cenovno 

dokaj sprejemljiva. 

PRI KAMEŠKOVIH 
ZADOVOLJNI 
Z DODATNIM 
ZASLUŽKOM 

v Kupčinjem Vrhu nedaleč 
od Stoperc hribi dajejo zaslužek 
le redkim; med temi so tudi Ka-
menškovi, ki so se prvi v 
združenju odločili za služnost
no pašo. Gospodar Ivan in gos
podinja Emica sta na pašo vzela 
15 teličk s kmetije Bezjak iz Pla-
carja, v domačem hlevu pa ima
ta še nekaj svoje živine. Pravita, 
da sta na začetku kar zadovol
jna, saj je na kmetijo prišlo ne
kaj dodatnega zaslužka, želita 
pa, da bi tega bilo še več, kajti 

delo in skrbi s tem še zdaleč 
niso poplačani. 

Na Kamenškovi kmetiji imajo 
telice na vzreji že dobra dva me
seca, konec aprila so pričeli 
pašo; te imajo do zaključka 
pašnega obdobja še dosti na 
razpolago. Pravijo, da so za pašo 
najprimernejše manjše telice, 
ker površin toliko ne uničijo, si
cer pa upajo, da bodo v pri
hodnjih letih imeli v hlevu še 
več svoje živine in da se jo bo 
znova splačalo rediti tudi višje v 
Halozah. Ker so to dejavnost 
pričeli med prvimi na sto-
perškem koncu, seveda upajo, 
da so vzpodbudili še kako 
sosednjo kmetijo, da se jim bo 
drugo leto pridružila. 

T. Mohorko 

Živina bo do jeseni že lepo popasla pašnike na Kamenškovi 

FORMIN / PRVO SREČANJE ŠTIRIH R O D O V DRUŽINE KELENC 

če Kelemi flaip prideio 
V Forminu so v soboto, 3 . junija, pripravili prvo srečanje 
rodbine Kelenc, ki se ga je udeleži lo presenetljivo vel iko, 
kar 162 sorodnikov iz raznih krajev Slovenije, Nemčije in 
celo iz Švice. 

Srečanje štirih generacij Ke-
lenčevih, so začeli z mašo v cer
kvi svete Marjete v Gorišnici, ki 
jo je nekaj po 13. uri daroval far
ni župnik Ivan Holobar. Os
rednji del srečanja pa je potekal 

v dvorani gasilskega doma v 
Forminu, kjer je pobudnik 
srečanja Viktor Kelenc iz Ptuja 
prebral njihov rodovnik iz knji
ge življenja štirih rodov Ke-
lenčevih; to je na podlagi zapis

kov, dokumentov in priče-vanj 
sestavila Marija Vajda. Tako 
smo izvedeli, da sta začetnika 
tega kolena Kelenčevih Jože 
Kelenc, ki je bil rojen leta 1863, 
in Marija Kelenc, rojena leta 
1864 z dekliškim pri imkom 
Rižnar, iz Gajevcev. 

Da bi se med seboj lažje 
spoznali, je vsak udeleženec no
sil priponko z imenom in prii

mkom. Najstarejšemu ude
ležencu sreča-nja, 75-letnemu 
Janezu Pignarju iz Gajevcev, in 
najmlajšemu, še ne dveletnemu 
Domnu Zebcu iz Formina, so 
izročili šopek pozornosti , nato 
pa so se vsi skupaj sprehodili na 
sredo vasi in si ogledali 
domačijo "pri Lesarjevih" v For
minu 30, kjer se je sredi 
prejšnjega stoletja rodbina Ke
lenc začela. Srečanje štirih gene
racij Kelenčevih so nadaljevali z 
veselim delom v gasilski dvora
ni ob zvokih tria Pavza. 

-OM 

Štirje rodovi Kelenčevih, zbrani v Forminu. Foto: Laura 

Nagradno turistiino vprašanie 
Ptujsko jezero je s 420 ha 

površine največje umetno je
zero v Sloveniji. Zajeta vodna 
akumulacija je pomemben hi
droenergetski objekt, nudi pa 
tudi številne možnosti izkori
ščanja v navarovarstvene, rek
reacijske in turistične namene. 
Slednjega pa mesto in okolica 
ne znata izkoristiti v pravi 
meri . Prav o tem in drugih vidi
kih izkoriščanja ptujskega 
jezera kot sonaravnega turis-
t ično-rekreacijskega parka 
bodo govorili na okrogli mizi o 
ptujskem jezeru, ki bo danes, 
15. junija, v poročni dvorani 
ptujske Mestne hiše. 

Organizirajo jo mestna obč ina 
Ptuj, skupna uprava obč in in 
obč ina Markovci . V pn/em delu 
okrogle mize bodo predstavil i 
študi jo o sanacij i in vitalizaciji 
p tu jskega jezera, problemat iko 
zamul jenja in tovrstne rešitve ter 
ptujsko jezero kot naravo

varstveni vrednot i , v d rugem 
delu pa bodo govori l i o možnos
tih izkoriščanja h idroenergetsk ih 
objektov v tur ist ično-rekreat ivne 
namene, možnost ih p lovbe na 
akumulaci jsk ih jezerih in o 
možnost ih razvoja tur izma na 
ptu jskem jezeru. 

Tudi predzadnje nagradno tu 
ristično vprašanje ni bilo težko. 
Večina je pravi lno ugotovi la, da 
je na fotografi j i bivša gost i lna 
Šegula, sedaj mehiška restavra
cija de Poncho. Nagrado oziro
ma bon za pokušnjo ene od nji
hovih special i tet bo prejela An
gelca Petek, Krčevina pri Vur-
berku 80/A, 2250 Ptuj. Čestita
mo. 

Do jeseni se b o m o s vprašanj i 
o starih ptujskih gost i lnah pos lo
vili, čez poletje b o m o objavljali 
fotograf i je nekaterih zgodo
v insko in turist ično zanimivih ob
jektov na Ptuju in v okol ic i . 

Danes vprašu jemo, katera 
ptu jska zgodov inska in turis

t ična zanimivost je na fotograf i j i . 
Nagrada za pravilen odgovor , ki 
ga v uredništvu Tednika pr ičaku
jemo do 23. juni ja, so vstopnice 
za kopanje v ptujskih Termah. 

Na fotografij i je ena največjih 
ptujskih zgodovinskih in tu
rističnih zanimivosti . Katera? 

Foto: Črtomir Goznik 
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PTUJ / USPEH GIMNAZIJCEV NA DRŽAVNEM NIVOJU 

Odliini pri tujih jeziluli 
v soboto, 27. maja, je bila v Cankarjevem domu v Ljubljani 
prireditev, na kateri je predsednik Društva za tuje jezike Slav
ko Deržek podelil priznanja najboljšim srednješolcem na po
dročju tujih jezikov. Regijska tekmovanja in kasneje državna 
so potekala iz angleškega, nemškega, francoskega, španske
ga, italijanskega, ruskega in latinskega jezika. 

O pomenu znanja tujih jezi
kov je govorilo več govornikov, 
med njimi tudi Vršilec dolžnos
ti ministra za šolstvo dr. Pavle 
Zgaga. Posebno težo pa je prire
ditvi dala prisotnost predsedni
ka države Milana Kučana. V 
svojem nagovoru je opozoril na 
vedno večjo potrebo po znanju 
tujih jezikov in hudomušno 

spomnil na svoje nedavne 
težave s prevajalci. Izrazil je 
upanje, da se bo s prihodom 
mlade uspešne generacije takim 
spodrsljajem mogoče izogniti. 

Prireditve so se udeležili trije 
dijaki ptujske gimnazije, ki so 
pod vodstvom svojih profesoric 
dosegli izreden uspeh. Mateja 
Lapuh (mentorica Bojana 

Vlašič Kolarič) je dosegla tretje 
mesto (zlato priznanje) med 123 
tekmovalci iz angleščine kot 
prvega tujega jezika. Lea Papst 
(mentorica Aleksandra Pal) je 
dosegla srebrno priznanje. Med 
35 tekmovalci iz angleščine kot 
drugega tujega jezika pa je Da
vorin Lešnik (mentorica Brigi-
ta Vertič Kumer) dosegel drugo 
mesto (zlato priznanje). 

V kul turnem programu, ki je 
sledil podelitvi priznanj, so 
zbrani uživali ob poslušanju pe
smi in odlomkov besedil ali pri
zorov predstav v vseh jezikih, v 
katerih so dijaki tekmovali. 
Prisotne so nagovorili tudi 
predstavniki držav, kjer govori
jo omenjene jezike, vsak seveda 
v svojem maternem jeziku. Naj
večji aplavz je požela predstav
nica Francije, ki se je potrudila 
in spregovorila v slovenščini. 
Morda smo se prav ob njenem 
nastopu zavedali, kako težko je 
pravzaprav doseči odličnost v 
tujem jeziku. 

Izreden uspeh ptujskih gim
nazijcev kaže na vedno višjo ra
ven znanja tujih jezikov med 
našimi dijaki, ki jo gre pripisati 
predvsem njihovemu delu in 
prizadevnosti, gotovo pa je k 
uspehu pripomoglo tudi kako
vostno delo njihovih profesoric. 

Bojana Vlašič Kolarič 
Od leve: Davorin Lešnik, Lea Papst in Mateja Lapuh, 
najuspešnejši pri tujih jezikih 
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Cisto OKOffe - zdravo xiw/enfe 
Zeleno, ki te hočem zeleno. 
Zeleni veter. 
Zelene veje ... 

F.G. Lorca 
Narava je vedno bolj one
snažena in ogrožena. Pred 
posledicami onesnaževanja si 
ne moremo in ne smemo več 
zatiskati oči . Zaščita okolja 
postaja iz dneva v dan po
membnejša. Veliko se o tem 
govori in piše. Ali se tol iko 
tudi naredi?! 

S problemom varstva okolja se 
moramo soočiti vsi, starejši in 
tudi otroci. Prav zato so se tret-
ješolci na OŠ Podlehnik z 
učiteljicama Milico in Danico 
odločili, da izvedejo projekt 
Čisto okolje - zdravo življenje. 
Projekt je trajal dobre tri tedne 
in v tem času so učenci raziskali 
mnogo stvari. Odkrivali so črna 
odlagališča odpadkov v svoji 
okolici, obiskali centralno čitil-
no napravo in Center za zbiran
je in ravnanje z odpadki na Ptu
ju. Na obisku so imeli gozdarja 
in predstavnika Zelenih. 
Predvsem pa so raziskovali na

ravo, delali poskuse, nabirali 
zelišča, se naučili varčevati z 
energijo in zmanjševati količino 
odpadkov ... Izdelovali so tudi 
izdelke iz odpadne embalaže. 
Tako so razvijali svojo ustvarjal
nost in ročne spretnosti. Nasta
lo je veliko lepih izdelkov, ki so 
imeli tudi uporabno - praktično 
vrednost. Ob zaključku projekta 
so svoje ugotovitve in delo pred
stavili staršem. Pripravli so tudi 
razstavo svojih izdelkov. Ob tej 
priložnosti so pr i šoli zasadili 

drevo. 
Ugotavljamo, da so učenci 

probleme zaznali, da jih jemlje
jo dovolj resno in z zanimanjem 
sledijo dogajanju okoli sebe. Da 
se otroci ne bi odtujili od nara
ve, jim je treba nudit i več vzgo
je, ki naj bo ekološko usmerje
na. Vzgajati jih je treba tako, da 
bodo naravo vzljubili, da bo 
postala njihov prijatelj. Saj le 
tisto, kar bodo ljubili in spošto
vali, bodo želeli ohraniti . 

D. M. 

VELIKA NEDEUA / PROJEKT ZDRAV VRTEC 

Približoittlo norwo otrokom 
"Narava nas vedno navdihuje, le naš nemirni duh je tisti , ki 
nam preprečuje, da bi se tega pogosteje in z večjim veseljem 
zavedali," je v svojem delu Približajmo naravo otrokom zapisal 
Joseph Cornell, naravoslovec in vzgojitelj. V nadaljevanju 
pravi: "Narava je naša mati in njena vzgoja je še zlasti drago
cena za odraščajočega otroka - omogoča mu, da se navduši, 
pouči in pridobi izkušnje." 

Tega se dobro zavedajo tudi 
vzgojiteljice vzgojno-varstvene 

enote Velika Nedelja, ki s svoji
mi varovanci preživijo veliko 

časa v naravi. Tako se je skupina 
"sredinčkov" tokrat odpravila na 
potep z namenom, da ugotovijo, 
katere rastline in živali lahko 
srečajo na travniku. 

Pot jih je vodila od vrtca 
mimo poraščenih obcestnih jar
kov, zapuščenega travnika, 
vlažnega poraščenega brega do 
negovanega travnika, kjer so 
ugotovili, da na različnih ras
tiščih najdemo različne rastline 
(veliko se jih je, na srečo, zaradi 
lažjega pomnjenja ponovilo). 
Ogledali so si tudi mlako z žab
jimi paglavci, mravljišče in raz
lične polže, vsak "sredinček" pa 
si je odtrgal eno rastlinico za 
svoj herbarij. 

Ob koncu so svoja nova spoz
nanja prenesli s pomočjo barv in 
prstkov (brez pomoči čopičev) 
na velike liste, ki že krasijo no
tranjost vrtca ter govorijo o va
lovanju trave v vetru, priv
lačnosti modrina v letu, čudovi
tih barvah cvetja in predvsem -
o velikem navdušenju otrok. 

Maja Betolen Vaupoffič Kratek počitek je vedno dobrodošel 

Od tod in tam 
s v . ANDRAŽ • 
Nocoj 14. seja 
občinskega sveta 

Svetniki občine Sv. An
draž v Slovenskih goricah 
se bodo nocoj ob 18. uri 
sestali na 14. redni seji. Po 
pregledu in potrditvi zapis
nika s prejšnje seje ter po
budah in vprašanjih bo svet 
razpravljal o letnem 
poročilu nadzornega odbo
ra o izvedenem letnem nad
zoru zaključnega računa ter 
zaključni račun proračuna 
potrdil. Svetniki bodo raz
pravljali tudi o osnutku od
loka o ustanovitvi javnega 
zavoda Knjižnica Ruj, 
osnutku odloka o ustanovit
vi Ljudske univerze Ruj ter 
uskladitvi 
zemljiškoknjižnega stanja z 
dejanskim in pogodbi s 
Kmetijsko zadrugo. 

ak 

PREJELI SMO 
Sežigalnica 
odpadkov v 
Kidričevem -
vprašanja, ki 
zalitevajo odgovore 

v zvezi z nameravano gradnjo 
sežigalnice odpadkov v Ki
dričevem in nameravanim odla
ganjem ostankov sežiganja od
padkov na odlagališče rdečega 
blata v Strnišču me morijo šte
vilna vprašanja. Odločila sem 
se, da jih nekaj zapišem in Mi
nistrstvo za okolje in prostor za
prosim za odgovore. Ker pa me
nim, da bi odgovori zanimali še 
koga drugega, vas prosim za jav
no objavo odgovorov. 

1. Po ustavi ima vsak pravico 
do zdravega življenjskega okol
ja, država pa skrbi zanj. Na 
osnovi navedenega pričakujem, 
da bo država storila vse, da nam, 
ki živimo v vplivnem območju 
nameravanega sežiganja odpad
kov v Kidričevem, ne bo odvze
ta pravica do zdravega življenj
skega okolja (oziroma: če že ni
mamo zdravega okolja, da se 
stanje vsaj ne bo poslabšalo). Ali 
lahko trdite, da bi se življenjsko 
okolje ljudi (tudi rastlin in živa
li, saj smo vsi skupaj en sam 
življenjski krog) v vplivnem 
območju obratovanja sežigalni
ce v Kidričevem lahko štelo za 
zdravo? 

2. Če je odgovor na prejšnje 
vprašanje pritrdilen (torej če 
trdite, da bi se življenjsko okolje 
v vplivnem območju obratovan
ja sežigalnice v Kidričevem 
lahko štelo za zdravo), kako dol
go bi se to okolje lahko štelo kot 
zdravo? Ali bi se kot zdravo 
življenjsko okolje lahko štelo 
celotno dobo obratovanja 
sežigalnice ali samo del (ko
likšen?) obratovanja? Kolikšna 
je doba obratovanja sežigalnice? 

3. Ali bi se kot zdravo živl
jenjsko okolje lahko štelo tudi v 
času, ko sežigalnica ne bi več 
obratovala? Sežigalnica sicer ne 
bi več obratovala, v okolju pa bi 

ostale snovi, nakopičene iz časa 
obratovanja (na primer dioksini 
in fiirani, ki so težko razgradlji
vi in se kopičijo v tkivih živih 
bidj). 

4. V medijih lahko preberemo, 
da sežigalnice odpadkov pošlje
jo v okolje 80 % vseh dioksinov 
in furanov. Dioksini in furani 
sodijo med najnevarnejše strupe 
današnjega časa, saj so težko 
razgradljivi, se zaradi tega nala
gajo v tkivih živih bitij , sodijo 
pa med najučinkovitejše 
povzročitelje rakavih obolenj. 
Preberemo lahko tudi o večji 
umrljivosti otrok na območjih, 
kjer stojijo sežigalnice, in o tem, 
da evropski otroci nosijo v sebi 
kar 22 do 140 krat večjo 
količino dioksina, kot jo pripo
roča Svetovna zdravstvena orga
nizacija. Ali kljub vsemu nave
denemu trdite, da je sežiganje 
odpadkov način reševanja pro
blematike odpadkov, ki ga je 
vredno (pametno, smiselno) in 
predvsem pošteno do ljudi ude-
janiti v slovenskem prostoru? 

5. Članek v Mladini "Sežigal
nice odpadkov - ne, hvala!!!" na
vaja ugotovitev raziskav v Veli
ki Britaniji, da je pogostost ra
kavih obolenj pri ljudeh, ki živi
jo v bližini sežigalnic, znatno 
višja (statistično značilna razli
ka) kot pri drugih ljudeh (v razi
skave so zajeli ljudi, ki živijo 
znotraj 7,5 kilometra velikega 
polmera okrog sežigalnic, 
upoštevah pa so rakava obolenja 
želodca, debelega črevesa, jeter, 
grla, pljuč in mehurja). Koliko 
ljudi bi po vaših pričakovanjih 

i obolelo za rakavimi obolenji, 
nastalimi zaradi vplivov sežigal
nice odpadkov v Kidričevem? 

6. Koliko povprečno stane 
zdravljenje enega rakavega bol
nika? 

7. Na zboru krajanov v Ki
dričevem dne 3. 3. 2000 je bilo 
rečeno, da bi snovi izhajale iz 65 
metrov visokega dimnika. Ko
likšno je območje, na katerega 
bi segali vplivi delovanja 
sežigalnice v Kidričevem? Pro
sim za grafični prikaz območja. 
Prosim za prikaz rože vetrov. 

8. Kolikšno je območje, na ka

terega bi segali vplivi odlaga
lišča odpadkov, nastalih pri 
sežiganju, za katerega predvide
vate lokacijo na odlagališču 
rdečega blata v Strnišču? Pro
sim za grafični prikaz območja. 

9. Odlagališče rdečega blata v 
Strnišču se nahaja na bazenu 
podtalnice Dravskega polja. 
Kdo temu dejstvu navkljub trdi, 
da je ostanke sežiganja odpad
kov primerno odlagati na odla
gališču rdečega blata v Strnišču? 
Prosim za polni naziv instituci
je oziroma ljudi, ki to trdijo. 

10. Na osnovi katerih kriteri
jev je ugotovljeno, da je ostanke 
sežiganja odpadkov primerno 
odlagati na odlagališču rdečega 
blata v Strnišču? Upam, da ni 
glavni razlog ta, da je to okolje 
že degradirano, zaradi česar je 
smiselno še "malo doložiti" in 
nato vse skupaj prekriti z varo
valnim slojem. Z varovalnim 
slojem, ki bi preprečil izpiranje 
rdečega blata v podtalnico, se 
rdeče blato lahko prekrije tudi 
brez dolaganja odpadkov. To bi 

morala storiti že prejšnja Tovar
na glinice in aluminija (TGA), 
če ni ona, pa današnji T A L U M . 
Ne zdi se mi pošteno, da grehe 
iz preteklosti sedaj izkoriščajo 
kot priložnost za nabiranje po
zitivnih točk, češ da "je to pri
merna možnost, da dosedanje 
degradirano območje zaradi od
lagališča rdečega blata na hal-
dah z izgradnjo sežigalnice po
novno rekultivirajo ter tako 
dvignejo okoljsko in naravno 
kvaliteto tega prostora", kot po 
mnenju ministra Gantarja nava
ja časopis Tednik dne 24. 2. 
2000 na strani 10. 

11. Iz članka v Mladini dne 
10. 4. 2000 na strani 27 lahko 
razberemo, da se da snovno izra
biti okrog polovica odpadkov. 
Avtor v tem odstavku navede
nega članka navaja, da bi drugo 
polovico odpadkov lahko stisni
li na polovico prostornine in bi 
tako na koncu od celotne pros
tornine odpadkov ostala četrti
na prvotne prostornine. Jani 
Zore, svetovalec vlade, odgovo

ren za komunalno infrastruktu
ro in odpadke, pa v istem članku 
pravi, da če tisto polovico od
padkov, ki bi jo avtor članka iz 

I Mladine stisnil, sežgeš, ti ostane 
10 % žlindre in pepela. Enemu 
torej v končni fazi ostane 25%, 
drugemu pa 10 %. Tisti , ki mu 
je ostalo 15% več, ni uporabil 
sežiganja odpadkov. Ali je vred
no za 15% boljši rezultat pri 
prostornini odpadkov postaviti 
na tehtnico, kjer se na drugi 
strani tehtajo zdravje in življen
ja ljudi? 

Mislim, da je bolj smiselno 
odpadke, ki jih ne moremo 
snovno izrabiti, stisniti na čim 
manjšo prostornino. Napredek 
znanosti in tehnologije bo ver
jetno prinesel boljše načine, 
manj pogubne za ljudi in okolje, 
kol pa so današnje sežigalnice 
odpadkov. 

Najprej moramo doseči, da 
bomo tistih 50% odpadkov, ki 
se jih da snovno izrabiti, tudi 
dejansko snovno izrabili. Zato 
pa sprašujem: v koliko sloven

skih občinah (še zlasti pa: v ko
liko slovenskih občinah, katerih 
odpadki naj bi se sežigali v Ki
dričevem) poteka zbiranje od
padkov tako, da je dejansko moč 
snovno izrabiti 50% odpadkov? 
V okolju, kjer živim, se še vedno 
vse meče v posode za smeti, saj 
ljudje sploh ne vedo, kaj se sme 
vreči v posodo za smeti, eko
loški otoki za ločeno zbiranje 
odpadkov so zelo redki ali jih 
sploh ni , inšpekcijski nadzor 
kot zadnja možnost za dosegan
je zastavljenega cilja pa ne delu
je. 

12. Kaj in kdaj bo ukrenila 
država, da bodo ljudje prisiljeni 
v posode za smeti odlagati samo 
tisto, kar se sme, da ne bodo 
sami kurili gum, plastičnih mas 
...? 

Vedno nova in nova vprašanja 
se mi odpirajo, vedno znova in 
znova, pa naj bo zaenkrat do
volj. 

Danica Hren, 
Zg. Hajdina 
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Utrinki letošnjega festivala 
mlade ustvarjalnosti 
Namesto analize festivala, k i j e potekal med 7. in 10. junijem v našem mestu , že l imo organiza
torji ptujski javnosti predstaviti misl i , ki so j ih mentorji ustvarjalnih delavnic in nastopajoči 
zapisali v našo kroniko. 

Po medkulturni simidaciji Bafa bafa 7. in 8. junija v 
Narodnem domu: 

Izvedene so bile 4 igre za 6 razredov 3. letnika Gim
nazije Ptuj. Igra je bila dobro sprejeta. S strani men
torjev zahvala za pripravo prostora in pripomočkov 
ter postrežbo. Se priporočamo tudi vnaprej! 

Dušan Sterle, Majda Fridl, Milovan Milimič 
Po plesnogledališki predstavi Gina & Miavanni v 

četrtek, 8. junija, v Gledališču Ptuj: 
8. 6. sva z Andreem Rubertijem nastopila v čudovi

tem, toplem, "pravem" gledališču. Gina & Miovanni 
sta bila soočena z neznanskim naklonom. Zado
voljna s predstavo, zadovoljna s sprejemom gledal
cev. Hvala! 

Ekipa Gine&Miovannija 
Po koncertu skupine Jebe'la cesta v petek, 9. junija, na 

trgu za centrom Domino: 
Ej, težek dan! Služba, promet, dva spila! Sprejeli 

smo Milana Romiha v Bistrici. Splezal je na četrti 
vrh sveta Lhotse. Potem pa Ptuj. Utrujenost, trema 
... Za konec pa najlepši občutki tega dne ... in tudi 
nekaj preteklih dni. Dni? Ne, tednov, mesecev! Hva
la ti, Ptuj! Hvala vam, prijatelji! Se kdaj. 

Robi, Damir, Mladen, Beno, Dana, Dejan 
Misli mentorjev festivalskih delavnic, zbrane po pro

dukciji v soboto, 10. junija, v Narodnem domu 
Foto delavnica: 
Za razliko od leta 1999 so letos štirje udeleženci vse 

fotografije posneli brez moje prisotnosti. Na delavni
co so prišli že z več ali manj izdelanim konceptom. 
Gimnazijci tretjega letnika so povečini uporabili za 
motiv človeško telo. Med posnetim materialom zna
jo poiskati najboljše slike, vedo, kako naj ta slika izg
leda, ne znajo pa tega narediti, še toliko bolj, ker ne
gativ ni vedno idealen. Tu je potrebna pomoč men
torja. Mentorjeva pomoč je potrebna tudi pri števil

nih vprašanjih. V primerjavi z lani je pričujoča raz
stava še kvalitetnejša. 

Stojan Kerbler 
Plesna delavnica: 
Ptujski srednješolci, dva dni. Naporno, a sem vide

la po očeh, da so odkrili nekaj novega in se morda 
obvezali k več. Dobro. Drugič tu, sem že skoraj 
domača! 

Maja Delak 
Literarna delavnica: 
Spoštovani Ptuj! 
To mesto je lepo in polno presenečenj. Ljudje pri

jazni in zanimivi, gostitelji pa gostoljubni ter nena-
rejeni. Upam, da se vrnem in da me kdo od "delav-
ničarjev" kdaj preseneti tudi s knjigo! 

Do naslednjega snidenja, 
Jiu-ij Hudolin 
Video delavnica (samo telefonska izjava): 
Gospod Peter Milovanovič Jarh, samostojni sveto

valec SLKD za film, je skoraj padel dol, ko je videl 
opremljenost našega studia in naš izdelek video ka
seto, posneto v festivalski video delavnici... 

Milan Potočnik 
Gledališka delavnica (organizatorji smo se 

odločili, da zaradi pristnosti objavimo besedilo v ori
ginalu in ne prevedeno, pri čemer smo prepričani, da 
bodo bralci to sprejeli z razumevanjem): 

Covjek zna da umjemost pripada svima, ali da je 
pokreču pojedinci koji nose tu težinu i odgovornost. 
Znam! Ali me strah koliko malo pojedinaca ima. 
Strah me je što ih je sve manje i manje. 

Zijah A. Sokolovič 
Tako. Bodi dovolj. Tisti, kijih ni bilo zraven, tako ali 

tako ne bodo nikoli izvedeli, kaj so zamudili. In prav je 
tako. 

Nevenka GerI, 
vodja 01 SLKD Ptuj in organizatorica festivala 

JebeMa ces ta , pe tek , 9. jun i ja , na t rgu za c e n t r o m D o m i n o 

PTUJ / SEMINAR KLUBA TAJNIC 

Ureienosf ni stvar bogastva 
Klub tajnic Ptuja in okol ice je organiziral enodnevni seminar 
"rejen videz poslovne ženske". Pripravila ga je Klara Ramovš 
Elite, d.o.o., Ljubljana, voditeljica pa je bila Lea Pisani. Ude
ležilo se ga je 23 slušateljic s celotnega območja bivše občine 
Ptuj. 

Udeleženke so dobile so odgo
vor na vprašanje, ki si ga cesto 
postavljajo, namreč, kakšen je naš 
videz, deluje na nas ali proti nam. 

Stil je izraz posameznikove 
osebnosti, domiselnosti in origi
nalnosti ter prilagojenosti okolju. 
Z vsakim navidez nepomembnim 
detajlom lahko posameznik nekaj 
sporoča. Slogovno dovršen videz 
ni privilegij mladih, lepih in pre
možnih ljudi. Pomembno je poz
nati prednosti in pomanjkljivosti 
svoje postave ter načine za pou
darjanje prvih in prikrivanje dru
gih. Še pomembneje pa je imeti 
začrtan cilj in s pomočjo oblačil o 
njem govoriti. 

Klub tajnic Ptuj si želi še več 
takšnih seminarjev. Ugotavljajo, 
da bi bilo prav, če bi se jih poleg 
tajnic udeležili tudi njihovi pred
postavljeni. 

MUan Krajnc Pavlica Članice kluba tajnic Ptuj na seminarju. Foto; Langerholc 

MARIBOR / DILPOMSKI KONCERT FLAVTISTA NAARTINA 
BELIČA 

Glasba - družinska ljubezen 
15. maja zvečer je bila Kazinska dvorana SNG IVIaribor nabito 
polna in tam za spremembo niso bili IMariborčani, kot bi 
pričakovali, temveč Črešnjevčani in Slovenjebistričani. Oboji 
so prišli na diplomski koncert flavtista in maturanta SGBŠ 
Maribor Martina Beliča (Martin poje pri črešnjevskem 
mešanem pevskem zboru). Na koncertu je bilo tudi veliko nje
govih sošolcev ter štiriindvajset profesorjev SGBŠ iz Maribo
ra, med njimi tudi njegova mentorica, prof. flavte Violeta Oz-
vatič. 

Martinu Beliču, matiu-antu 
SGBŠ Maribor, je ljubezen do 
glasbe položena že v zibko, saj je 
glasba pri Beličevih tako rekoč 
družinska domena. Mama Darja 
vodi mešani pevski zbor na 
Čresnjevcu, kjer prepevajo oče 
Martin st., hči Janja in sin Mar
tin. Oče se z glasbo ukvarja ljubi
teljsko, lepe uspehe v glasbi pa do
sega tudi Janja, dijakinja drugega 
letnika SGBS Maribor. Martin 
mlajši že lep čas sega po najvišjih 
priznanjih za igranje na svojem 
instrumentu ne samo doma, tem
več tudi v tujini. Tako je na držav
nih tekmovanjih mladih glasbeni
kov Republike Slovenije 1995. 
leta prejel tretjo in 1998. leta prvo 
nagrado z zlato plaketo. Istega leta 
se je udeležil tudi mednarodnega 
tekmovanja "Citta di Pietra Ligu-
re" v Italiji in prejel prvo nagrado 
ter plaketo mesta. V 1999. letu je 
Martin sodeloval na evropskem 
koncertu prvonagrajencev nacio
nalnih tekmovanj iz Avstrije, 
Češke, Nemčije in Slovenije. Iste
ga leta se je udeležil tudi evrop
skega tekmovanja "Citta di Mon- I 

Mladi slovenjebistriški 
flavtist Martin Belič 

calieri" ter mednarodnega tekmo
vanja v Cortemili v Italiji ter 
obakrat prejel drugo nagrado in 
plaketo mesta. V letih 1997, 1998 
in 1999 se je udeležil poletne med
narodne flavtistične šole v Celov
cu pri prof Michaelu Martinu 
Koflerju. 

Martin se trenutno z vso vnemo 
pripravlja na maturo ter seveda 
tudi na sprejenmi izpit na 
ljubljanski akademiji za glasbo in 
mogoče še kje drugje. Njegova 
želja je nadaljevanje študija v 
Salzbiu"gu. 

Sedaj pa beseda še o diplom
skem koncertu, ki je bil razdeljen 
na dva dela. V prvem je zaigral 
Pastorale Raymonda Galloisa 
Mantbrena, nadaljeval s Sonato v 
e molu J. S. Bacha ter sklenil z 
Zvočnim pejsažem za flavto solo 
Alojza Ajdiča. V drugem delu smo 
slišali Mozartov Koncert za flavto 
v D duru, ob koncu pa še nadvse 
živahno Fantaisie brillante sur 
Carmen Francisa Bornea. Pri kla
virju ga je spremljal prof Otmar 
Plavčak. Kot dodatek h koncertu 
je skupaj s sošolko Mojco Sok zai
gral še fantazijo Rigoletto za dve 
flavti, pri klavirju ju je spremljala 
mag. Lidija Maletič. 

Ne bo odveč zapisati, da je tem
peratura pri občinstvu od enega 
do drugega dela koncerta rasta s 
pravimi ovacijami ob koncu. Ko 
si takole opazoval mladega nadar
jenega flavtista, si ugotovil, da 
nima samo on rad flavte, temveč 
tudi ona njega. To je resnična 
obojestranska ljubezen. Brez dvo
ma bomo o mladem in nadarje
nem glasbeniku, ki natanko ve, 
kaj hoče doseči, v prihodnje še 
slišali. 

VidaTopolovec 

KOZMETIČNI SALON SILVA PREDSTAVUA 

Čudežna kapsula 
V kozmetičnem salonu 

Silva na Ruju vam poleg 
vseh kozmetičnih storitev 
nudijo in predstavijo tudi 
KAPSULO ALPHA, pri nas 
še dokaj nepoznano, saj je 
ta tretja v Sloveniji. 

In kaj je KAPSULA ALFA? 
To je komora, kjer uživanno 

duševno in telesno sprosti
tev, izgubljanno odvečno 
težo, si nabiranno energijo, 
zvišujemo in vzdržujemo 
zdravje. Omenjene terapije 
so bile prikazane na svetov
nem kozmetičnem kongresu 
v Parizu, so znanstveno 
preučene, računalniško vo
dene. Gre za terapije, ki so dobrodošle v vsak
danjem življenju. Kombinacija vseh lastnosti 
KAPSULE ALPHA omogoča globoko relaksaci-
jo, ki lajša mentalni in psihični stres. Možgan
ske in telesne funkcije so nežno vodene v relek-
sacijsko in teta stanje. Doživimo tudi povečano 
raven koncentracije, kreativnosti in meditacije. 
Omogočeno je boljše spanje in hitro učenje. 

V omenjeni kapsuli je na voljo 10 programov. 
Ti so: relaksacija, hujšanje, fitnes, energija, 
kreativnost, romantika, čutnost, lepota, globo
ko spanje, hitro učenje in program odvajanja 
od kajenja. 

Američani so z raziskavami ugotovili, da KAP
SULO ALFA množično uporabljajo športniki, ki 
so izpostavljeni ekstremnim telesnim naporom, 
zaradi sprostitve mišične napetosti. Povečana 
temperatura povzroča potenje in s tem 
izločanje strupenih snovi iz našega organizma, 
povišuje delovanje srca in uravnava krvni tlak. 
Posledica vsega tega je intenzivnejša prekrva-
vitev kožnega tkiva. Aktivirajo in spodbudijo se 
presnovne funkcije. KAPSULA ALFA povečuje 
delovanje srca, pri tem pa je pomembno, da se 
držimo predpisanih časovnih terapij (3-krat na 
teden). Dodatno se s tem sistemom učinkovito 
zmanjšujejo ali odpravljajo težave, ki jih 
povzročajo artritis ali revmatološke bolezni. Ko 
se naše telo v kapsuli ogreva, se naš metabo-
lizem izboljšuje za okoli 6 odstotkov z vsako 
stopinjo povečane telesne temperature. 
Povečan in izbotjšan metabolizem omogoča 
boljše izgorevanje kalorij v času seanse in še 

več ur po njej. Pri shujševalni terapiji se aktivira
jo čiste destilirane esence, ki močno delujejo 
na zmanjševanje apetita. 

Nekaj izgube teže v KAPSULI ALPHA je izgu
ba vode, a jo bomo dobili nazaj takoj, ko bomo 
ponovno popili tekočino. Porabljene kalorije pri 
seansi pa so za vedno izgubljene. 

Zelo pomembno je vedeti, da se v KAPSULI 
ALFA pospešuje dotok krvi v srce, znižuje se
rum holesterola in zmanjša možnost napada 
angine pectoris. Posledica sprostitve so tudi 
premiki v hormonskih ravneh. Za te se zdi, da 
imajo dober vpliv na imunski sistem, kar lahko 
pripomore pri odvračanju bolezni s tem, da na
redi ljudi manj dovzetne za viruse in infekcije. 
Razvoj v zadnjem času nakazuje, da lahko po
membno zniža celo pacientov krvni pritisk. 
Sprostitev izoljšuje tudi telesno zmožnost urav
navanja krvnega sladkorja, zmanjšuje bolečino 
pri asmatičnih in kroničnih bolezni. 

Pridite, poskusite in uživajte v prednostih 
KAPSULE ALPHA za duševno in telesno spros
titev in hujšanje. Vse skrbi, stresi in druge živl
jenjske neprijetnosti zbledijo oziroma izginejo. 
Naš um se odziva na pomirjujoče občutke v 
našem telesu, sami kontroliramo želene 
računalniško vodene programe, ki dobro učin
kujejo na nas. Pri izvajanju tretmanov v KAPSU
LI ALPHA pa občutimo ravnotežje in harmoni
jo. 

Kozmetični salon Silva, Cvetkov trg 1, Ruj, 
tel:779505. 

PR 



NASVETI 

Kuharski itasveti 
Govedina 

Današi\ | i prispevek je namenjen govedini oziroma le delu gove
dine, ki ga najdemo v govejem stegnu in ga po nemškem razre
zu imenujemo beli krajec. 

Goveje stegno ima veliko dobre
ga mesa z malo kosu in vezivnega 
tkiva, je dovolj pusto, nežno in iz
razitega okusa, da ga uporablja
mo zraven fileja hrbta kot najkva
litetnejši kos mesa, ki dobremu 
poznavalce hrane ponuja raznoli
kost priprave. Meso sestavljajo 
mišice, ki jih lahko režemo počez 
ali vzdolž veziva. Vendar način 
rezanja komaj kaj vpliva na način 
priprave. Zaradi osnovnih last
nostih so notranje stegno, krogla 
in beli krajec primerni za pečenje 
v pečici in dušenje, za steake na 
žaru pa sta primerna le krogla in 
beli krajec. 

Beli krajec po svoji obliki ponu
ja pripravo različnih steakov, 
pečenih na žaru. Za boljši okus in 
aromo mesa lahko meso tudi ma-
riniramo. Če celi kos mesa 
pečemo v pečici, ga lahko po vrhu 
tudi narahlo mrežasto narežemo 
in počasi pečemo v vlažni pečici 
oziroma prilijemo večjo količino 
tekočine - juhe, fonda ali vode, 
ter dodamo različne dišave, kot 
so timjan, rožmarin, poper in bri-
nove jagode. Preden meso damo 
peč v pečico, ga začinimo s soljo 
in mletim poprom, narahlo pre
mažemo z gorčico ter v večji pon
vi in s pomočjo manjše količine 
maščobe na hitro opečemo z vseh 
strani. Tako opečen beli krajec 
damo v pekač z dišavami in 
pečemo kot navadno pečenko. Da 
bo meso sočnejše, ga med peko 
večkrat prelivamo. 

Če beli krajec pečemo na žaru, 

je primerno, da meso že kakšen 
dan, dva mariniramo, to je da ga 
položimo ali temeljito pre
mažemo z belim oljem, lahko do
damo še nekaj kaplic limoninega 
soka, že prej narahlo premažemo 
z gorčico, dodamo lahko še nekaj 
kapljic worcestrske omake in 
tako meso damo v hladilnik, da se 
zmehča in pridobi na okusu. V 
marinado lahko damo cel kos be
lega krajca oziroma govedine ali 
že narezano na porcije. Narezano 
meso se hitreje marinira in ga 
lahko uporabimo že isti dan. Pri 
marinadi olja in gorčice nikoli ne 
izpuščamo, druge sestavine pa 
dodajamo po želji. Tako pripravl
jeno meso pečemo na žaru. 

Za dušenje belega krajca oziro
ma govejega stegna meso najprej 
začinimo, po želji namažemo z 
gorčico in prav tako v večji kožici 
s pomočjo maščobe na hitro 
opečemo z vseh strani, da meso 
dobi rjavo skorjo oziroma da 
zakrknejo beljakovine in meso 
ostane po toplotni obdelavi 
sočnejše in okusnejše. Ko je 
opečeno, ga damo v primerno po
sodo, na preostali maščobi pa pre-
pražimo večjo količino sesekljane 
zelenjave, kot je čebula, korenje, 
por, peteršiljeva korenina in zele
na. Zelenjavo dodajamo postopo
ma. Dobro prepraženo zelenjavo 
narahlo pomokamo in moko pre-
pražimo ter zalijemo z vodo, go
vejo juho ali fondom ter damo na
zaj v omako opečeno meso. Doda
mo še šopek dišav, pokrijemo in 

počasi dušimo do mehkega. 
Dušeno meso narežemo na rezi
ne, omako pretlačimo ali prepasi-
ramo, jo ponovno zavremo, okus 
izboljšamo z rdečim vinom in po 
želji s kislo smetano ter ponudi
mo. 

Pripravimo si lahko tudi dušen 
beli krajec v gobovi ali smetanovi 
omaki ali po cigansko. Če pri
pravljamo beli krajec v gobovi 
omaki, ga pripravimo tako ko 
prej pri dušenju, le da zraven ze
lenjave dodamo še narezane in 
blanširane ali šokirane gobice. 
Omako pred serviranjem iz
boljšamo še s kislo smetano in 
okisamo z limoninim sokom. Če 
pripravljamo smetanovo omako, 
meso prav tako opečemo, vzame
mo iz kožice, prepražimo manjšo 
količino moke, zalijemo z juho, 
fondom ali vodo in dušimo do 
mehkega. Od začimb uporabimo 
timijan, šatraj, baziliko. Na kon
cu okus izboljšamo s kislo ali 
tekočo sladko smetano. 

Po cigansko beli krajec pripra
vimo tako, da meso narežemo na 
porcije, narahlo potolčemo in 
začinimo ter na vroči maščobi hi
tro opečemo z obeh strani. Zrez
ke damo v primerno posodo, na 
preostanku maščobe pa pre
pražimo drobno sesekljano čebu
lo, in ko porimieni, dodamo 
moko, jo prav tako prepražimo, 
dodamo na kocke narezan para
dižnik ali paradižnikovo mezgo, 
zalijemo z rjavim fondom ali juho 
in v omako vložimo opečeno 
meso. Dodamo še gobice, malo 
prekajene slanine, narezane na 
rezance, in prav tako narezane 
kisle kumare. Solimo in dušimo 
pol ure. Zraven tako pripravljene 

govedine ponucimo 
pečen krompir. 

Nada Pignar, 
profesorica kuharstva 

PRIPRAVUA MAG. BOJAN SINKO, SPEC. 
KLIN. PSIH. / KAKO OBVARUJEMO DUŠEVNO ZDRAVJE . - 281. NAD 
Z c f l r o i i , družina in 
duševna Edravje 

143. nadaljevanje 
Terapevtski proces 
zakona in družine -
na splošno - 71. nad. 

Naloge terapevta 
Zmotno je mislili, da se bodo 

člani družine pozdravili že s 
tem, ko bodo v skupini raz
pravljali drug o drugem ali o 
svojih duševnih problemih. 
Med raznimi nalogami terapev
ta bi omenili naslednje: 

• usmerjajoča naloga 
Tudi v analitski terapiji mora 

terapevt tu in tam, usmerjati 
skupinski pogovor. Če se skupi
na v mislih vrti v krogu, raz
pravlja le o zunanjih, filozof-
sko-političnih problemih na
mesto o problemu posameznika 
ali skupine, je naloga terapevta, 
da jih opozori, da se morajo 
spraševati o sebi in ne o povsepi 

nekih drugih rečeh. Pripombe 
so lahko kratke, npr.: "Vrtimo 
se v krogu," "Kaj ima to 
vprašanje opraviti z našimi last
nimi problemi?", "Zakaj vedno 
bežimo pred lastnimi problemi 
v neke splošne razprave?" 

Terapevt mora torej pomagati 
skupini, da se osredotoči na 
neko temo, ki je v zvezi z veden
jem in konflikti enega ali več 
udeležencev. Prav tako mora 
navzočim pomagati, da prepoz
najo v svojem sedanjem vedenju 
in čustvovanju ponavljanje pre
teklosti, zlasti otroštva. In 
končno mora v svoji usmerja
joči nalogi paziti, da se skupina 
ne bo preveč ukvarjala z "bol
nim" posameznikom. 

- stimulativna naloga 
Če je skupina pasivna, če pride 

do okosienelosu odporov proti 
terapiji alči če vlada v njej ut

esnjujoč strah in slepa agresiv
nost, je naloga terapevta poma
gati skupini, da premaga take 
pojave, ki zavirajo skupinske 
procescTo bo storil najlažje 
tako, da bo enemu od sodelu
jočih zastavil usmerjeno 
vprašanje o rečeh, s katerimi se 
je skupina ukvarjala v eni od 
predhodnih diskusij, lahko pa 
skuša poiskati povezavo med se
danjim načinom doživljanja in 
reagiranja v skupini ter doživl
janjem v skupinah iz preteklosti 
(npr. v šoli, pri delu ipd.). Prav 
tako je mogoče, da bo terapevt 
še drugače posegel v interakcije 
in spremljajoče psihodinamske 
procese, pri čemer bo skušal de
lovati kot katalizator. 

Naslednjič pa še o drugih nalo
gah terapevta. 

mag. Bojan Sinko 
PTUJSKO JEHRO / RIBIŠKA SREČA NA P O H O D U 

Minumva 15 kg z o b a t o nmmka 
Kot kaže, so govorice, da je v ptujskem jezeru veliko kapitalnih rib, resnične. To dokazuje tudi 
zadnji trofejni ulov člana ribiške družine Ptuj Mirana Rodvajna, ki se mu je ribiška sreča na ve
liko nasmehni la v torek, 23 . maja. Med naključnim blinkarjenjem na ptujskem jezeru mu je 
sredi dopoldneva prijelo nekaj velikega, to je začutil že po prvem zategu in nekaj metrih hitrega 
odtegovanja najlona. 

Po dobrih 20 minutah borbe je 
spravil na suho pravo "roparsko 
mamico," da so marsikomu zasi

jale oči. Kar 15 kg je pokazala 
tehtnica, od repa do glave pa so 
namerili 123 cm. Srečni ribič Mi-

I ran nam je zaupal, da to ni njego

va prva ribiška trofeja - in srčno 
upa, da tudi ne zadnja. 

Tekst in foto: 

•OM 

Miran Rodvajn s 15 kg težko in 123 cm dolgo zobato ropari-co 

Krvodalalcl 
30, maja: Olga Golob, Prerad 49; Vlasta Pisanec. Pdenci 21; Verica Emeršič, Mezgovci 3; Alenka Kostaijevec, Nova vas 46; Brigita Bezjak, Fonran 39; Drago Sedmak, Kvedrova 4, Ptuj; Majda Žemljic, Podgorci 44; Božca Mohorko, -Ptujska Gora 20; Roman Mohorko, Rujska Gora 20, Lidija Ambrož, Gajevci 17/c; Dragica Dobič, Domava 88/B; Alojz Pihlar, Domava 66/A; Angela Golčman, Domava 16; ̂ êksandra Glatz, Zechnerjeva 13, Ptuj; Andreja Zakšek, Oogoška 36; Marija Voda, Podvinci 137/A; Andreja Mihetač, Sagadinova 11, Ptuj; Booit Šalamun, Nova vas 101; Janez VidoviČ, Mezgovci 2/B; Julija Bezjak, Domava 66/B; Veronika Leben, Slomi 9; Boris Petek, Domava 8M); Jožica Forstnarič, Borovci 54; Jože Rorjanič, Domava 131/B; Marinka Vogrin, Dor-nava 92̂8; Marjeta Mendaš, Moškanjci 84/A; Gizeta Držaj, Brstje 14/B; Jožica Petek, Zagorci 74; Marija Vido-vič, Mezgovci 2/B; Milan Golob, Bresnica 63/A; Martina 

Florjanič, Strelci 9; Janko Murko, Rabelčja vas 17; Zlatko Gajšek, Podlehnik 66/A; Jože Rubin, Jastrebci 34, 1. junija: Ivanka Muraj, Levanjci 2; Darko Čuš, Mezgovci 64/A; MarjjBi Cizert, Zagorje 1Q/B; Eva Paulinič, Kraigherjeva 26, Ruj; Romana Jurič, Domava 115; Ivanka Zgeč, Žamenci 3/A; Miran Koser, Vintarovci 53; Jožica Slodnjak, Mezgovci 56/A; Mitan Plohi, Rucmanci 48; Kristina Vidovič, Mezgovci 51/A; Marija Koiednik, Pacinje 5/A; Ciril Koser, Janežovski Vrh 21/A; Mojca Lozinšek, Grajena 35; Nežika Šampert, Spuhlja 28; Suzana Hentak, Domava 119; Lizika Simonič, Domava 1/A; Marjeta Ci-glar, Domava 117/A; Majda Zmazek, Ribiška pot 20, Ptuj; Miran Čeh, Kicar 4̂B; Bogdan Gajser, Mezgovci 40; Da/id Vezjak, Gosposvetska 31, Maribor; Majda Slana, R)tenci 27/A; Branko Kovačec, Fomnin 14/A; Mile Jovič, Orešje 101; Zvonka Rozman, Hum pri Onrtožu 27; Marjan Korpar, Mezgovci 53/A; Vinko Kokot, Domava 87; Milena Primožič, Orešje 73; Stava Potrč, Prerad 48; Milica Petek-Filipovič, Ul. 25. maja 9, Ptuj; Suzana Gabro-

vec. CMD10, Ruj; Milan Štumberger, Mezgovci 40; Jože Šentak, Stogovci 53; Tomas Kokol, Domava 74; Marjana Rižnar, Pacinje 5/B; Branka Pergar, Jadranska 7, Ruj; Brigita Čuš, Mezgovci 64/A; Lizika Petek, Moškanjci 93/A; Boštjan Bedenik, Doklece 7/A; Jože Herjavec, CMD 16, Ruj; Robert Ciglar, Podvinci 113; Helena Horvat. Sp. Potekava 3; Pio\z Horvat, Juršinci 19/A; Simona Ljubeč, Zg. Hajdina 107/A; Matilda Šegula, Moškanjci 111; Milena Čuš, Domava 91/B; Marjan Šampert, Ut. B. Kraigherja 26, Ptuj; Mateja Rrše, Kajuhova ulica 19, Poljčane; Jožef Ravec, Ivanjkovci 4; Vesna Vuk, Breg 30; Anton Lončarič, Ulica 25. maja 15, Ruj; Marjan Golob, Starše 42; Anton Hasemali, Zg. Hajdina 151; Jože Koren, Leskovec 26; Setjastijan Kapel, Ob železnici 17, Rače; Franc Petko, Ihova 35; Robert Majhen, Kardeljeva 57, Maribor; Bqan Farazin, Grajski trg 6, Maribor; Robert Pehar, Ulica 8. febmarja 23, Starše; Alojz Gojčič, Starše 43; Franc Topolovec, Dežno 13; Milan Rhler, Podvind 24; Franc Gizerl, Zagorje 10/A. 
PISE: ING. MIRAN GLUSIC / V VRTU V VRTU 

1̂  vrtu pred poletiem 
Izteka se sončna in topla pomlad, ki je kljub sušnemu vremenu še zmeraj ob pravem času z rahlim dežjem osvežila vrtno rastlinje. Letošnje spomladanske vremenske razmere znova kažejo, da narava zmeraj poskrbi za neko ravnotežje, saj smo jadikovali o suši, odvisna vlaga pa bi povzročala druge neprijetnosti, med drugim številne rastlinske glivične bolezni na vrtnem rastlinju, saj te doslej na njem niso povzročile pomembnejše škode. Po vremenskem pregovoru: "Kakšno je vreme na Medarda dan (godoval je 8. junija), takšno bo naslednjih štirinajst dni," sodeč, ker je tega dne bilo lepo sončno poletno vreme, se bo v zadovoljstvo vrtnarjev v takšnem vremenu pričelo tudi poletje. 

V SADNEM VRTU je v pozni pomladi že kar 
precejšnja bera slastnega zgodnjega sadja. Na 
gredicah zore jagode, na grmičevju zgodnje sor
te ribeza, na sadnem drevju zore srednje in poz
ne sorte češenj, ponekod se že najdejo zoreči 
sadeži murve, pa še kaj izmed zgodnjih vrst sad
ja, zorečih v tem času, bi se našlo. 

Za koščičarje, posebej pa še za češnje in 
višnje, je v tem obdobju, ko pojenjuje najbuj-
nejša vegetacija, najprimernejši čas za pomlaje
vanje, izrezovanje poškodovanih ali obolelih vej 
in redčenje ter zniževanje drevesne krošnje. 
Rane, nastale z izrezovanjem vej v tem času naj
lažje in najhitreje celijo in zarastejo, ne da bi pri 
tem na drevesu prišlo do večje smolikavosti, ki je 
znak za začetek odmiranja drevesa. Rane po rezi 
vej z ostrim nožem dobro zgladimo in pre
mažemo s cepilno smolo, da preprečimo 

trohnenje ali vdor glivičnih bolezni in pospešimo.; 
zaraščanje rane. V času, ko zore plodovi, je pri-5 
ložnost, da izrežemo veje, ki so za obiranje težko^ 
dosegljive in so za nadaljnji razvoj drevesne^ 
krošnje moteče, znižamo vrh drevesa na želeno] 
višino in izrežemo veje, ki se medsebojno prekri-^ 
vajo ter zasenčujejo, zrele plodove z njih pa obe-i 
remo v hladni senčici, brez strahu, da bi nes--
rečno padli z drevesa. I 

Podobno pobiramo tudi ribez, kosmuljo in dru-] 
ge vrste grmastega jagodičevja, ki jim je pripo-j 
ročljivo opraviti vzgojno rez in rez na rodnost Xa-i 
koj po obiranju. Tretjino vej v ribezovih grmih,j 
starih tri leta in v izrojevanju, izrežemo pri kore-l 
ninskem vratu in prenesemo v senco, kjer jih] 
oberemo, vejne ostanke pa zdrobimo in kom-j 
postiramo, če pa je njihov stržen okužen z ribe-j 
zovo muho, pa takšne veje sežgemo. Po obiran

ju grmov ribeza grm še oplevemo in odstranimo 
odvečne in nedoraščene poganjke iz korenin
skega vratu, da bi pospešili in utrdili rast tistih vej, 
ki smo jih namenili za nadaljnjo vzgojo. V OKRASNEM VRTU vrtnicam, brž, ko odcve-
to, odstranimo odcvetele poganjke do zasnove 
zalistnikov, iz katerih se bodo po nekaj dneh in 
tednih pričeli razvijati novi poganjki s cvetnimi 
brsti, ki se bodo naglo razcveteli in tako po
daljšali in ponovili sezono cvetenja. Vrtnica, 
kraljica vrtnega cvetja z najdaljšo dobo cvetenja 
v letu, bo ob skrbni negi cvetela pozno v jesen, 
še tudi po prvih jesenskih slanah, če jo redno 
plevemo nadležnih plevelov, dognojujemo z 
lahko topnimi rudninskimi talnimi ali listnimi gno
jili, plitvo rahljamo tla in skrbimo za njihovo 
zdravje z zaščito pred rastlinskimi boleznimi in 
škodljivci. Še posebej jih ogrožajo pepelnica, ki 
jo preprečujemo tako, da napadene poganjke 
sproti izrezujemo, odstranimo in sežgemo, nato 
pa škropimo z enim od pripravkov na osnovi žve
pla. Od škodljivcev mlade rastne vršičke najpo
gosteje napadajo listne uši, ki jih uničujemo z 
enim od želodčnih strupov. Z ZELENJAVNEGA VRTA v juniju mnoge 
vrste pridelkov zgodnje posejanih vrtnin že po
spravljamo. Porabili smo jih v sveži obliki kot pre
sno zelenjavo, saj zaradi kratke rastne dobe še 
niso uspele ustvariti toliko hranljivih snovi, kot bo 
to mogoče pri pozni zelenjavi, zaradi česar bi bila 
tudi primerna za konzerviranje. Izpraznjene gre
dice ali njihove dele sproti zasejemo ali zasadi
mo z novimi posevki vrtnin, da vrtna zemlja ne bi 
samevala in bila izpostavljena izčrpavajočim ple
velom. Za ponovno posaditev gredic z zemlje 
skrbno pospravimo rastlinske ostanke prejšnjih 

posevkov in očistimo morebitnih plevelov, jih z 
grede odstranimo in kompostiramo. Zemljo z 
rahljačem plitvo zrahljamo, ne da bi jo z lopatan-
jem ali prekopavanjem obračali, ker s tem izpos
tavimo talne drobnoživke iz globljih plasti sončni 
svetlobi, ki jih uniči. Prekopana zemlja potrebuje 
nekaj tednov, da v globini korenin ponovno oživi, 
kar je vselej v škodo kalitvi in začetku vegetacije 
novega posevka. 

Na solatnicah, korenčnicah, stročnicah in dru
gih vrtninah v tem času bujne vegetacije naredijo 
veliko škodo listne uši. Preden sežemo po stru
penih kemičnih pripravkih zoper to nadlogo, jih 
poskusimo pregnati z doma pripravljenimi pri
pravki, ki so okolju prijaznejši. Rastline dvakrat 
tedensko zalivamo z razredčeno koprivovo prev-
relko, solato in drugo listnato zelenjavo, od kate
re uporabljamo le sveže liste, pa poškropimo s 
čajem iz cvetov vratiča in pelina. Odstranjenih za
listnikov paradižnika ne zavrzimo, temveč jih 
namočimo, s pripravkom pa zalivajmo kapusni-
ce, s čimer odvračamo odlaganje jajčec kapuso-
vega belina. Od listnih uši napadene vrtnine 
lahko tudi posipamo s kamninsko moko, ki je 
hkrati tudi dobro rudninsko gnojilo, s kameno 
moko biovit, biotop ali agrovit posipanih zelen-
jadnic pa se tudi polži ne bodo lotili. 

Po biokoledarju so v naslednjih dveh tednih 
priporočljivi za setev, sajenje in druga opravila 
pri vrtnem rastlinju naslednji dnevi: za rastline, ki 
jih pridelujemo zaradi korenike, od 10. do 12. ter 
od 19. do 21. junija, zaradi lista 14. in 15. junija, 
zaradi cveta 13. in 14. ter 22. in 23. junija ter zara
di plodov od 17. do 19. junija. 

Miran Glušič, ing. agr. 



MALI NOGOMET 

Trinaist let KMM Majolka 
Nogometaši kluba malega nogometa Majolka iz Jurovcev pri 
Vidmu so vidno zaznamovali malonogometno sceno v pretek
lem obdobju. Letos mineva trinajst let od njihove ustanovitve. 
Na turnirjih so osvojili veliko število pokalov, prav tako pa so 
igrali v 2. SLMN - vzhod. V letošnji sezoni so bili dvakrat 
uspešni , saj so postali prvaki malonogometnega tekmovanja, 
ki g a j e organizirala MNZ Ptuj, njihova druga ekipa pa je osvo
j i la prvo mesto v ligi malega nogometa, ki so jo organizirali v 
občini Videm. 1 

Alfa in ornega njihove ekipe je 
Friderik Bračič, ki je znal 
združiti igralce in jih organizi
rati v K M N Majolka. Uspešno 
podjetništvo je prenesel tudi na 
šport in v veliko zadovoljstvo 
mu je, ko vidi, da nogometaši 
čutijo veliko pripadnost temu 
športnemu kolektivu. O delu v 
minulem obdobju pa je povedal: 

"Izpad iz drugoligaške konku
rence je bil dokaj boleč, kljub 
temu pa smo to preboleli in 

stvari ocenili realno, saj ni bilo 
več mogoče združevati igranja 
malega nogometa za Majolko in 
velikega za člansko ekipo Vi
dem, ki nastopa v 1. ligi M N Z 
Ptuj. Letošnja sezona je bila 
zelo uspešna in ravno to je bila 
prava stvar za nas, saj smo igral
cem zapolnili tisti del sezone, ki 
velja v velikem nogometu za 
počitek. Za mlade, ki so zmagali 
v Vidmu, bi dejal, da so zelo na
darjeni in jih želimo vključiti 

oziroma jim dati možnost, da 
čez zimo v telovadnici v Vidmu 
vadijo in skozi ligo v Vidmu 
dokažejo svoje znanje." 

Znano je, da je Majolka dobro 
organiziran malonogometni 
klub. Prvo mesto na Ptuju jim je 
odprlo možnosti za nastop v 
kvalifikacijah za 2. SLMN -
vzhod, kjer so že nekoč nastopa
li in bi se po vsej verjetnosti, če 
upoštevamo kvaliteto igralskega 
kadra, vanjo uvrstili. Friderik 
Bračič je o tem dejal: 

"Tekmovanje je enostavno 
predrago, drugo vprašanje pa 
je čas poteka lige. Sicer pa se 
to veže že na igranje velikega 
nogometa za ekipo Vidma. 
Misl im, da smo se prav 
odločili, saj nam ostane še 
vedno cilj, da se udeležujemo 
turnirjev v času, ko veliki no
gomet miruje. Igranje bi lahko 
bilo prevelik napor, če upošte
vamo, da so igralci amaterji in 
da ob tem imajo še družino in 
svoje službene obveznosti. Mi 
pa ne želimo, da bi igra bila 
mora." 

V K M N Majolka si želijo še 
naprej uspešnih nastopov, ven
dar v okviru možnosti . Dejstvo 
pa je, da so igralci, ki že trinajst 
let nastopajo za ta klub, dozoreli 
in se vedno z veseljem odzovejo 
pozivu za igranje svojega kluba, 
v katerem so doživeli lepe tre
nutke, za te pa ima veliko zaslug 
Friderik Bračič, ki jih je zbral v 
K M N Majolka. 

Tekst in foto: 
Danilo fOa/nšek Ekipa K M N Majolka 

SKORBA 

Kmalu nova igrišia 
Skorajda ni vasi v Sloveniji, ki ne bi imela igrišča za mali no
gomet, rokomet in košarko. Vendar je tako bilo v Skorbi pri 
Ptuju, zato se je Aleksander Lončarič odločil , da bo naredil 
igrišča za mali nogomet, rokomet, odbojko na mivki in tenis . 

Od zamisli do gradnje je pote
klo sedem let. Takole je povedal 
Aleksander Lončarič: "Pred 
sedmimi leti sem kupil to 
zemljišče. Ko sem gledal ta prej 
neurejeni prostor, sem si dejal, 
da tu mora biti igrišče. Ustano
vili smo klub za šport in rekrea
cijo, ki sedaj šteje že več kot de
vetdeset članov. V klubu jih bo 
največ 100, da bodo lahko izva
jali svoje aktivnosti. Otvoritev 
bo v kratkem in mislim, da bom 
do takrat dobil še uporabno 
dovoljenje. Upam in prepričan 
sem, da bo drugo leto tu še 
igrišče za skvoš in fitnes z sav-

Ob igrišču za nogomet, roko
met in košarko je lepo urejen in 
predvsem dovolj velik parkirni 
prostor. Investicija v igrišča ni 
majhna, saj naj bi do sedaj 
znašala več kot 17 miljonov to
larjev. Igrišče so gradili z vsemi 

potrebnimi soglasji in tudi so
sedje so se strinjali s tem. 

Športni park v Skorbi bo torej 
zaživel v kratkem in seveda ni 
potrebno posebej poudarjati, da 
je to hvale vredna poteza Alek
sandra Lončariča, mogoče tudi 
nenavadna, da sam zgradi 
igrišča, ki bodo služila športu in 
rekreaciji na vasi. 

Tekst in foto: 
Danilo Klajnšek 

Aleksander Lončarič 

PADALSTVO 

Ptujiani imeli 
sezono uspešno 
Na avstrijskem Koroškem, pri vasici St. Johann , je bilo 3 . 
in 4 . junija padalsko tekmovanje ASKO, po napornih pri
pravah v zadnji mesec ih prvo večje tekmovanje. Rezultati 
so pokazali , da so v Ptuju uspešno trenirali in v letošnji se
zoni od njih lahko pričakujemo še boljše rezultate. 

Od ptujskih tekmovalcev je najboljšo formo prikazal Alek
sander Čuš, ki je iz osmih skokov zbral le 4 cm in si s tem pris-
kakal drugo mesto. Dobro formo je prikazala tudi Maja 
Tašner, ki ji je kot mladinki uspelo doseči eno od norm za nas
top na članskem svetovnem prvenstu, ki bo oktobra na Japon
skem. Maja je dosegla najboljši rezultat med mladinci in v žen
ski konkurenci . 

Ekipa Ptuj , za katero so nastopali Gorazd Vindiš, Peter Bal-
ta, Petra Podgoršek in Maja Tašner, se je uvrstila na 3. mesto 
med 12 nastopajočimi ekipami. 

Rezultati ptujskih tekmovalcev: moški: 2. Aleksander Čuš - 4 
cm; ženske: 1. Maja Tašner - 14 cm, 2. mesto Petra Podgoršek 
- 21 cm; ekipe: 3. AK Ptuj - 70 cm. 

Stanislav Čuš 



ZANIMIVOSTI, RiPORTAie 
ISCETE SVOJ STIL / ISCETE SVOJ STIL, 

Kominina mladosf še bolj poudarjena 
Romina Predojevič iz Kraigherjeve 14 na Ptuju je stara 14 l e t 
Prejšnji teden s e j e poslovila od osnovne šole - obiskovala je O Š 
Mladika. Šolanje bo nadaljevala v ptujski ekonomski gimnazi
j i , zatem pa bo izbirala med študijem na pedagoški ali pravni 
fakulteti . "Srednje šole se že zelo veselim, prav tako študija. 
Moja velika želja je , da bi imela svojo hišo , v kateri bi lahko 
imela tudi kakšno žival. Hiša naj bi bila bela, prav tako njeni 
prostori in oprema," je o svojih življenjskih ciljih povedala mla
da Romina, ki tudi misl i , da je v Ptuju dovolj zabave za mlade, 
le izbrati je potrebno. Najraje se oblači v kavbojke in majice, 
krilo obleče le redko. Od blagovnih znamk s o j i najbolj pri srcu 
oblačila Fruit of the Loom. 

Zadovoljna je, da se ji je v 
akciji Iščete svoj stil nasmehnila 
sreča. Žal ji je le, da ji nismo 
mogli izpolniti želje, da bi se z 
novo frizuro pokazala že na va-
leti, ki so jo imeli dan pred našo 
akcijo. 

Z našo akcijo smo Romini 
odprli vrata tudi v kozmetični 
salon, kjer je bila prvič, zato ji je 
kozmetičarka Neda Tokalič še 
toliko podrobneje predstavila 
postopek nege v kozmetičnem 
salonu, dala pa ji je tudi več ko
ristnih napotkov za nego doma 
ter ji priporočila, da se tudi v 
bodoče občasno odloči za nego v 
kozmetičnem salonu. Romina 
ima mešani tip kože. Po 
uvodnih postopkih je Neda op
ravila pomirjevalno nego s pre
parati kozmetike Thalgo. Na 
koncu ji je nanesla ustrezno 
masko in hidratantno kremo. 

Romina si je želela skrajšati 
lase in spremeniti njihovo bar
vo. Frizerka Stanka Peršuh je 
imela pri delu polno svobodo. 
Odločila se je za modno in 
nosljivo linijo, ki ima poudarek 
na sprednjem delu glave. Strigla 
je drsno, da lasje mehko padajo. 
Pri izbiri barve je upoštevala 
Rominino mladost in barvo 
kože. Izbrala je temno vijo
ličasto barvo s svetlejšimi pra
meni. Rominina nova pričeska 
je enostavna za vzdrževanje. 

Vizažist Dani Kolarič je 
make up začel z nanosom 
tekočega pudra, ki ga je fiksiral 
s suhim pudrom. Pri izbiri 
make upa je upošteval barve 
oblačil, zato je oči naredil bolj 

decentne z nanosom nežno roza 
barve, osenčil pa jih je z oranžno 
rjavim tonom. Dodatni pouda
rek in njihovo optično pove
čanje pa je dosegel z narisom 
črte s črnim črtalom na zgornjih 
vekah, na spodnjih pa je črto na
redil z belim črtalom. Na trepal
nice je nanesel črno maskaro. 
Ustnice je obrobil v nežno roza 
tonu, zapolnil pa jih je z 
barvnim lip glosom. 

V modnem studiu Barbare 
Plaveč so za Romino izbrali 
najstniška oblačila v modni 

rožnati barvi v prodajalni Zerik, 
d.o.o., Zdenke Kališnik v Can
karjevi ulici 16 na Ptuju, kjer so 
bogato založeni z modnimi 
oblačili za mlade in tudi malo 
starejše. H krilu modne dolžine 
do kolen je Romina oblekla top 
rožnate barve. Njen stil je 
najstniški, od barv pa ji še pose
bej pristojijo zelena, rumena in 
lila, izogibati pa se mora temnih 
barv. 

V športnem studiu Olimpic 
bo Romina pod strokovnim 
vodstvom izvajala program 
Olimpic, ki so ga prilagodili 
njenim željam in rezultatom 
uvodnega testiranja. Na voljo pa 
ji je tudi celovito svetovanje gle
de prehrane. Kot je povedal 
strokovni vodja športnega stu

dia prof. Vlado Čuš, so tudi Ro
mini podarili enomesečno brez
plačno vadbo v njihovem fitnes 
studiu v Jadranski ulici 7. 

Tud i danes objavljamo ku-
ponček z 10-odstotnim popus
tom za frizerske storitve v salo
nu Stanku v Slomškovi 22 na 
Ptuju, ki jih lahko uveljavite ob 
obisku v tem salonu. 
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Romina p r e j . . . ... in pozneje^ 

Romina v najstniškem kompletu modne rožnate barve iz prodajalne Zerik, d.o.o^, v Cankarjevi 
ulici na Ptuju. Foto: Črtomir Goznik 



PO NAŠIH KPAiim 
VIDEM / PRED TRETJIM OBČINSKIM PRAZNIKOM 

Melike pridobitve med dvema praznikoma 
ž u p a n Franc Kirbiš ocenjuje, da je bilo tudi obdobje med obe-1 
ma prazniicoma za razvoj občine nadvse pomembno. Celotnoi 
območje občine je bogatejše za nove ali obnovljene infrastruk-i 
turne objekte. Občina je bogatejša za 6.700 metrov asfaltnih^ 
cest, v krajevni skupnost i Leskovec, v Strmcu, pa je bilo zgra-1 
jenih 54 vodovodnih priključkov. Sicer je občina tudi v temi 
obdobju skrbela za vzdrževanje komunalnih objektov, za gra-| 
moziranje cest . Pomembno vlogo so v tem obdobju odigrali! 
svet občine in njegovi odbori in mogoče je trditi, d a j e bilo na-i 
rejenega največ, kar je bilo v danih razmerah, glede na omeje-i 
na finančna sredstva, mogoče . • 

TEDNIK Kaj so in ostajajo 
največji problemi občine Vi
dem? 

"Problemov in s tem poveza
nih nalog je toliko, da vseh ne 
bo mogoče rešiti v obdobju se
danje občinske oblasti. Še na
prej so v prvem planu infra-
s t rukturni objekti, ki naj 
občanom omogočijo bolje 
življenje. Velika naloga je na
daljnja gradnja vodovoda in na 
izpolnitev le-te je vezanih precej 
finančnih težav. Velike obvez
nosti imamo do občanov na 
območju KS Leskovec in Dole-
na, saj ljudje na teh območjih od 
nas upravičeno pričakujejo, da 
jim bodo zagotovili zdravo pit
no vodo v čim krajšem času. 
Resnica je, da občina s svojimi 
in sredstvi občanov tega velike
ga zalogaja ne bo zmogla in 
pričakuje pomoč države, ki pa 
nikoli ni takšna, kot jo pričaku
jemo. Tako je dokončanje 
gradnje omenjenih vodovodov 
vsekakor naloga daljšega obdob
ja." 

TEDNIK Lani je območje 
krajevne skupnosti Leskovec 
prizadelo uničujoče neurje, ki 
je povzročilo veliko škodo. 
Kako je potekala sanacija in 
kakšne so sedaj razmere na 
tem območju? 

"Vsako leto nas tako ali dru
gače prizadene narava. Tudi 
lansko leto nam ni bilo priza-
nešeno in tokrat je najbolj trpe
lo območje haloške krajevne 
skupnosti Leskovec, ki je bilo 
nekaj časa dobesedno odrezano 
od sveta. Menim, da smo sanaci
jo izvedli v tolikšni meri , da je 

zagotovljena prevoznost cest in 
da je zadoščeno osnovnim 
življenjskim pogojem ta
mkajšnjih ljudi. Celotna sanaci
ja območja pa bo dolgotrajna, 
saj imajo rane, ki jih je 
povzročila ujma, dolgoročne 
posledice, nekaterih ne bo 
mogoče nikoli v celoti odpravi
ti. T u nam je pomagala država s 

Župan občine Videm Franc 
Kirbiš 

sredstvi za sanacijo infrastruk-
turnih objektov, vložili pa smo 
tudi velika sredstva iz občinske 
blagajne, predvsem pa je bil po
memben občinski delež v sana
ciji cest z lastnim gramozom." 

TEDNIK V KS Leskovec je 
problem tudi dograditev os
novne šole. Že nekaj časa tra
jajo priprave, kdaj pa bodo 
stekla konkretna dela? 

"To je prednostna naloga. Je pa 
res, da nam ministrstvo za 
šolstvo še ni dalo dovoljenja, da 
bi ta program začeli izvajati. 
Čakamo, kdaj bo osnovna šola 
Leskovec v programu države 
oziroma ministrstva za šolstvo, 
da bomo lahko začeli delo. Upa
li smo, da bo to v letošnjem letu, 
vendar sedaj znova kaže, da 
bomo morali še počakati. Naša 
obveza je tudi obnova 
podružnične šole Sela ter uredi
tev igrišča ob njej. V končni fazi 
je ureditev osnovne šole v 
Vidmu. Mansardni del je 
gradbeno končan, potrebno bo 
zagotoviti še opremo in šola bo 
lahko začela devetletni program 
osnovnega šolanja." 

TEDNIK Med vašimi načrti je 
tudi gradnja vrtca in nekaterih 
drugih prostorov skupnega po
mena. 

"Okoli sto otrok imamo po 
različnih vrtcih in tako čutimo 
potrebo po zagotovitvi 
otroškega varstva v domačem 
kraju. Načrtujemo gradnjo vrtca 
v bližini šole, v novi zgradbi pa 
naj bi bil tudi zdravstveni dom 
in nekaj stanovanj. Poslovno-
stanovanjski objekt bo predvi
doma stal ob cerkvi in t renutno 
smo v fazi reševanja zemljiških 
zadev z župniščem ter Merca-
torjem. Predvidevamo, da bosta 
v novih prostorih splošni in zo
bozdravnik, pa priročna, če ne 
že prava lekarna." 

TEDNIK Občina je precej ak
tivna na komunalnem 
področju. Nabavili ste že nekaj 
strojev in zaposlili ljudi. Gre 
torej za oblikovanje lastne ko
munalne službe? 

"Komunalna dejavnost je pri 
nas zelo aktualno vprašanje. Z 
lopatami delavci, ki jih zaposlu
jemo prek javnih del, ne morejo 
narediti kaj prida, zato smo se 
odločili za nabavo strojne opre
me za urejanje krajevnih in lo
kalnih cest, nabavili pa smo 
tudi stroj za mletje odpada na 
pokopališčih v Vidmu in Lesko-
vcu. Tako bomo zmanjšali volu
men odpadkov, nekatere 
odpadke bomo lahko komposti
rali in bistveno zmanjšali 
stroške odvoza in deponiranja 
odpadkov. Želimo, da bi občani 
na pokopališčin odpadke sorti
rali v skladu z navodili na poso
dah za smeti in nam s tem 
olajšali delo." 

TEDNIK Kako je sicer na 
območju občine organizirano 
ravnanje z odpadki? 

"Moram priznati, da smo tu še 
v precejšnjem zaostanku, da so 
nekatera gospodinjstva odkloni
la smetarske posode, to pa ni v 
prid prizadevanjem za varovan
je okolja. Pričakujemo, da bodo 
na območjih, kjer je organiziran 
odvoz, ljudje vendarle dojeli po
men organiziranega zbiranja in 
odvoza odpadkov. Za območja, 
kjer ni možen reden odvoz 
odpadkov, pa načrtujemo večje 
posode, za več gospodinjstev 
skupaj. So pa v občini tudi 
redko naseljena in težje dostop
na območja, kjer organiziranega 
zbiranja odpadkov ne bo 
mogoče uvesti." 

TEDNIK Zadnje čase je 
precej prahu dvignila želja 
prebivalcev dela Lancove vasi, 
ki se želijo odcepiti od videms-
ke in se priključiti k hajdinski 
občini. Kakšno je stališče sve
ta in župana do omenjenega 
problema ? 

Del strojne opreme za reševanje najosnovnejših komunalnih 
problemov na območju občine V idem 

"V zadnjem času je bilo okoli 
tega precej razprav. Upam, da 
bo vprašanje mogoče rešiti v za
dovoljstvo vseh prizadetih, za
enkrat pa predlagani popravki 
občinske meje za občinski svet 
niso bili sprejemljivi in jih je 
potrebno popraviti oziroma do
polniti ter v nadaljnjih pogovo
rih priti do obojestransko spre
jemljive rešitve. Mejnih zadev 
nimamo v celoti urejenih tudi z 
občinami Majšperk in Marko-
vci, slišati je za želje in načrte po 
ustanovitvi občine Leskovec. 
Tako bo na teh področjih v pri
hodnje potrebno postoriti še 
marsikaj." 

TEDNIK Star problem je de
litvena bilanca z nekdanjo 
skupno občino Ptuj. Svet 
občine Videm je predlog delit

vene bilance potrdil že v 
prejšnjeiri mandatu, zataknilo 
pa se je drugje. Kako daleč so 
dogovori na tem občutljivem 
področju? 

"Delitvena bilanca je eden 
trših orehov, ki jim moramo 
skupno streti župani petnajstih 
občin. Bili smo že precej daleč, 
vendar se je pri nekaterih 
vprašanjih vse skupaj zaustavi
lo. Brez ustrezne zakonodaje 
problem še nekaj časa ne bo 
rešljiv, čeprav smo vsi skupaj 
pričakovali veliko lažjo nalogo. 
Vsaka občina želi čim bolj 
zaščititi lastne interese, brez 
kompromisa pa rešitve ne bo 
mogoče najti. Mi imamo še na
daljnjo razdelitev z občino 
Podlehnik, s katero moramo 
pred sprejemom delitvene bi

lance nekatere zadeve še razčis
titi. Prav tako imamo še odprto 
vprašanje z občino Majšperk, 
kamor se je odločilo oditi nekaj 
gospodinjstev na obmejnem 
območju. Kljub temu da nas 
čaka še veliko dela, upam, da bo 
delitvena bilanca v celoti 
dorečena in sprejeta še v tem 
mandatu." 

Prireditve ob 3. prazniku 
občine Videm so se že pričele s 
tradicionalnim pohodom Pla
ninskega društva Haloze 
prejšnjo soboto, že pred me
secem je bila otvoritev novega 
asfalta v Ljubstavi in vodovoda 
v Strmcu, prireditve pa potekajo 
tudi ves ta teden. Osrednja pri
reditev bo v soboto, 17. junija, 
ob 16.30 s svečano sejo 
občinskega sveta in ob 17. uri z 
nagovorom župana, podelitvijo 
občinskih plaket in priznanj ter 
s kul turnim programom. Prire
ditve se bodo nadaljevale v 
nedeljo ob 9. uri z otvoritvijo 
športnega igrišča v Zgornji Pris
tavi, 24. junija z dnevom gasil
cev in predajo avtomobila P G D 
Videm, 25. junija pa bo še tek
movanje Gasilske zveze Videm 
za pokal Tržca. Župan vabi 
občane in sodelavce, da se prire
ditev udeležijo v čim večjem šte
vilu. Zahvaljuje se za opravljeno 
delo med dvema praznikoma in 
jih poziva, da se tudi v pri
hodnje skupno lotevajo nalog, 
ki so pred občino in njenimi 
prebivalci. 

/. Braili 



PTUJ / O PROBLEMATIKI POSTAIALISC ZA TURISTIČNE 
AVTOBUSE 

P r e m o l o m e s t 

x a t u r i s t i i n e m r i a b u s e 
čeprav se je število parkirišč na Ptuju v zadnjem času močno 
povečalo, vseh skupaj je že okrog 1500 (od tega jih je polovica 
brezplačnih), pa še vedno ostaja odprt problem parkiranje tu
rističnih avtobusov. V mestni občini sicer avtobusnim prevoz
nikom priporočajo, da parkirajo na parkirišču na Bregu, to pa 
za večino gostov, ki prihajajo na ogled ptujskega gradu, ne pri
de v poštev tudi zaradi izgube časa v okviru programa izleta. V 
teh primerih bi za hojo na grad skozi mesto in vrnitev do avto
busa porabili več kot uro. Takšna rešitev tudi ni primerna za 
invalide in starejše ljudi. 

Več reda si turistični delavci, 
zlasti še na gradu, želijo na parki
rišču pod gradom, ki je običajno 
tako zapolnjeno z osebnimi avto
mobili, da avtobusi ne morejo niti 
ustaviti za varen izstop, čeprav naj 
bi imeli tu "rezervirani" vsaj dve 
mesti. Parkirišče pri grajski žitni-
ci, ki je sicer veliko in bi na njem 
lahko parkiralo tudi do deset av
tobusov pa ni primerno zaradi 
neiurejenega in skrajno problema
tičnega dovoza. 

V tem času, ko je že tako velik 
problem, kje parkirati avtobuse (v 
petek, 9. jimija, se je na primer za 
obisk muzejskih zbirk na ptuj
skem gradu napovedalo okrog 460 
gostov), je dodaten problem 
povzročilo dopoldansko risanje 
talnih označb na parkirišču pod 
gradom. To je še en primer, kako 
je pristojnim na Ptuju malo mar, 
da bi se njegovi obiskovalci dobro 
počutili, in s tem tudi do tiuris-
tičnega razvoja. V turizmu je 
namreč pomembna še tako 
majhna podrobnost. Najnovejša 
ptujska strategija razvoja turizma 
v svojem prvem delu ravno govori 
o kvalitetnih izboljšavah, ki ne 
zahtevajo velikih vlaganj ali zelo 
malo, včasih pa je potreben le 
kanček občutka oziroma prepoz
navnost dogajanja v nekem ob
dobju. Kot kažejo dnevna doga
janja, pa tega v tem okolju še ne 
poznamo. 

V podjetju Ptujske vedute, kjer 
imajo največ opravka z obiskoval
ci muzejskih zbirk na ptujskem 
gradu, so povedali, da odkar je 
urejeno parkirišče pod gradom, 
naslavljajo prošnje za ustreznejšo 
ureditev avtobusnih parkirišč, saj 

je sedanja razporeditev parkirnih 
mest za parkiranje avtobusov neu
strezna. Običajno je tako, da last
niki osebnih avtomobilov tako za-
parkirajo parkirišče, da avtobusi 
niti ne morejo do označenih mest, 
ker enostavno nimajo prostora. 
Poleg tega je parkirišče ponavadi 
tako močno zapolnjeno, da avto
busni šoferji ne morejo niti usta
viti, da bi otroci in drugi obisko
valci Ptuja lahko varno zapustili 
avtobuse in bi lahko potem odpel
jali parkirat drugam. Tturistični 
avtobusi lahko parkirajo tudi na 
breškem parkirišču, ki sicer nima 
asfaltne prevleke, pa tudi na pros
toru pred ptujsko vinsko kletje in 
na avtobusni postaji. 

Pri občutnem pomanjkanju par
kirnih prostorov na Ptuju bo 
težava s parkiranjem avtobusov 
občasno še vedno "izbruhnila", 
čeprav bi se dalo s spoštovanjem 
določenega reda in še večjo kon
trolo redarske službe marsikaj na
rediti. Da pa bi moral redarsko 
službo klicati na pomoč vsakič, ko 
se uporabniki ne držijo reda in 
onemogočajo parkiranje avtobu
som, pa se zdi turističnim delav
cem odveč. Gotovo pa bodo k 
večjemu redu na ptujskih parki
riščih prispevala nova, ki naj bi 
jih še letos uredili pred bol
nišnico. V mestni občini Ptuj pa 
se zavedajo tudi problematike 
parkiranja pred zdravstvenim do
mom Ruj . 

Parkirišče pod gradom, ki naj bi 
sicer bilo pod večjo kontrolo re
darske službe, pa kliče tudi po 
večji urejenosti. Ker ima veliko 
obiskovalcev, bi morali smeti na 
njem pobirati večkrat in ne samo 

na 14 dni. Škoda pa je tudi, da še 
vedno ni urejena bližnjica od par
kirišča na grad. Potrebno je le 
malo dobre volje, nekaj zamahov s 
krampom in lopato ter postavitev 
stopnic, pa bi bili gostje bolj zado
voljni. Ko je teren spolzek, je za 
marsikoga bližnjica lahko nevar
na, zlasti še za starejše. Če je par
kirišče pod gradom že namenjeno 
turistom, bi moralo mesto 
poskrbeti tudi za njeno kvalitet
nejšo ureditev, od klopi naprej, te
lefonske govorilnice, vodovodne 
pipe za osvežitev, pa tudi sanitarij, 
četudi je v bližini Čebela bar. Obi
skovalci namreč to pogrešajo. 
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PTUJ / "POETOVlO VIVAT" SE NIMA SANATORJA 

B o d o G l l " u s o a v a i r ? 
30 . maja nadzorni svet gospodarskega interesnega združenja 
Poetovio vivat ni izbral novega direktorja združenja. Kot je 
znano, sta se na razpis prijavila dva kandidata, med katerima 
je bil tudi dosedanji vršilec dolžnosti direktorja Branko Bru-
men. S tem, ko nadzorni svet ni izbral direktorja, je dosedanje
mu vršilcu dolžnosti poteklo delovno razmerje in se je s prvim 
junijem prijavil na zavod za zaposlovanje. Novega direktorja 
naj bi imenovali čim prej, za oddobje desetih dni pa so za 
vršilca dolžnosti direktorja GIZ imenovali Ervina Hojkeija, za 
vršilca dolžnosti predsednika nadzornega sveta pa Jureta Boj-
neca. V tem času naj bi po sklepu seje nadzornega sveta GIZ-a 
mestna občina Ptuj predlagala kandidata za vršilca dolžnosti 
direktorja za določeno obdobje. 

Ta naj bi ob pomoči strokovnja
kov poskušal lu-editi razmere, sa
nirati finančno poslovanje, orga
nizacijo dela in delo zastaviti 
tako, da bo prepoznavno in v ko
rist turističnega razvoja Ptuja. Če 
občina kandidata ne bo predlaga
la, bo to opravil nadzorni svet. 
Čim prej j)a naj bi se sestala tudi 

skupščina gospodarskega inter
esnega združenja Poetovio vivat, 
ki se ni sestala ža nekaj časa. 
Kljub vsem prizadevanjem v roku 
desetih dni v mestni občini še 
niso našli sanatorja - kot kažejo 
najnovejši podatki, naj bi ta GIZ 
počasi "uspaval", saj pogojev, da bi 
delo nadaljeval, nima zaradi kapi

talske neustreznosti in nelikvid
nosti, poleg tega pa se po 
zdajšnjem zakonu o pospeševanju 
turizma ne more preoblikovati v 
lokalno tiu-istično organizacijo. 
Do konca meseca naj bi bilo tudi 
znano, kolikšni so dolgovi 
združenja - govori se o dvajset in 
več milijonih. Kljub poraznemu 
stanju v poslovanju GIZ je mestna 
občina njegovo poslovno poročilo 

za lansko leto svetnikom in svet
nicam poslala v razpravo brez 
vsakršnega stališča, tudi nadzorni 
svet je priložil zgolj oceno revizor
ja in poročilo o finančnem stanju 
GIZ s predlogi ukrepov, ki jih je 
zapisal sedaj že bivši v.d. direktor
ja Branko Brumen. Zdaj naj bi do 
konca meseca rešili, kar se da, iz
terjali nekatere dolgove in začeli 
na novo, z ustanovitvijo lokalne 
tiu-istične organizacije. Še prej pa 
bodo GIZ "uspavali". 

MG 

ODTODINTAM 
SmA TROJKA m 
16. krajevni praznik 

v krajevni skupnosti Sveta Trojica že od so
bote praznujejo 16. krajevni praznik. V nedel
jo 80 v okviru prazničnih prireditev slovesno 
odprli prenovljene stopnice od jezera do cer
kve, danes pa bo slovesno še v Zg. Porčiču, 
kjer bodo ob 19. uri odprli asfaltirano cesto. 
Prireditve se bodo vrstile še vse do nedelje. 
Jutri ob 16. uri bo v kulturnem domu zakl
juček šolskega leta, v soboto bo ob 19. uri 
slavnostna seja sveta krajevne skupnosti in 
društev, pohod čez Pohorje, za večerne ure 
pa pripravljajo vrtno veselico. Praznovanje 
letošnjega krajevnega praznika bodo sklenili 
z nedeljsko spomladansko kvatrnico. 

ak 

moMARCim 
Lovii o doloiifvi lovišia 

v prostorih občine Sv. Andraž so se v po
nedeljek na skupnem sestanku z Maksimilja-
nom Mohoričem z ministrstva za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano in župani občin 
Juršinci ter Sv. Andraž sešli predstavniki lov
ske družine Juršinci in lovskega društva Vito-
marci. Poskušali so razrešiti problem 
določitve lovišča lovskega društva Vitomarci, 
a žai neuspešno. Ponovna pogojanja o tem 
naj bi bila že prihodnji teden v Ljubljani, za
tem pa se bodo ponovno sestali v Vitomarcih. 

ak 

DORHAVAm 
100 let PCD Donava 

Prostovoljno gasilsko društvo Dornava 
proslavlja 100 let obstoja. Osrednja proslava 
bo v nedeljo, 18. junija, ob 14. uri pred novo 
zgradbo gasilskega doma v Dornavi. Najprej 
bodo odprli nov gasilski dom, nato pa bo os
rednja prireditev s kulturnim programom na 
šolskem igrišču v Dornavi. Ob tem bodo 
proslavili tudi praznik gasilske zveze občine 
Dornava. 

MS 

VELIIfA umuA m 
Oživitev praznovanja 
krajevnega praznika 

v Veliki Nedelji so pripravili ta konec tedna 
zanimiv program ob ponovni oživitvi prazno
vanja krajevnega praznika. V soboto se bo ob 
18.30 pričela v zadružnem domu proslava s 
kulturnim programom in podelitvijo plaket 
Velike Nedelje. Sledila bo zdravica ob 19.30 
in ogled razstave Velika Nedelja skozi stoletja 
avtorice Irene Mavric, ki je postavljena v tam
kajšnjem gradu. Ob 21 . uri se bo pričela 
predstava KD Simona Gregorčiča Jezusovo 
življenje. Naslednji dan, v nedeljo, bo od 7. 
do 12. ure potekalo farno žegnanje (Trojiška 
nedelja). Ob lepem vremenu se bo ob 15. uri 
na prostem pričel dekanijski svetoletni shod z 
mašo. Tudi v nedeljo si bo moč ob 2 1 . uri og
ledati predstavo Jezusovo življenje. 

Majda Fridl 

OBRSZm 
Predaja gasilskega vozila 

Prostovoljno gasilsko društvo Obrez prireja 
v soboto, 17. junija, ob 17. uri svečanost, ki 
se bo pričela z nastopom godbe na pihala 
Središče ob Dravi. Ob 17.30 bo sprejem gos
tov, botrov in gasilcev. Svečana predaja ga
silskega vozila pa bo ob 18. uri. 

Majda Fridl 

ORMOŽ • Obnovljena 
Nimatoijeva blagovnita 

Mercator SVS, d.d., Ru j uspešno nadaljuje 
prenovo svojih trgovin. V tem mesecu so po
sodobili samopostrežno prodajalno v Dorna
vi, v sredo, 14. junija, pa je bila priložnostna 
slovesnost v Ormožu, na kateri so odprli pre
novljeno tamkajšnjo blagovnico. 

MG 

DOPOlHIiO 
v prejšnji številki Tednika smo v reportaži z 

naslovom V težavah nismo ostali sami na stra
ni 15 povedali, kdo vse je pomagal družini 
Granda iz Paradiža. Pri tem smo nehote iz
pustili občino Gorišnica, ki je družini napelja
la elektriko in ji tudi drugače pomagala, šte
vilne domačine in posameznike, ki so s pri
delki ali drugače priskočili na pomoč, in 
moški kvartet od sv. Tomaža, ki je pripravil 
dva dobrodelna koncerta, izkupiček pa na
menil družini. 

MS 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Prve Baiukove poteze 
Nova Bajukova vlada,- ki jo je 

državni zbor vzpostavil s 46 glaso
vi proti 44, je v preteklih dneh 
prevzela posle od ministrov 
Drnovškove vlade. Tako se zdaj 
tudi dejansko začenja obdobje, ko 
bo morala nova vladajoča koalicija 
(SKD+SLS Slovenska ljudska 
stranka in SDS) v praksi pokazati 
in dokazati tisto, kar je napovedo
vala in obljubljala v tekmi za glaso
ve v parlamentu. Nova vlada nima 
veliko časa, saj bodo redne parla
mentarne volitve že jeseni. Po
manjkanje časa bo seveda eden 
ob objektivnih omejevalnih dejav
nikov, vendar pa čas ne bo mogel 
biti vsesplošen izgovor ali univer
zalno opravičilo za vsakršno slabo 
ali neopravljeno delo. Koalicijska 
partnerja in mandatar so namreč 
od vsega začetka vedeli, koliko 
časa imajo na voljo. Po prvih pote
zah Bajukove vlade bomo videli, 
kako so novi ministri v resnici pri
pravljeni na zgolj nekajmesečno 
delo. Zelo dober kazalec bo tudi 
to, kako se bodo lotili kadrovskih 
sprememb in katerim ciljem bodo 
le-te predvsem podrejene. Ob 
vsaki spremembi vlade morajo od
stopiti vsi državni sekretarji (v 
Drnovškovi vladi jih je bilo nekaj 
čez petdeset), novi ministri pa se 
odločajo, ali bodo odstop sprejeli 
ali ne. Pri državnih sekretarjih naj 

ne bi šlo zgolj za politične funkcio
narje, ampak predvsem tudi za 
strokovnjake za posamezna te
matska področja. Zato seveda ni 
nujno, da vsako spremembo vlade 
avtomatsko spremlja tudi zamen
java slehernega državnega sekre
tarja. Še zlasti vprašljivo pa je, ali 
so potrebne generalne kadrovske 
zamenjave pri vladi, ki vnaprej ve, 
da bo objektivno lahko funkcioni
rala največ pet mesecev. S tega vi
dika bi bilo za Bajukovo vlado ra
cionalno, da bi zadržala vsaj nekaj 
dosedanjih državnih sekretarjev, 
saj so lahko le-ti garant za kolikor 
toliko nepretrgano, tekoče delo 
državne uprave. Prav tako bi bilo 
treba upoštevati, da je sedanja 
struktura državnih sekretarjev v 
bistvu vendarle nastala ob sogla
sju in sodelovanju SLS, ki je tudi 
sedaj sestavni del vladajoče koali
cije. Premier dr. Bajuk je nedavno 
sicer izjavil, da se ne zavzema za 
kakšne revolucionarne kadrovske 
spremembe, vendar pa je hkrati 
dejal, da bodo nekatere kadrov
ske poteze vendarle nujne in nor
malne. Seveda bo še posebej po
membno, kakšni novi ljudje bodo 
prihajali na posamezna mesta. Če 
bodo to predvsem politične oseb
nosti brez zadostnih strokovnih 
referenc, potem seveda lahko 
računamo, da se bodo v času do 

volitev zgolj "pripravljali" na svoje 
položaje in potemtakem ne bodo 
kakšno posebno zagotovilo za 
učinkovito izvajanje tekočih nalog, 
zaradi česa pa naj bi do nove vla
de predvsem prišlo. 

Problematične se zdijo napove
di o (hitrih) kadrovskih zamenja
vah v nekaterih pomembnih slo
venskih podjetjih, v katerih ima 
sistemsko ali kapitalsko premoč 
država. Direktorji teh podjetij so v 
pretežni večini primerov predvsem 
strokovnjaki, sposobni menedžerji 
in bilo bi zelo slabo, če bi se vlada 
nepremišljeno odločala za zamen
jave z "našimi" ljudmi, ki ne bi 
ustrezale kriterijem sodobnega 
poslovanja. Nova vlada ima veliko 
možnosti, da uveljavlja svojo poli
tiko tudi brez zaletavih kadrovskih 
sprememb, seveda če želi, da bi 
bil prenos oblasti čim bolj norma
len, brez odvečnih napetosti in 
pretresov. Med drugim je treba 
upoštevati tudi omejene kadrov
ske možnosti v Sloveniji. Kratko
ročno in dolgoročno bi bilo slabo, 
če bi se kadarkoli ustvaril vtis, da 
so tudi strokovna mesta v državni 
upravi pernamentno (politično) 
nestabilna, saj bi bilo to znamenje 
(nepolitičnim) vrhunskim stro
kovnjakom, da se na daleč izogi
bajo takšnih služb, kar pa bi bilo 

za državo kot celoto skrajno slabo 
in neproduktivno. 

KAKŠNA KADROVSKA 
POLITIKA 

Dnevnik ugotavlja, da vodstva 
koalicijskih strank oziroma nova 
vlada ne morejo nikomur zagotovi
ti, da bodo ostali na položajih tudi 
po volitvah, če jih bodo zdaj na hi-
trico postavljali na nekatere volilne 
pozicije v podjetjih. Zato bi bila 
tudi iz tega razloga potrebna 
zmernost. Kljub temu pa naj bi se 
za širšo kadrovsko prerazporedi
tev zavzemal Janšev del vlade ozi
roma Socialdemokratska stranka, 
ki ima v svojih vrstah v primerjavi z 
Zagožnovo stranko tudi največ ka
drovskega potenciala za različne 
funkcije. "Pri tem ne smemo poza
biti, da je v pomladnem krogu še 
vedno živa kritika na račun Lojzeta 
Peterleta, češ da je v času vodenja 
Demosove vlade potegnil premalo 
radikalne kadrovske poteze tako 
na političnem kot na gospodar
skem področju. Lojze Peterle bo 
torej verjetno zadnji, ki se bo uprl 
morebitnim kadrovskim rošadam, 
ki bodo šle seveda na račun 
Drnovškovih kadrov. In če se ne 
bo upiral Peterletov del vlade, se 
ne bo tudi Bajukov, če ta sploh ob
staja. Če kdo, je Janša točno ve
del, zakaj hoče postati in je tudi 
postal šef vladne kadrovske komi
sije ... Nekateri v koalicijskem 
vodstvu menijo, da bi bilo za to 
vlado in prihodnost pomladne po
litike najbolje, da bi v duhu "kdor 
dela, tudi greši" postorila zgolj tis
to, kar mora. Da bi se torej 
obnašala kot varuh premoženja, ki 

mu je to za zdaj zaupno le za malo 
časa, zato je najbolje, da skuša 
njegovo vrednost zgolj ohranjati in 
ne tvegati s kratkoročnimi posli. 
Če bodo zmerneži ostali v preveli
ki manjšini oziroma če bo v vladi 
prevladal radikalizem Janševe po
litike, potem si pomladne stranke 
z Bajukovo vlado ne bodo kupile 
potrebnih glasov na sredini, ki jih 
nujno potrebujejo za to, da posta
vijo tudi povolilno vlado..." 

PRILOŽNOST 
IN NEVARNOST 

Komentator financ pa piše, da je 
ta hip brezpredmetno ugibati, kaj 
bo naredila Bajukova vlada. "O 
tem je še prezgodaj soditi. Ima pa 
desnica - pa kar koliko že ta izraz 
pomeni - priložnost, da se izkaže 
in si nabere politične točke, ki jih 
je zadnje tedne hitro izgubljala. 
Pet mesecev, kolikor bo do rednih 
volitev največ na oblasti, je sicer 
malo, vendar dovolj, da se 
dokaže, da so bile iz trte zvite na
povedi predvsem iz vrst LDS, češ 
da je Janez Drnovšek nenado
mestljiv, da lahko edino on z vlado 
narodne enotnosti popelje Slove
nijo iz politične krize in da bodo 
Slovenci že videli, kaj bo, če bo 
moral Drnovšek zapustiti vladno 
palačo. Toda račun se ni izšel in 
desnici - resda malo na silo, pa 
vendar - se je uspelo zavihteli na 
vladni vrh. Po legalni in demokra
tični poti. In zdaj bo sama kriva, če 
priložnosti ne bo izkoristila ... No
bena vlada doslej ni imela toliko 
doktorjev znanosti, kot jih ima Ba
jukova. Upajmo, da je to dovolj ve
lika varovalka, da se bo vlada ved

la razumno, preudarno in da ne bo 
delala radikalnih in revolucionar
nih potez, temveč bo toliko 'pa
metna', da bo vedela, da je naj
boljše nadaljevati delo 
Drnovškove vlade po sprejetih na
cionalnih programih. Vsak poskus 
dela 'na nož' bodo volivci jeseni 
kaznovali. Zato je bojazen, koliko 
ljudi bodo zamenjali in da o njih že 
obstaja seznam (na njem naj bi 
bilo, tako vedo povedati parla
mentarne čenče, najmanj 200 
oseb), odveč ..." 

Delo piše, da bo morala biti 
nova vlada, če se bo hotela dobro 
odrezati na volitvah, čim manj ak
tivna, čim manj podobna tistemu, 
za kar se sicer rada predstavlja. "V 
bistvu bo dovolj, da bo zelo dos
ledno sprejemala evropsko zako
nodajo. Na eni strani so te zadeve 
že bolj ali manj pripravljene, na 
drugi strani pa si tudi nova opozi
cija ne bo mogla privoščiti naspro
tovanja. 

Ta vlada bo tudi sicer težko zelo 
učinkovita. Razlogi so objektivni: 
novi ministri imajo manj prak
tičnega znanja, manj uigranosti, 
manj izkušenj, zelo malo časa, da 
se dela priučijo. Zato je tudi nepra
vično od te vlade pričakovati 
kakšne velike poteze, reforme, v 
pičlih štirih mesecih. A v to past 
velikih pričakovanj se že spravlja 
sama - s prevelikimi obljubami o 
reformah, napovedmi o naglih 
preobrazbah itd. Ta vlada lahko le 
dobro opravlja tekoče posle. To 
bo zanjo čisto dovol j . . ." 

Jak Koprive 
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VURBERK/ ŠE EN O D L O Č E N NE GRADNJI CENTRA ZA ODLAGANJE OSTANKOV 
O D P A D K O V 

Mestna obilna Ptuj n a / 
takol neha raziskovati! 
v torek popoldan je bila v Klubu krajanov na Vurberku tiskov
na konferenca, ki jo je sklical Odbor za zaščito kraja pred od
lagališčem v sodelovanju s stranko Zelenih Slovenije, da bi jav
nost seznanil i s pozivom mestni občini Ptuj, da odstopi od 
predvidene lokacije za gradnjo centra za odlaganje ostankov 
odpadkov v Krčevini pri Vurberku, ker se j im zdi izbrana loka
cija neprimerna tudi zato, ker je v ospredju zgolj ekonomski vi
dik, ni pa omenjenih naravovarstvenih lepot in drugih poten
cialov tega območja, ki je bilo po enih podatkih do leta 1989, 
po drugih pa do leta 1992 pod zaščito krajinskega parka. 

Iz stranke Zelenih Slovenije sta 
se tiskovne konference, ki se je 
prelevila v zbor krajanov, ude
ležila podpredsednik Štefan Gye-
rek in Miha Jazbinšek, bivši mi
nister za okolje in prostor, sedaj 
zeleni onbudsman. Prišli pa so 
tudi predstavniki mestne občine 
Ptuj (podžupan Milan Čuček), 
skupne uprave občin na Ptujskem 
(predstojnik Stanislav Napast in 
njegova namestnica Alenka Kor
par), Darinka Ignjatovič iz VGP 
Drava Ptuj kot povezovalka pri 
študiji izbora lokacije, dr. Mitja 
Kaligarič in Milan Alasič, stro
kovna sodelavca pri študiji, župan 
občine Duplek Janez Ribič, An
drej Koter, direktor Čistega mesta 
Ptuj, ter predstavniki primestne 
četrti Grajena in nekateri drugi, 
med temi je bil tudi krajan Brstja 
Ignac Prošenj ak, ki je izrekel več 
kritik na račun zdajšnje deponije, 

_pri tem pa izpostavil nekatere 
nerešene zadeve, ki jih investitorji 
kljub obljubam niso izpolnili. 

V imenu Odbora za zaščito kraja 
pred odlagališčem je zbor vodil 
njegov predsednik Štefan Hari. 
Argumente proti gradnji so pred
stavili še nekateri drugi člani od
bora. Bojan Čebulj je povedal, da 
so načini, pristop, metode in pos
topki, ki sta jih pri tej predvideni 

gradnji ubrali mestna občina Ptuj 
in občina Duplek, nesprejemljivi 
in protiustavni. Po 44. členu slo
venske ustave imajo občani vso 
pravico sodelovati pri upravljanju 
javnih zadev, ko pa je šlo za pod
poro lokaciji, ki so jo dali s strani 
PČ Grajena, mestne občine Ptuj 
in občine Duplek, pa prizadeti 
občani niso bili vključeni. Študija 
lokacije naj bi bila tudi prirejena 
glede na nekatere potrebe, čudno 
pa naj bi bilo tudi vrednotenje, ki 
je pripeljalo do izbire Krčevine 
pri Vtu"berku kot najprimernejše 
od štirih lokacij za nov center za 
odlaganje ostankov odpadkov. 
Prav tako ne sprejemajo podti
kanj, da jim za ostanke odpadkov 
ni mar, če pa si prizadevajo, da bi 
zadevo rešili na nekem nivoju v 
tem smislu, da bi ohranili vur-
berški grajski gozd. Prizadevanja 
Vurberčanov proti gradnji odlaga
lišča odpadkov so ob Zelenih Slo
venije podprli tudi v Zeleni alter
nativi Slovenije, Slovenskem eko
loškem gibanju. Društvu za 
proučevanje in opazovanje ptic, 
pridružujejo pa se tudi mnogi po
samezniki in društva. Konrad 
Bezjak, ki na Vurberku živi že 40 
let, je na zboru vprašal, kakšen 
neki gozdar je to, ki je privolil, da 
bo zaradi odlagališča moralo pasti 

toliko hektarov gozda. Nera
zumljivo mu je, da nepoznavalci 
Vurberka skušajo imičiti še 
zadnje tihe oaze. 

Stranka Zelenih Slovenije daje 
prizadetim občanom, ki se borijo 
proti odlagališču, politično in 
strokovno podporo. O njihovih 
prizadevanjih bo obveščala ljudi 
po celi Sloveniji. Miha Jazbinšek 
je pritrdil prepričanju Vur
berčanov in drugih s prizadetega 
območja, da deponija na to 
območje ne sodi, tudi v logis
tičnem smislu, ob tem pa tudi de
jal, da se mu zdijo pritiski za nova 
odlagališča v Sloveniji neupra
vičeni. Če že iščemo prostor za od
lagališče mestne občine Ptuj, naj 
bo ta čim bliže mestnemu 
območju, saj je narava vrednejša 
od mesta. Miha Jazbinšek je pre
pričan, da je deponijskega prosto
ra v Sloveniji dovolj, le da imamo 
opravek s slabimi tehnološkimi 
rešitvami, v katere nas sili slaba 
komunalna in državna struktura. 
Po njegovem je rešitev enostavna: 
naj se za začetek zgradi manjša 
fma separimica odpadkov (lokaci
ja Kidričevo, ki bi lahko pokrila 
potrebe za območje s 450 tisoč 
prebivalci), kar bo omogočilo, da 
se bo obstoječa deponija lahko 
pričela počasi prazniti, nazaj pa se 
bo pripeljalo tisto, kar na deponi
jo sodi. 

Razlage strokovnjakov, ki so bili 
sodelavci pri študiji (Darinke Ign
jatovič, Milana Masiča in dr. Mit
je Kaligariča) na torkovem zboru, 
kako je prišlo do izbora lokacije, 
da so bile pri tem uporabljene me
tode evropske metodologije, niso 
prišle do izraza, predstavniki poli
tike pa jim ob tej priložnosti niso 
bili v podporo. Na vprašanje Da
rinke Ignjatovič, zakaj se v tujini 

ne lotevajo tega problema tako, 
kot predlaga, pa je Miha Jaz
binšek povedal, da zato, ker so 
tam imeli opravek z vmesnim ob
dobjem, tega pa v Sloveniji ni, 
zato lahko dela bistveno drugače 
in boljše. Poleg tega je za te pro
jekte v državi na voljo dovolj de
narja. Ekološki sklad Slovenije 
naj bi imel v tem trenutku za te 
namene na voljo kar 50 milijonov 
nemških mark. 

Glede na težo argumetov 
(družbeni, kultiu-ni, lastniški, na
ravovarstveni in krajinsko varst
veni) so krajani Vurberka in oko
ličani odločno proti gradnji odla
gališča v Krčevini pri Vurberku, 
to so odločno pokazali že nekaj
krat doslej, prav tako se jim ne zdi 
smiselno, da bi se nadaljevale ra
ziskave na terenu, če so občani 
odločno proti. Podporo bOdo se
daj iskali tudi pri novem ministru 
za okolje in prostor, prav tako pri 
predsedniku vlade dr. Andreju 
Bajuku, ki ga bodo pozvali, naj 
država enkrat začne opravljati 
svojo funkcijo na tem področju, 
ne pa da se morajo s problemom 
lokacij za deponije in podobno 
ukvarjati v občinah. 

Po končanem zboru so predstav
niki mestne občine Ptuj oziroma 
skupne uprave občin odboru 
predlagali, da se ponovno dobijo, 
tudi zato, ker naj bi prejšnji pogo
vor članov odbora (brez nav
zočnosti javnosti) s strokovnjaki, 
ki so sodelovali pri nastanku štu
dije izbora lokacij, izzvenel v dru
gačnem tonu kot na torkovem 
srečanju, ki so ga strokovnjaki 
ocenili kot preveč emocialno na
bitega in populističnega, odbor pa 
pa kot tehnokratskega. 

MG 

KIDRIČEVO / SEŽIGALNICA 
PROBLEM ŠTEVILKA ENA 

Zeleni odloino proti 
Občinski odbor Zelenih Kidričevega odločno nasprotuje tu
kajšnji gradnji sežigalnice komunalnih odpadkov. Kot je spo
ročil njihov predsednik Branko Sabath, so to stališče enotno 
sprejeli na seji konec maja, dodajajo pa, da razloge nasproto
vanju zagovarjajo tako v kidričevskem občinskem svetu kot v 
širši javnosti. To njihovo stališče naj bi podpirala tudi izredno 
odmevna aprilska javna tribuna v kidričevski restavraciji. 

Zeleni Kidričevega so pre
pričani, da bi iz doslej znanih dej
stev postavitev sežigalnice komu
nalnih odpadkov v Kidričevem 
ogrožala zdravje tam živečih ljudi 
in živali v širši okolici, istočasno 
pa bi s tem zapravili možnosti za 
pridelavo neoporečne in zdrave 
hrane, kar je v prihodnosti po
membno tudi iz ekonomskega vi
dika. Prepričani so tudi, da bi za 
Kidričevo uresničitev načrta po
menila povprečno 100 tovornja
kov po 10 ton odpadkov na dan, 
letno dobrih 78.000 pepela, ki bi 
se odlagal na deponije tovarne v 
Kidričevem, 4.200 ton letečega 
pepela, ki bi ga imobilizirali v be
tonske bloke in odlagali na depo
nijo, 1.960 ton filtrne pogače, ki 
nastane po mokrem čiščenju dim
nih plinov in bi jo sicer izvažali, 
ter več kot 1,7 milijarde kubičnih 
metrov normalnih dimnih plinov, 
ki naj bi tudi ob doseganju pred
pisanih parametrov za sežigalnice 
onesneževali ozračje z velikanski
mi količinami ogljikovega mo
noksida in dušikovimi oksidi. 

Z gradnjo 65 m visokega dimni
ka naj bi se velike količine dimnih 
plinov razporedile na širše 
območje Dravskega polja, 
predvsem v času, ko ni inverzije. 
Ker je Dravsko polje zelo po
membno za prehrano Slovenije, se 
v zvezi s sežigalnico moramo 
soočiti tudi z dioksinom. To je 
zelo nevaren strup, ki že v izjem
no majhnih koncentracijah zelo 
škodljivo vpliva na zdravje ljudi 
in živali. V živa bitja vstopa skozi 
prehrambeno verigo, zaradi po
gubnih vplivov dioksinov na 

zdravje živih bitij zanje pripisuje
jo vse strožje omejitve, težave so 
tudi v tem, da jih je v majhnih 
koncentracijah zelo zahtevno me
riti. Znano pa je, da več kot 80 od
stotkov dioksinov proizvajajo 
prav sežigalnice odpadkov in s 
tem dolgoročno zastrupljajo 
zemljišča in življenjsko okolje. 

Zaradi vsega tega občinski od
bor Zelenih Kidričevega v celoti 
podpira prizadevanja Civilne 
zaščite v občini Kidričevo, ki si na 
vso moč prizadeva za preprečitev 
umeščanja sežigalnice v to okolje. 
Zeleni Kidričevega tudi menijo, 
da župan mestne občine Ptuj Ali-
roslav Luci ni ravnal v skladu s 
svojimi obljubami, ki jih je dajal 
na predvolilnih shodih v njiho
vem okolju glede sežigalnice v Ki
dričevem. Zelo jih namreč prese
neča dejstvo, da je svetu mestne 
občine Ptuj predlagal pristop h 
konzorciju za gradnjo sežigalnice 
v Kidričevem, čeprav je bilo v 
času obljub njegovo prepričanje 
drugačno. 

Zeleni Kidričevega so trdno pre
pričani, da bi uresničitev projekta 
sežigalnice v Kidričevem pomeni
la rešitev problema komunalnih 
odpadkov za polovico Slovenije, 
največje breme pa bi nosili prav 
prebivalci Kidričevega in bližnje 
okolice. Vsa dejstva in zahteve 
prebivalcev občine Kidričevo za 
razpis referendimia o projektu 
sežigalnice pa bi po njihovem 
mnenju moral upoštevati tudi 
svet občine Kidričevo pri svojih 
nadaljnjih odločitvah. 

-OM 

ODTODINTAM 
mRicmm 
Svetnild o Minskih priznajih 

Svetniki občine Kidričevo, ki so se v torek, 13. juni
ja, ob 18. uri sestali na 3. izredni seji, so v osrednji 
točki dnevnega reda sklepali o predlogu konnisije za 
priznanja in odlikovanja. 25. junija namreč praznuje
jo občinski praznik, zato so na tokratni izredni seji 
sklepali predvsem o predlogih te komisije za podeli
tev plaket in drugih priznanj občine Kidričevo. 

-OM 

iVUUŠPERK O Danes seja sveta 
člani sveta občine Majšperk bodo danes, 15. juni

ja, na 13. redni seji med drugim sklepali o spremem
bah odloka o merilih in kriterijih za povračila in 
povečanje kapacitet obstoječih priključkov na vodo
vodno in kanalizacijsko omrežje, o spremembah in 
dopolnitvah odloka o ustanovitvi javnega vzgojno-
izobraževalnega zavoda Osnovna šola Majšperk, o 
spremembi statuta občine Majšperk, soglasju za 
prenos lastništva zemljišč v občinah Trnovska vas in 
Majšperk, o izvzemu iz javnega dobra, dogovoril i pa 
naj bi se tudi o soglasju za zamenjavo nepremičnin 
v Mestni občini Ptuj. 

-OM 

SLOVEHSHA BISTRICA O 
Sprejem za junaka Lhatseja 

Slovenjebistričanu alpinistu in himalajcu Milanu 
Romihu so domačini na Trgu svobode minuli petek 
pripravili prisrčen sprejem. Poleg številnih obisko
valcev so ga pozdravili člani alpinističnega odseka, 
planinskega društva, občine, športne zveze in šport
nega društva Črešnjevec, od koder Milan izhaja. 
Sprejem je bil tako veličasten, da je na vprašanje po-
vezovalke programa, ali je bilo težje priti na vrh Lhot-
seja ali preživeti sprejem, odgovoril, da je bilo prvo 
brez dvoma lažje, saj sprejema ni pričakoval in ga 
kot alpinist v svoji skromnosti ni vajen. 

VT 

imiŠPERKO 
Ob lakljuiku šolskega leta 

Učenci in učitelji osnovne šole Majšperk so ob 
zaključku šolskega leta včeraj, 14. junija, ob 17. uri v 
telovadnici pripravili za starše in svoje goste zanimi
vo kulturno-informativno prireditev pod geslom: Al 
bo kal pognalo seme, kdor ga seje, sam ne ve ... 

-OM 

PTUJ • Dan odprtih gasilskih vrat 
v okviru prireditev ob 130-letnici PGD Ptuj bodo ju

tri, v petek, 16. junija, od 8. do 19. ure v gasilskem 
domu ob Natašini poti pripravili dan odprtih vrat. Ob 
visokem jubileju želijo na tak način predstaviti delo 
in aktivnosti gasilskega društva predstavnikom lo
kalne skupnosti, vsem občanom, mladim, ustano
vam in institucijam. Veseli bodo, če jih boste ta dan 
obiskali, saj vas bodo z veseljem seznanili z uspehi 
in tudi s problemi ptujskih gasilcev. 

-OM 

m u m 

Slovenija - Španija na velikem ekranu 
Uvrstitve slovenske nogometne reprezentance na 

Evropsko prvenstvo so izredno veseli tudi v Mladem 
forumu ZLSD Ptuj. Ker je nezaposlenost pri nas zelo 
velika, ker si veliko ljudi ne bo moglo ogledati tekem 
v živo, še posebej nedeljske tekme med Slovenijo in 
Španijo, so se sami lotili projekta big screen. V par
ku Ljudski vrt bodo v nedeljo postavili veliki ekran, 
na katerem bo od 16. ure dalje možno spremljati ne
posredni prenos tekme. Pred pričetkom prenosa naj 
bi nastopila skupina Zaklonišče prepeva, zato še 
posebej vabijo vse mlade. Med prenosom tekme 
bosta obiskovalcem na voljo dve stojnici, kjer se bo 
možno ožejati in okrepčati. 

-OM 

APAČE • 4. dan gasiUev CZ iGdriievo 
Konec tega tedna bo minil v znamenju gasilstva 

tudi v gasilski zvezi Kidričevo, v kateri je združenih 
okoli 650 gasilcev iz osmih gasilskih društev: Apače, 
Kidričevo, Lovrenc, Pleterje, Mjhovce-Dragonja vas. 
Jablane, Starošince in Šikole. Že v soboto ob 17. uri 
bodo pri domu krajanov v Apačah izvedli gasilsko 
tekmovanje za prehodni pokal Apač. V nedeljo, 18. 
junija, pa pripravljajo osrednjo slovesnost ob 4. dne
vu gasilcev Gasilske zveze Kidričevo. Slavje bodo 
pričeli ob 14.30 pred domom krajanov v Apačah, 
kjer pripravlja aktiv kmečkih žena in deklet razstavo 
domačih jedi in dobrot. 

-OM 

GORIŠNICA • Regijsko preverjanje 
ekip prve pomoii 

Uprava za obrambo Ptuj in Območna organizacija 
Rdečega križa Ptuj pripravljata v soboto, 17, junija, 
ob 8. uri pri osnovni šoli v Gorišnici 5. regijsko pre
verjanje ekip prve pomoči Civilne zaščite. Izvajali pa 
ga bodo na podlagi predpostavke delovanja ekip 
prve pomoči ob nesrečah, ki po oceni ogroženosti 
lahko prizadenejo območje Podravja. 

-OM 

KUNGOTA PRI KIDRICEVEIVI • 
Pesem naj doni 

v okviru 3. praznika občine Kidričevo pripravljajo 
Pevke druge pomladi, ki delujejo v okviru Društva 
upokojencev Kidričevo, jutri, v petek, 16. junija, že 2. 
srečanje ljudskih pevcev, tokrat pod geslom Pesem 
naj doni. Nanj so povabili 11 pevskih skupin iz Ki
dričevega in okoliških vasi ter pevski zbor s Tezna 
pri Mariboru, pričeli pa ga bodo ob 18. uri v domu 
kulture v Kungoti. 

-OM 

TRUEKRAUim 
Tekmovanje močnih in spretnih 

Penzion Jakec - RTC Trije Kralji na Pohorju organi
zira v nedeljo, 25. junija, tekmovanje močnih in 
spretnih posameznikov za pokal Volksvvagen trans
porter. Pričetek tekmovanja bo ob 16. uri. 

VT 

SLOVENSKA BISTRICA 
ŽUPANOVA PETICA 

Letos več kot 90 odličnjakov 
SlovenjebJstriški župan dr. Ivan Žagar je v pone

deljek 93 osmošolcem (letos v tej občini končuje 
osmi razred 361 osmošolcev, od tega je 25 od
stotkov odličnjakov) podelil "županovo petico" -
priznanje za odlični uspeh. V knjigo odličnjakov 
občine Slovenska Bistrica se jih je tokrat vpisalo 
93, večina med njimi je bila odlična vseh osem let 
osnovnega šolanja. 

Največ, 39, jih je z največje osnovne šole v občini 
(pa menda tudi v državi) -osnovne šole Pohorskega 
odreda Slovenska Bistrica. Sledijo jim osnovna šola 
Poljčane s 15 odličnajki, nato Antona Ingoliča 
Spodnja Polskava, kjer osemletno šolanje zaključuje 
devet odličnjakov, po sedem j ih je iz makolske 
osnovne šole, štirje so prišli iz OS Črešnjevec, trije iz 
Laporja, trije iz Šmartna na Pohorju, trije s Tinja, dva 
s Keblja in štirje iz osnovne šole Minke Namestnik-
Sonje Slovenska Bistrica. Štirje osmošolci so z 
odličnim uspehom zaključili še glasbeno in baletno 
šole Slovenska Bistrica. 

Dr. Ivan Žagar je ob tej priložnosti čestital vsem 
odličnjakom ter njim, učiteljem in staršem izrekel za
hvalo za trud in dodal, da so "zlate petice" poseben 
znak pozornosti in jih občina podeljuje z velikim ve
seljem. 

VT 

SLOVENSKA BISTRICA O 
Podjetniško-obrtni sejem 

v organizaciji občine Slovenska Bistrica, Območne 
obrtne zbornice. Kluba podjetnikov in Kluba direk
torjev Slovenska Bistrica ter pod generalnim pokro
viteljstvom NKBM,d.d., bo v Športni dvorani Bistrica 
med 2 1 . in 24. junijem potekal tretji podjetniško-
obrtni sejem pod geslom "Slovenjebistriško gospo
darstvo za tretje tisočletje". Med preko šestdesetimi 
razstavljavci se bo s svojo informativno dejavnostjo 
predstavil na sejmu tudi Radio-Tednik Ptuj. 

VT 

DORNAVA/ 
DOBRODELNI KONCERT 
ZA O B N O V O DVORCA 

Nastopata Shirlie Roden 
in Alenka Zupan 

člani odbora za obnovo dvorca v Dornavi 
so pripravili že vrsto koncertov In prireditev, 
da ohranijo grad živ. Da bi spoznali grad in 
doživeli, kako akustična je njegova dvorana, 
so pripravili nov dobrodelni koncert, ki bo v 
četrtek ob 20. uri v grajski dvorani. 

Tokrat bo nastopila Shirlie Roden, pevka 
velško-irskega porekla. Že večkrat je nastopila v 
Sloveniji in našo deželo vzljubila. S flavtistko 
Alenko Zupan sta se v Sloveniji srečali pred tre
mi leti in dogovor o sodelovanju je bil takoj 
sklenjen. Kot glasbenici sta se nemudoma zelo 
dobro ujeli. Njuni koncerti so postali v Sloveniji 
zelo priljubljeni. Alenka Zupan je nadarjena mla
da fiavtiska iz Kopra. Od šestega leta se je učila 
igranja na flavto v rodnem Kopru. Kasneje je 
študirala na Akademiji za glasbo v Ljubljani, kjer 
je zaključila študij pri prof. Fedji Ruplu v zelo 
kratkem roku. Podiplomski študij je opravila v 
Parizu na Ecole Normale de Musigue. 

Priljubljeni glasbenici sta pripravili nov pro
gram, ki obsega stare ljudske pesmi Irske in 
VValesa ter slovenske ljudske. Nov program sta
re keltske glasbe bosta v celoti izvedli samo na 
današnjem koncertu v dvorcu Domava. 

Tudi ta prireditev je dobrodelna ter ima namen 
polepšati večer stanovalcem in doživeti lepe 
trenutke v baročnem gradu. 

Vstopnice bodo na voljo uro pred koncertom. 
MS 



PO NAŠIH HRAMIH 
BUKOVCI / 9 0 LET GASILSKEGA DRUŠTVA IN 4. DAN GASILCEV 

Hunonost ne pozno meio 
v Bukovcih so minuli konec tedna proslavili 9U-letnico prosto
voljnega gasilskega društva in 4. dan gasilcev iz Gasilske zveze 
mestne občine Ptuj. V nedeljo, 11. junija, so se ob 10. uri do
poldne zbrali v gasi lskem domu na slavnostni seji, na kateri so 
podpisali l istino o pobratenju z gasilci iz avstrijskega Bad>val-
tersdorfa ter Lovrečana - Dubrave v sosednji Hrvaški. Osrednja 
slovesnost je potekala ob 14.30 pred gasilskim domom v Bu
kovcih. 

Prostovoljno gasilsko društvo 
Bukovci že nekaj let aktivno so
deluje z gasilci iz sosednjih 
držav: iz mest Pressbaun, Maria-
lanzendorf in Badwaltersdorf v 
sosednji Avstriji, Budimpešte na 
Madžarskem ter z gasilskima 
društvoma Lovrečan-Dubrava 
in Lepoglava v sosednji Hrvaški. 
Gasilci iz Bukovcev se vsako leto 
udeležujejo raznih tekmovanj in 
gasilskih prireditev pri društvih 
iz sosednjih držav, najtesneje pa 
sodelujejo z gasilci iz Badwal-
tersdorfa in VDV Lovrečan-Du

brava, zato so na nedeljski do
poldanski slavnostni seji v 
počastitev 90-letnici GD Bukov
ci v prostorih gasilskega doma z 
obema društvoma svečano pod
pisali listino o pobratenju. 

"Meje niso zato da bi nas raz-
druževale, ampak zato, da nas 
družijo," je bilo slišati z vseh 
treh gasilskih strani. Bukovčani 
so svoje goste popeljali tudi na 
ogled objektov hidroelektrarne v 
Forminu in po občini Markovci, 
popoldne pa so se zbrali z drugi
mi gosti na osrednji slovesnosti 

ob 90-letnici PGD Bukovci in ob 
4. dnevu gasilcev GZ Mestne 
občine Ptuj. 

Po svečanem mimohodu okoli 
300 gasilcev in 15 vozil iz vseh 
ptujskih in okoliških društev je 

zbrane med topoli ob gasilskem 
domu nagovoril predsednik ga
silskega društva Bukovci Bran
ko Kostanjevec in predstavil 
razvoj društva. 

Na prelomu tisočletja so v GD 
Bukovci polni novih načrtov. 
Med največje gotovo sodi 
gradnja nove kulturne dvorane, 
ki naj bi nastala v podaljšku ga
silskega doma, načrtujejo pa tudi 
posodobitev gasilske tehnike in 
opreme. 

Podpredsednik Gasilske zveze 
mestne občine Ptuj Marjan Bez
jak je opozoril na pomembno 
vlogo vseh 2040 gasilcev, ki de
lujejo v 24 gasilskih društvih v 
okviru Gasilske zveze mestne 
občine Ptuj in so ob vsakem času 
pripravljeni na boj z rdečim pe
telinom. . 

Čestitkam ob gasilskem jubile
ju sta se pridružila župan občine 
Markovci Franc Kekec ter 
predsednik gasilske zveze Slove
nije Emest E6ry, ki je Gasilske
mu društvu Bukovci ob jubileju 
izročil državno gasilsko odliko
vanje - gasilsko plemenico 1. 
stopnje. Direktor uprave za 
obrambo Ptuj Stanko Meglic pa 
je predsedniku društva izročil 
bronasti znak Civilne zaščite 
Slovenije. Slavje so popestrili s 
kulturnim programom, v kate
rem so nastopili člani moškega 
pevskega zbora Markovci, mar-
kovska godba na pihala ter fol
klorna skupina Antona Štrafele 
iz Markovcev, sklenili pa z vese
lim delom in ansamblom 
Gašperji. 

M. Ozmec 

Predsednik gasilske zveze Slovenije Ernest Eory (desno) 
izroča predsedniku GD Bukovci Branku Kostanjevcu gasil
sko plamenico I. stopnje. Foto: M. Ozmec 

Na dopoldanski slavnostni seji so slovesno podpisali 
listino o pobratenju z gasilci Iz Avstrije in Hrvaške 

NOVICE Z INTERNETA / V/VVWW.SOFT-WARE.DE 

S spleino stnu»l9 do 
barvnega Hskolnika HP 610 C 
Evropa trka na slovenska vrata in nas opozarja, naj jo 
obiščemo takrat, ko bomo svoje "postave" evropsko uredili. Bog 
je prihranil poslednje prgišče lepote prav temu raju slovenske 
dežele in mu naročil, naj jo ohranja in ne zaničuje. Tako 
čudno se obnašamo, kot bi v tej domovini hoteli biti Angleži, 
zato je promocija te lepote tudi naša skrb. Kaj je bolj pristnega 
kot slovenska beseda, žlahtno haloško vino, domača klobasa, 
potica, markovski korant, marljiva čebela, ki veselo polni slo
venski med v pristnem slovenskem panju... Še mnoge stvari je 
božje oko pustilo kot posebnost Slovenije, zato pokažimo Evro
pi, kaj ji prinašamo kot doto! Ne pa da hodimo kot prazni po
litični prosjaki v svet in sledimo polit ičnim bleferjem. 

Da bodo Evropa res videla in 
okusila pristno naravo, mora 
spletna stran vsebovati to prist
nost in ne sme blefirati - na 
namšem koncu, na primer, mora 
izžarevati resnično ptujskost. 
Tako smo v Tedniku v začetku 
aprila uvedli rubriko, kjer bomo 
izbirali najbolj zanimivo oz. pre
pričljivo spletno stran, katere 
vsebina je na kakršen koli način 
povezana s Ptujem in njegovo 
širšo okolico. Rubrika je v Ted
niku vsakih štirinajst dni in v 
njej so predstavljene spletne 
strani, ki so med prijavljenimi 
najatraktivnejša. Naslove svoje 
Internet strani lahko pošljete na 
elektronski naslov: mi-
lan.kraincg)writeme.com še do 
petka, 23. junija 2000. Več infor
macij pa lahko zveste tudi na In
ternetu: http://wwww.soft-
ware.de 

25. junija bomo izbrali najbolj 
prepričljivo spletno stran in jo 
nagradili z barvnim tiskalnikom 
H P 610 C, ki ga podarja METIS 
- trgovina z računalniki, mobil
no telefonijo, elektroniko, ser
visiranje mobilnih aparatov in 
modelarstvom. Pri njih izdelu
jejo tudi spletne strani. Najdete 
jih lahko v poslovnem centru 
Domino, Trstenjakova 5/a, Ptuj, 
na telefonu 7481310. ali na In
ternetu http: //connect. to/metis, 
e-mail: metis@siol.net 

V pretekli številki smo na krat
ko predstavili spletno stran 
Božidarja Dokla pod naslovom: 
"In kakšen bi moral biti Ptuj na 
svetovnem spletu?" Naš komen
tar na njegovo stran je bil: "Stvar 
si je zastavil lahkotno, vendar 
zanimivo in polno koristnih in
formacij. Splača si jo je ogledati 
na spletnem naslovu: http: 
//home.amis.net/doklb/ptui. 
Stran je šele v nastanku, tako da 

mu lahko predloge pošljete tudi 
na elektronski naslov: 
bozo.dokl@amis.net, pa hitro, 
ker bomo stran ocenili nekoliko 
podrobneje, ko bomo vzeli v 
roke "lupo"." 

In res smo jo tokrat vzeli pod 
drobnogled, skupaj z vašimi ko
mentarji. Vse vaše kritike so bile 
zelo pozitivne, pa tudi mi nismo 
našli nič slabega, kar bi nam 
padlo v oči (če po pravici pove
mo, da nam je šlo kar na živce, 
ker nismo imeli nič za kritizira
ti). Tako smo za primerjavo vze
li kar nekaj spletnih strani, ki 
predstavljajo slovenska mesta, a 
da smo naredili neko selekcijo, s 
katerimi stranmi primerjati 
ptujsko, smo dali prednost tis
tim, ki v svetu nekaj pomenijo. 
Na prvo mesto smo dali Ljublja
no ('www.liubljana.si), ob bok pa 
smo postavili še Maribor 
(www.maribor.si) in kot turis
tično zelo obiskanega še Bled 
(www.bled.si). 

Ko je stran zadoščala vsem 
našim kriterijem ocenjevanja, 
nam torej ni ostalo nič drugega 
kot primerjava z drugimi "po-
inembnimi" spletnimi stranmi. 
Že prva stran se je nekoliko raz
likovala, saj je že z nekaj pre
prostimi potezami prikazal, da je 
Ptuj takoj prepoznaven. Edino 
na ptujski strani smo lahko zas
ledili, kdaj je bila stran nazadnje 
obnovljena in koliko obiskov 
ima, vendar je na nek način vsa
ka naslovna stran dobro prikaza
la svoj kraj. A so takšne "umetni
ne" lahko le blefiranje. Tisti naj
važnejši del je predvsem infor
macija. Zanimivo je, kakšen je 
dostop do informacij, kako so 
organizirane, v kakšni obliki so 
podane in kako hitro se nam pri
kažejo. Tukaj pa je spletna stran, 
ki jo je "zgradil" Božidar Doki, 

precej pred vsemi, kar je pokaza
lo, da ni bila potrebna samo 
umetniška žilica in organizacij
ska sposobnost, temveč veliko 
programerskega znanja. Ta teh
nika izdelave od izdelovalca si
cer zahteva veliko časa in truda, 
malo časa in napora pa za upo
rabnika, kar je seveda velika 
prednost pri dostopu do infor
macij, prav tako pa zmanjša 
stroške tistemu, ki informacije 
išče, saj lahko prebije na Interne
tu do petkrat manj časa, prav 
tako pa prihranijo tisti, ki so 
lastniki spletnih strani, saj 
takšna stran zavzame zelo malo 
prostora na strežniku, za katere
ga se mora plačevati draga na
jemnina. Glede na to, da stran ni 
narejena v celoti, so vsi temelji 
dobro naravnani, saj je vse osno
vano na logični povezavi, pre
prostosti in hitrosti. Upamo, da 
se bo stran povezala z upravno 
enoto; če se bo ta del razvijal še 
naprej, naj se odvije do te mere, 
da bodo lahko obiskovalci na In

ternetu dobile vse vloge, za kate
re moramo sedaj hoditi na 
Upravno enoto, dokler ne bo pri 
nas uveljavljen elektronski pod
pis, naj se ti obrazci skupaj z na
vodili dajo natisniti ali posneti v 
računalnik, tako kot imajo to 
urejeno na upravni enoti v Slo
venj Gradcu (www.si-
gov.si/ueslgr). 

No, ko smo stran pregledali do 
konca in ugotovili, da je re
snično zelo dobra, smo se šele 
vprašali: Ja, zakaj pa ta stran ni v 
lasti Mestne občine Ptuj, saj bo 
na tej strani možno dobiti veliko 
informacij o MO, in zakaj bi se 
neki posameznik tako trudil in 
nič imel od tega? Navezali smo 
stike z avtorjem strani Božidar
jem Doklom. In naše vprašanje 
se je na nek način pokazalo kot 
pravo: to stran bo Ptuj resnično 
uporabil pod domeno 
www.ptuj.si. Avtorju spletne 
strani je pomagal pri zbiranju 
podatkov tudi Bdi Kozel iz 
Mestne občine Ptuj, kar pa ne 
pomeni, da je to stran občina 
naročila pri Božidar Doklu. Po 
"pogovoru" preko elektronske 
pošte smo ugotovili, da je 
Božidar "lokalpatriot", ki želi ne
kaj narediti za Ptuj - za kraj, v 
katerem živi. Kot "predstavnik" 
elektronske generacije veliko 
preživi na svetovnem spletu, 
kjer je vzpostavil stike z ljudmi 
iz vsega sveta, ki so ga nepresta
no spraševali, kje je Ptuj, kako 
zgleda, kaj si tam lahko ogledajo, 
kako to, da nimajo nobene dobre 
spletne strani, ali tega še v Slove
niji ne znajo narediti. Tako se je 
odločil, da stvar vzame v svoje 
roke, in naredil je spletno stran, 
ki bo lahko dala odgovor katere
mu koli obiskovalcu virtualnega 
sveta o Ptuju. Stran je nato pred
stavil MO Ptuj in nam. Na M O 
so sodelovanje z veseljem spreje
li in tako je Božidar Doki splet
no stran poklonil MO Ptuj. 

Mnenja o strani in prijave nam 
pošljite na elektronski naslov: 
milan.krajnc(g)writeme.com do 
petka, 23. junija, v ponedeljek, 
25. junija, pa bomo najboljšemu 
v trgovini METIS (obveščen bo 
po elektronski pošti) podarili 
barvni tiskalnik H P 610 C. Vse o 
zaključku akcije pa čez štirinajst 
dni (29. junija). 

Milan Krajnc Pavlica 

PTUJ / Z A K U U C N I KONCERT 
K O M O R N E G A M O Š K E G A ZBORA ZA 
DAROVALCE IN PRIJATEUE 

gerf I na gnda 
v četrtek, 2. rožnika, smo se v lepem zvezdnem večeru odpravili 
na ptujski grad. Ptujski "potujoči" pevc i , kakor j ih poimenuje
mo, so za konec sezone pripravili koncert, s katerim so se za
hvalili vsem, ki so j im kakorkoli pomagali v letošnjem letu. 

Zbor je v tej sezoni gostoval na 
Vrhniki, v Portorožu, Trnovski 
vasi, Ormožu in Cerkvenjaku ter 
v Globasnici na avstrijskem 
Koroškem, Kot se spodobi, so 
"grajski" dovolili, da bo nastop 
na njihovem dvorišču. Že sam 
ambient prizorišča nas je pripra
vil na prijeten kulturni dogodek. 

In res. Zbor je svoj koncert 
uvedel s pravo renesančno podo-
knico Orlanda di Lassa. Pesmi je 
z besedo povezoval kar njihov 
vodja Franc Lačen. Sledil je 
Mokranjčev šopek makedonskih 
ljudskih pesmi in dve šaljivi slo
venski baladi izpod peresa Anto
na Aškerca in Josipa Stritarja ter 
dve ljudski baladi. V glasbeno 
preobleko so jih odeli Anton Fo-
erster, Vinko Vodopivec, Emil 
Adamič in France Marolt. Svoj
im pevskim prijateljem iz Nizo
zemske in Globasnice se je zbor 
oddolžil s črnsko duhovno pe
smijo v priredbi nizozemskega 
skladatelja in Janeza Petjaka, 

domačina iz Globasnice. Rom
ska pesem Čae šukarije je ob 
spremljavi tamburina ustvarila 
prvo srednjeveško vzdušje. Od 
slovenskih ljudskih pesmi smo 
slišali dve prekmurski: občute
no žalostinko ter virtuozno 
komponirano skladbo Lojzeta 
Lebiča Fčelica zleteila. Zakl
jučna, šaljiva pesem o lončenem 
basu, je poslušalce že povabila na 
druženje po koncertu in tudi na 
klepet o načrtih za prihodnjo se
zono. 

Ambient grajskega dvorišča je 
primeren prostor za take prire
ditve. Verjetno bi bilo koristno 
najti akustično najprimernejše 
mesto za namestitev izvajalcev, 
saj sedanja centralna postavitev 
zaradi hrupa iz mesta(promet in 
vlaki) ni najboljša. Pevcem in 
zborovodji Komornega zbora pa 
lahko zaželimo prihodnji sezoni 
usresničitev njihovih načrtov! 

MIG 

Foto: Langerholc 
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PO NASm KRAJM 
CIRKOVCE / ČETRTE PASTIRSKE IGRE 

Samo ieklene konfe še poznamo... 
"Včasih je bilo v Cirkovcah po 40 ali 50 glav živine, danes j ih 
skorajda ni več, samo jeklene konje še poznamo," je začel obu
jati spomine stari kravar Andrej Korez na četrtih pastirskih 
igrah, ki j ih je pripravila in i/vedla folklorna skupina Vinka 
Koržeta prosvetnega društva Cirkovce pod lipami in kostanji 
sredi vasi na binkoštno nedeljo, 11. junija. Lepo so uspele , saj 
si j ih je ogledalo okoli 1000 obiskovalcev od blizu in daleč, med 
njimi tudi nasmejan kmetijski minister Ciril Smrkolj. 

Vsi verni in nekateri manj ver
ni domačini so se po starih 
običajih ob 10. uri zbrali v farni 
cerkvi pri binkoštni maši. Po 
11. uri so bratje Gojkošek upri
zorili pritrkavanje, zatem so 
nastopili Frajhajmska godba ter 
ljudski pevci in plesalci, ki so 
predstavili nekdanje običaje. 
Okoli poldneva so pripravili 
sprevod vse bolj redke živine -
krav, konjev in koz, ki so jih vo

dili pastirji, konjarji in kravarji. 
Sklenili so ga z zanimivim po
govorom med kravarjem in kon
jarjem, ki sta povedala, kako 
luštno je bilo včasih na deželi, 
ko so živeli sicer skromneje, a 
bolj veselo in družabno, saj jim 
ob večerih niso jemali veselja 
elektronski mediji - radio, tele
vizija in računalniki. Tako je 
bilo dovolj časa za domačo pe
sem ter za različne domače igre. 

Spored so popestrile tudi 
ljudske pevke skupine Vesele 
Polanke, zapeli in zaplesali so 
člani folklorne skupine Vinka 
Koržeta, čar lovskih rogov pa so 
privabili rogisti lovske zveze 
Ptuj-Ormož. 

Mladi pastirji iz OŠ Cirkovce 
so prikazali, kako veselo je bilo 
včasih na paši in kakšne igrice 
so se igrali na travniku. Tako 
smo videli spretno hojo na ho
duljah, pastirsko gnilo jajce, 
podbijanje pikole (nekakšen ho
kej na travi), konjarji so metali 
podkev, videli smo, kaj pomeni 
pipanje klina, zmeraj zanimivo 
vleko vrvi, petelinji boj, metanje 
pastirja ter igro mitraljez. Skrat
ka kljub izredni vročini in sopa
ri je bilo veselo in razigrano. Za 
nekaj svežine so poskrbeli cir-

kovški in nekateri okoliški gos
tilničarji, svojstveno popestritev 
pa so pripravili tudi člani turis
tičnega društva Kidričevo, ki so 
žejnim in lačnim obiskovalcem 
brezplačno ponujali kos 
domačega kruha z zaseko in ku
pico brajdešnice - bio kvintona, 
gemaja ali izabele. 

Še to: dogajanje zagotovo ne bi 
bilo tako lepo in prisrčno, če ne 
bi potekalo po idejni zasnovi 
vodje projekta Antona Brgleza 
in v odlični organizaciji neu
mornega predsednika folklorne 
skupine cirkovškega prosvetne
ga društva Davorina Uriha in 
njegovega tirna. Lepo nam je 
bilo, saj Cirkovčani tudi tokrat 
niso dovolili, da bi kdo odšel 
domov žejen ali lačen. 

M. O z m e c 

Cirkovški folkloristi so zaigrali šaljiv prizor. Foto: M. Ozmec 

Četrte pastirske igre si je ogledal tudi minister za kme
tijstvo, gozdarstvo in prehrano Ciril Smrkolj; na posnetku v 
spremstvu Marjana Brgleza in Tomaža Uriha. 

Fantje so pokazali, kako so se na paši "petelinčkall" 



ŠPORT 
NOGOMET / 1 . LIGA M N Z PTUJ 

Sfofficf - novi tretieligaši 
v 1. ligi MNZ Ptuj so končali tekmovanje v končnici za naslov 
prvaka, ki si je s tem pridobil pravico nastopa v 3 . SNL - sever. 
Po prvem, l igaškem delu so bili najboljši nogometaši Stojncev 
in bili uspešni tudi v končnici . Drugi so bili nogometaši Boča 
iz Poljčan, tretji je bil Ormož, četrta pa Domava . 

STOJNCI - ORMOŽ 

5:0 /3:0/ 
STRELCI: 1:0 Rajh /13., avto-

gol/, 2:0 Boškovič /41/, 3:0 Golob 
/42/, 4:0 Klajderič /51/, 5:0 
Vilčnik/85/ 

STOJNCI: Milošič, Horvat, 
Petrovič, Levačič, Šmigoc, Lju
beč, Kosi /Zemljarič/, Kolarič / 
Rižnar/, Klajderič /Vilčnik/, 
Boškovič, Golob. Trener: Silvo 
Foršnarič. 

ORMOŽ: Polak, Cener /Sek/, 
Jaušovec /Bombek/, Skoliber, 
Rajh, Prapotnik, B.Pintarič 
/V.Tušek/, M.Tušek, D. Pintarič, 
Kupčič, Jerebic. Trener: Rudi 
Habjanič. 

Nogometaši Stojncev so brez ve
čjih težav premagali ekipo Ormo
ža in se praktično in teoretično že 
pred tem srečanjem uvrstili v 3. 
SNL - sever. Domači nogometaši 
so bili boljši vse srečanje in na 
koncu zasluženo slavili ter z zma
go samo potrdili svojo premoč v 
tekmovanju v 1. ligi MNZ Ptuj. 
Tokrat je bilo v Stojncih svečano, 
saj je vse prisotne nagovoril in na 
koncu izvedel začetni udarec 
Franc Kekec, župan občine Mar-
kovci. Po končanem srečanju pa je 
pokal za osvojeno prvo mesto po
delil predsednik MNZ Ptuj Stan
ko Glažar domačemu kapetanu 
Miranu Ljubecu. Pokal za na
jboljšega strelca je končal v rokah 

Mirana Klajderiča, prav tako no
gometaša Stojncev. 

DORNAVA - BOČ 
0:5 /0:0/ 

STRELCI: 0:1 Lončarič, 0:2 
Habjan /62/, 0:3 Pinter /69/, 0:4 
Pinter/83/,0:5Brglez/85/ 

DORNAVA: Kekec, Jurič, 
Klajžar, Valenko, Štebih, Met-
ličar, Hrga /Peteršič/, Cvetko, Ma-
jar, Trunk, Belšak. 

BOČ: Pepelnak, Brglez, Jug, 
Hrastnik, Kralj, Curk, Grahovar, 
Trdina, Habjan /Pinter/, Volavšek 
/Gajser/, Lončarič. 

Nogometaši Boča iz Polčjan so 
na koncu presenetili vse, saj so v 
končnici osvojili drugo mesto. 
Tega so si močno želeli in v tem 
uspeli. V prvem polčasu je bila 
igra še enakovredna, v drugem 
polčasu pa so se gostje razigrali in 
dosegli pet zadetkov. 

Danilo Klajnšek 

Ekipa Stojncev. Foto Laura 

TENIS/TENIS 

Ptuiianke v prvi državni ligi 
Pretekli konec tedna s e j e končalo tekmovanje v 2. državni ligi 
v tenisu za č lanice . Ekipa Teniškega kluba Ptuj je z zmago na 
domačih igriščih proti TK Portorož in ŽTK Bombač v Ljublja
ni s 3:1 potrdila osvojitev prvega mesta in uvrstitev v 1. 
državno l igo. 

Posebej je razveseljivo, da je ta 
izjemni uspeh dosegla ekipa, v ka
teri nastopajo izključno domače 
igralke (Nena in Tina Vukasovič, 
Ajda Brumen, Tjaša Kovač, Urška 
Jurič in Alenka Gojčič) pod 
vodstvom domačega trenerja Zo
rana Krajnca. TK Ptuj se je tako 
prvič v več kot 75 letih organizira
nega igranja tenisa na Ptuju uspe
lo uvrstiti v najelitnejše državno 
tekmovanje in to brez izgubljene
ga dvoboja (igra se po sistemu tri
je dvoboji posamezno in en v dvo
jicah). Edino točko proti novim 
prvakinjam 2. lige so dosegle 
igralke TK Olimpija v Ljubljani. 

Tudi sicer so bili tekmovalci in 
tekmovalke TK Ptuj v zadnjih šti
rinajstih dnevih uspešni v domači 
in mednarodni konkurenci. Na 
tradicionalnem 39. ETA (Ev
ropska teniška zveza) Berganto-
vem memorialu do 16 let v Mari
boru je Ajda Brumen nadaljevala 
z odličnimi rezultati v medna
rodni konkurenci. V igrah posa
meznic se je uvrstila v četrtfinale, 

pri čemer je premagala tudi prvo 
nosilko turnirja Husarujevo iz 
Romunije, v igrah dvojic pa sta se 
s soigralko Ines Globočnik uvrsti

le v finale turnirja. Z zadnjimi re
zultati na ETA turnirjih se tre
nutno uvršča okoli 90. mesta na 
evropski lestvici do 16 let. 

Uspešni so bili tudi najmlajši 
tekmovalci v ligi TZS do 12 let, ki 
so na domačih igriščih premagali 
vrstnike iz T K Branik Maribor s 
4:3. 

TK 

Igralke in vodstvo TK Ptuj: od leve predsednik kluba Branko 
Brumen, trener Zoran Krajnc, igralke Nena Vukasovič , T jaša 
Kovač, Ajda Brumen, Alenka Gojčič in Tina Vukasovič ter tre
nerja Luka Hazdovac in Jože Kreutz. Foto: Langerholc 

KOLESARSKI KLUB PERUTNINA PTUJ 

Dabn pripravljeni 
mm driuvn^ pr¥enstwm 
Dobri rezultati Perutnininih kolesarjev v letošnji sezoni doma 
in v tujini kažejo, da so v pravi formi. Tudi minulo soboto in 
nedeljo so posegli v sam vrh. R. Rogina je absolutni zmagovalec 
gorske dirke Na Učko za državno prvenstvo Hrvatske, b i l j e tudi 
tretji na dirki v Pazinu, M. Mahorič pa peti. V N. Gorici sta bila 
st. ml. A. Omulec in M. Finžgar tretji in četrti. Dokazala sta, da 
sta še vedno spodobna za vrh. 

Minulo soboto in nedeljo je gos
tila ml. in st. mladince Nova Gori
ca. V soboto so najprej tekmovali 
mlajši ml. za točke. Tokrat se jih 
je držala smola, zaman smo upali 
na dobro uvrstitev A. Ilešiča, ki 
smo ga našli ob cesti s polomljeni
mi "špicami". Nekoliko naprej je 
imel mehanik B. Pihler veliko 
dela s krpanjem drugih koles. 
Čast je naj tej dirki v svoji katego
riji rešil starejši ml. M. Finžgar s 
četrtim mestom. 

Veliko bolje je bilo naslednji 
dan na cestni dirki, dolgi 65 km. 
Čeprav je bila proga zelo razgiba
na po številnih hirbih, se je 
končala na 4 km dolgi ciljni vzpe
tini, ki je večini kolesarjev one
mogočila boljše rezultate. Takoj 
po startu so ptujski mlajši ml. 
dobro začeli. Aljoša Belšak je celo 
dirko kolesaril v ospredju, a v 
zadnjih 500 m strmega hriba pred 
ciljem ni bilo moči gorskega kole
sarja in za malo se mu je izmakni
la priložnost za stopničke, a bil je 
še vedno dober sedmi. 

Več sreče sta v ptujski tabor pri-
kolesarila na 95 km dolgi progi 
starejša mladinca A. Omulec in 
M. Finžgar s tretjim in četrtim 
mestom. "S tako formo, kot jo na 
zadnjih dirkah kaže A. Omulec, se 
lahko nadejamo najboljših uspe
hov čez 14 dni na državnem 
prvenstvu v Novem mestu," je po 

tekmi dejal njegov trener B. 
Arnuž. 

Člani K K Perutnina Ptuj pa so 
se dokazovali minulo nedeljo na 
120 km dolgi mednarodni cestni 
dirki v Pazinu. Kmalu po startu je 
sedem kolesarjev pobegnilo, med 
njimi tudi Ptujčan M. Nahorič, 40 
km pred ciljem pa je ubežno sku
pino ujel Rado Rogina, PP. Proti 
cilju so odpeljali silovit sprint. 
Zmagal je G. Zagorc, Krka Tele
kom, drugi je bil R. Jerše, Sava 
Kranj, tretji Ptujčan R. Rogina, 
M. Mahorič pa je bil peti. 

V soboto, 10. junija, je Perutni-
nin kolesar R. Rogina dosegel 
enega največjih uspehov. Postal je 

Aljoša Belšak je celo dirko 
kolesari l v ospredju 

absolutni zmagovalec gorske dir
ke na Učko, ki je štela za državno 
prvensto Hrvatske. 

Roman Zavec 

TEKAŠKI KLUB MARATON / TEK O B MEJAH SLOVENIJE 

9. §ek ob meiah Sloveniie 
Tekaški klub Maraton Ptuj se drži svoje tradicije že deveto 
leto. Tako bodo v torek, 20. junija, ob osmi uri zjutraj pred 
Mestno hišo Ptuj startali na 1200 kilometrov dolg tek ob mejah 
Slovenije, ta pa se bo na istem mestu končal v nedeljo, 25. juni
ja , ob sedmih zvečer. 

Ze pričetek teka pove, da so le
tos uvedli majhne spremembe, saj 
so prvo etapo, ki je bila najdaljša, 
sedaj razdelili na dva dela. Prej so 
neprenehoma tekli od Ptuja do 
Logarske dohne, sedaj pa bodo 
prvo etapo končali v Radencih, od 
koder bodo nadaljevali v sredo 
zjutraj ob 7.= O proti Logarski do
lini, kamor naj bi prispeli ob 
19.00. Iz Logarske doline jih bo 
tretja etapa ob 6.00 vodila v četr
tek proti Bovcu, kjer bodo morali 
prečkati Vršič, etapa, dolga 186 
kilometrov, pa se bo končala ob 

19.00. Iz Bovca bodo krenili v pe
tek ob 5.00 zjutraj proti Piranu, 
kjer se bo ob 20.00 končala četrta 
etapa. Zadnji dve etapi pa že po
menita vračanje domov, saj bodo 
ob 5.00 iz Kozine pričeh peto, 
najdaljšo etapo, dolgo 201 kilome
ter, in jo končali zvečer ob 19.00 v 
Metliki, kjer se bo v nedeljo 
pričela zadnja etapa in se ob 19.00 
končala na Ptuju pred Mestno 
hišo. 

V teku letos sodelujejo štiri eki
pe: zraven domačinov, Tekaškega 
kluba Maraton Ptuj, za katere 

bodo tekli Mirko Vindiš, Andrej 
Voglar, Ivan Golob, Nataša Vi-
dovič, Miha Svržnjak, Miran Sa-
gadin in Matjaž Farič, še lanski 
zmagovalci in rekorderji proge 
Kaiser-Petlja Ptuj, ekipa Radia 
Dur Intersport Kia in letos prvič 
Policijska uprava Ljubljana. 

Prvo srečanje pred tekom bo v 
ponedeljek, 19. junija ob 18. uri 
pred Mestno hišo Ptuj, kjer bo or
ganiziran množičen tek (tekmo
valci, otroci, rekreativci in znani 
gosti) in predstavitev ekip. Pravila 
ostajajo nespremenjena, ekipe 
imajo še naprej sedem tekačev, ki 
se menjajo vsako uro, zmaga tista, 
ki progo, dolgo 1200 kilometrov, 
preteče v čim krajšem času. Vsi se 
bodo skušali približati lanskemu 
rekordu teka ob slovenski meji, ki 
ga ima ekipa Kaiser-Petlja iz Ptu
ja s časom 72 ur 9 minut 54 se
kund. 

Tek je ponovno dobro organizi
ran in zelo velika promocija Ptuja 
po Sloveniji, člani TK Maraton 
Ptuj pa se zelo trudijo tudi, da bi 
tek postale mednaroden in bi tako 
ime Ptuja ponesli daleč v svet. 

Pri teku se jim lahko pridružite 
tudi vi, spoštovani bralci, in si 
boste lahko ogledali tudi uste 
skrite kotičke Slovenije, za katere 
še niste vedeli, obenem pa si nare
dili čudovit izlet. 

MUan Krajnc Pavlica 

člani tekaškega kluba Maraton Ptuj: stojijo od leve Marjan 
Šišek, Janez Sagadin , Mirko Vindiš, Nataša Vidovič, Božo 
Doki in Franc Zupanič; čepi jo Ivan Golob , Matjaž Farič, Miran 
Sagadin in Miha Svržnjak. Foto: Langerholc 

VABILO NA GIMNASTKNO PRIREDITEV 
V soboto, 17. junija, organizira Gimnastično društvo Ptuj 

ob 10. uri v dvorani Center že tradicionalno prireditev ob 
zaključku tekmovalne sezone. Na prireditvi bodo člani GID 
predstavili svoje delo vsenn, ki jih ta šport zanima. Letos bo 
prireditev še posebaj zanimiva, saj bodo program popestrili 
člani akrobatske skupine Bo lhe iz Ljubljane, ki izvajajo raz
ne "vragolije" na mali prožni ponjavi. 

Prisrčno vabljeni! 



Z4 KRATEK CAS 

Info-
glasbene novice! 
Popularna glasba ima navad
no nalepko in na njej je zapi
san približen datum popular
nosti. Ta čas se giblje nekje 
med dvema do treh mesecev 
in potem pesem počasi poto
ne v pozabo. Šteje torej kvali-
tata in te se bomo spominjali 
še lep čas. 

Avstralska pevka KYLIE MINa 
GUE nosi naziv kraljica "štanc" 
glasbe In prav gotovo se spo
minjate njenih uspešnic, kot so I 
Should Be So Lucky, Got to be a 
Certain, Locomotion, Especially 
for you, Better the Devil you 
Know, Tears on my Pillovv, Coii-
fide in me, Where the Wild Ro-
ses Grow... Prikupna KYLIE išče 
nov glasbeni stil v neizraziti 
skladbi SPINNING AROUND )K)K)K)K ki ima dvopomensko 
dobro besedilo. 

Irska skupina THE CORRS velja 
za najlepšo glasbeno skupino 
na svetu. Kvartet bo ob koncu 
julija poslal na tržišče četrti al
bum z naslovom In Blue, ki gaje 
produciral priznani John Robert 
"Mutt" Lange (sicer mož kanad
ske country zvezde Shania 
Tvvain). THE CORRS vztrajajo pri 
atraktivni in zelo poslušljivi pe

smi BREATHLESS t t t ^ ki je 
sestavljena iz izjemnega vokala 
Andree Corr ter tradicionalnega 
folk/rocka in tudi countryja. 

Italijanski peveec NEK je zaslo
vel s skladbo Laura Non Ce. 
NEK vztraja pri mešanici ne
zahtevnega popa in ročka v 
skladbi Cl SEI TU * * * z nove
ga albuma La Vita E. 

RICHARD ASHCROFT je bil 
nekoč pevec skupine The Verve 
in je na solo pot zavil s pesmijo 
A Song for the Lovers. Britan
skega pevca močno promovira 
založba Hut in sedaj ta izvaja 
melodično akustično ročk pe
sem MONEVTO BURN « ^ 

Ameriški band BLINK 182 je 
uspel s komadom Ali the Small 
Things, ki ga je spremljal kontra-
verzni videospot. Band igra tako 
imenovan novovalovski ameriški 
punk in njihov novi udarni ko
mad nosi naslov WHAT'S MY 
AGE AGAIN? ^leMeter ga najde
te na zgoščenki. 

Irska skupina Boyzone počasi 
razpada, saj sta svoje male 
plošče že izdala Stephen Gately 
- New Beginning in Ronan Kea-

ting - Life is a Rollercoaster. Na 
solo pot je zavil tudi MIKEY 
GRAHAM s prijetno pop/rock 
skladbo YOU'RE MY ANGEL 
t t t , ki spominja na glasbo 
Vana Morisona ali Roda Stevvar-
ta. 

MACY GRAY je lani posnela fan
tastičen nalbum On How life is in 
je z njega snela že dve pesmi: I 
Try in Stili. Oster vokal pevke 
navdušuje tudi v groovy r&b ko
madu IVE COMMITTED MUR-
DER ^>00^ ki ga je dodatno re-
miksiral Gang Starr. Na formatu 
singla pa najdete še lahkotno 
soul balado WHY DIDNT YOU 
CALL ME? 

Ameriška pevka TONI BRAX-
TON se je letos slavnostno vrnila 
s komadom He Wasn't Man 
Enough in albumom The Heat. 

"Vroča čokoladica" vztraja pri 
povprečnem, vendar atraktiv
nem r&b ritmu v komadu JUST 
BE A MAN ABOUT IT ki 
ima v sebi tudi beden rap del. 

SHAGGY je zaslovel s priredbo 
komada Oh Carolina. Jamajški 
pevec izvaja poletni regi komad 
DANCE&SHOUT M̂bK, v kate
rem prevladujejo sempli skupine 
The Jackson's. 

Ameriški provokativni raper 
BUSTA RHYMES je dvignil naj
več prahu s komadom Fire it up, 
v katerem slišite osnovno glas
beno temo iz nadaljevanke 
Knight Rider. BUSTA se vrača s 
poskakajočo hip-hop temo GET 
UP t t t ^ ki vsebuje otroško 
petje in se nahaja na zgoščenki 
Anarchy. 

ALICE DEEJAY je studijska pev
ka, ki se lahko pohvali z dvema 
hitoma Better Off Alone in Back 
in my Life. Povprečna pevka iz

vaja nov poletni hit W1LLI EVER 
tf^t, ki gaje ponovno produ
ciral DJ Jurgen. 

David Brezniic 

KRESUN, PREDIN IN LOVŠIN 

POPULARNIH 10 / P o p u l a r n i h 1 0 

1.lt'smyUfe - BON JOVI 
2. Oops! I did it Again - BRITNEV SPEARS 
3. If I Told you That 

- VVHITNEV HOUSTON & GEORGE MICHAEL 
4. The One - BACKSTREET BOYS 
5. You Sang to me - MARC ANTHONV 
6. Are you stili Having Fun - EAGLE EVE CHERRV 
7. ni NeverStop-NSVNC 
8. When a Woman - GABRIELLE 
9. He wasn't Man Enough - TONI BRAXTON 
10. New Beginning - STEPHEN GATELV 
Lestvico POPULARNIH 10 lahko poslušate vsako 
soboto v večernem sporedu radia Ruj. 

Mladi dopisniki 
UČENCI OS 
LJUDSKI VRT PRI 
TREH KRALJIH 

Od 24. so 26. maja so učenci 3. 
razredov OŠ Ljudski vrt s po
družnico Grajena preživeli tri dni 
na Pohorju - v penzionu Jakec pri 
Treh Kraljih. Vreme je bilo kot 
nalašč za pohode, športne igre, 
pouk v naravi, skratka za izvedbo 
vsebin športnega programa 
Krpan, ki ga na šoli izvajamo med 
prvimi v Sloveniji. Je nadaljevan

je bolj poznanega programa Zlati 
sonček, ki ga nekateri otroci spoz
najo že v vrtcu, vsi pa v 1. in 2. 
razredu. Otroci so se naučili veli
ko novega in se preizkusili tudi v 
nekaterih manj znanih spretnos
tih, kot npr. streljanje z lokom in 
hoja s hoduljami. Vsi so bili zado
voljni, saj je taka oblika pouka ve
liko zanimivejša. 

Simona Lozinšek 

MOJ KUŽA 
^Mojemu kužku je ime Capi. Capi je star 6 let. Rad je brikete in 

pije svežo vodo. Imam ga rad. 
Matic Radolič, 1. a, 
OS Kidričevo 

PRVI 
HALOŠKI CUG 

v soboto, 20. maja, se nas je 
manjša skupina Videmčanov s 
starimi avtomobili - oldtimerji 
odpravila na pot proti Ruju, kjer 
smo vstopili na poseben vlak, s 
katerim smo se odpravili proti 
Gorenjski. Zbralo se nas je čez 
300. Bili smo iz haloških občin: 
Videm, Majšperk, Gorišnica in 
Zavrč. Med potniki so bili folklor
ne skupine, pevski zbor, mlada 
harmonikarja Davorin Horvat in 
Primož Krajnc ter drugi. Na cugii 
ni manjkalo petja, smeha pa tudi 
plesati se je dalo. Namen tega 
haloškega cuga je bil predstaviti 
Haloze - pozabljeni biser Sloveni
je, na Gorenjskem. 

Prvi postanek je bil v Celju, kjer 
nas je pričakala podžupanja Janja 
Romih. Nato nas je pot vodila 
proti Ljubljani. Tam so nas poz

dravili tanfikajšnji svetnik, tiuis-
tični predstavnik in predstavnica 
kabineta Janeza Podobnika. V 
Ljubljani smo imeli daljši posta
nek, kjer smo dobili tudi kosilo, 
ki smo ga imeli s seboj. Potem 
smo sedli na vlak in se odpeljali 
do Jesenic. Iz vlaka smo prestopili 
na avtobuse in se odpeljali proti 
Kranjski Gori. V Kranjski Gori so 
nas pred hotelom Kompas 
pričakali direktor hotela, godba 
na pihala in turistična predstavni
ca Neda Kovačič. Po sprejemu 
smo se odpravili v hotele. Bivali 
smo v šestih hotelih. Po namestit
vi smo se ob 20. turi zbrali v jedil
nici hotela Kompas. Tam smo 
imeli večerjo. Po večerji pa je sle
dilo petje in ples ob živi glasbi. 
Rajanje se je odvijalo do jutranjih 
ur. Naslednje jutro po zajtrku smo 
si ogledali mesto. Ob 11. uri smo 
se domačinom in mnogim tujcem 
predstavili s plesom in petjem pa 
tudi koranti so zaplesali. Med tem 
časom je v kleti hotela Kompas 
potekala kulinarična razstava 
haloških dobrot. Popoldan smo se 

z avtobusi spet odpravili proti Je
senicam, nato pa z vlakom proti 
Ptuju. 

V Kranjski Gori je bilo super, 
čeprav nam jo je vreme malo za
godlo. Prepričana sem, da smo 
Gorenjcem in nmogim drugim 
dostojno predstavili Haloze in da 
se bo marsikdo odločil in obiskal 
naše prelepe kraje. Ponosna sem, 
ker sem bila udeležanka te odpra
ve. 

Mateja Kirbiš, 6. a, 
OŠ Videm 

OTROCI 
MESECEV 

Otroci pomladi so: 
marec, april in maj. 
Skupaj se igrajo 
in plešejo, da je kaj. 

Otroci poletja so: 
jtmij, julij in avgust. 
Skupaj se sončijo in zabavajo, 
da si polepšajo dopust. 

Otroci jeseni so: 
september, oktober in novem

ber. 
Skupaj se podijo po travnikih 
in po gozdovih, 

da oznanjajo jesen. 

Otroci zime so: 
december, januar in februar. 
Skupaj pričakujejo snežinke 
in plešejo v zimski raj. 
Tamara Zadravec, 3. a, 
OŠ Miklavž pri Ormožu 

V ŠOLI V NARAVI 
VFARI 

- šola v naravi se mi bo oziroma 
se mi je že vtisnila v spomin. Novi 
prijatleji, preživetje v naravi in 
prva pomoč me bodo spremljali 
skozi življenje. Učitelji v Pari so 
name naredili močan vtis. 

Denis Robar 
- Veliko je bilo novih stvari. Za 

nekatere sem že slišal, za druge 
ne. V življenju je vselej nekaj no
vega, na kar se je treba navaditi. V 
šoli v naravi sem užival, saj sem za 
teden dni zapustil šolske klopi. 

Tomaž Potočnik 
- Naučila sem se veliko novega. 

V spomin so se mi vtisnile Lis Ja
kove igre, pohod do slapa Nežica 

še posebej pa ples. Zal je vse 
zalo hitro minilo. 

Maja Brotšnajder 
- Mislim, da je zelo dobro, da 

smo se lahko preizkusili v novih 
športih. Zdi se mi, da bi se v sku
pine in v sobe lahko razdelili 
sami. 

Simona Medved 
- Letošnja šola v naravi je bila 

izredno zanimiva, pa tudi poučna. 
Športne aktivnosti mi bodo ostale 
v spominu, ker so bile nevsakdan
je, a pestre. Počutila sem se varno, 
le pri kanuiranju sem na začetku 
premišljevala o mogoči hladni ko
peli na prostem. Zame so bile to 
čisto "taprave", petdnevne počit
nice. 

Sonja Pišek 
- V šoli v naravi je bilo resnično 

lepo. Ni mi žal, da sem se je ude
ležila, in z veseljem bi to ponovila. 
Seveda s sošolci in sošolkami ter 
učenci OS Rovte. Veliko sem se 
naučili. Hvala učiteljem, ki so to 
omogočili. 

Tanja Frangež, 
učenci 7. razreda OŠ Cirkovce Učenci OŠ Ljudski vrt pri Treh kraljih 

LUJZEK 
Drgoč - dober den vsoki den! In 

drgoč je nedela. Sen pod lipo in 
kak stori dedek vlečen pipo. Ciga-
retlne sen že pred 30 leti odpisa in 
vrga za večno pod mizo. Včosik 
sen si misla, da sen ta provi ded, 
če se mi pod nosom cigaretln kadi, 
pa sen hitro spozna, da so ta provi 
dedi in ženske tisti, ki ne kadijo. 
No,ja, saj neman nič proti tistim, 
ki drgačik mislijo in vsoki den eno 
škotlo ali pa dve porauhajo, samo 
posledice bodo pret ali pa pozneje 
vidne. Rečen vam, vsoki cigaretln 
je en cvek več v človekovo truglo. 
Saj vete, to je tisti zodji dumek, v 
katerega te položijo, ko pozobiš di
hati. 

Ha, ha, ha, pa smo jo dobili. 
Mislin novo Bajukovo vlodo. Zva
lili sta jo pravzaprav dve ženski, ki 
mata jajca. Kejko dnara sta za 

tote jajce dobili, jaz ne vem, provi-
jo pa, ke so ženske jajca še poseb
no droga. Po eni borbi za oblost se 
bo zaj začela rwva, pred novim va-
litvami. Tak vam to gre. Novi mi
nistri in striček Bajuk si bodo 
kumer v ministrske stolece vseli, si 
prve ploče vzeli in bodo že drgoč 
na prepihi, če se nedo trdno doj 
privezali. Lidje bomo na valitvah 
pokazali, ali bo ostola tota ta nova 
ali pa bomo zvalili še boj novo vlo
do. Hujdo je samo to, ke vsi toti 
cirkusi dosti koštajo in zlo malo 
haska prinesejo, Cuja sen, da bo 
na novih valitvah pogoj, če češ mi
nister grotati, da si moga pred tem 
najman ministrant biti. Saj vete, 
to so tisti mlodi dečki, ki župni
kom pri meši asistirajo. 

Tejko o novi vlodi, striček Ba
juk, vi pa nas rešte nadaljnjih 
muk. Vaši ministri naj bodo bistri 
in marljivi, če ne, se bodo hitro 
zrmjšli na kokšni še nepožeti njivi. 

Začeja se je evropski žogobrc. 
Slovenija gre naprej, pojejo naši 
žogobrci in jihovi zvesti navijači. 
Tudi jaz želim, da bi šli naprej in 
ne prehitro nazaj. Bomo vidli. 
Žoga je okrogla in ne voglota. 

Pa smo na kunci. Mica me zove 
k obedi. Voham nekaj dobrega. Ne 
vem, je picek ali pujcek. Nekaj bo 
že za v roko prijeti in v zobeh ob
delati. Sebi in vam želim - dober 
tek v grabo ali pa na breg. Vas 
lepopodavUam. Vaš LUJZEK 







ŠPORT 
KIDRIČEVO 

Slavko Kraim prokohsaril\ 
500 kilometrov 
K o l e s a r s t v o sod i m e d bolj n a p o r n e špor te , pa naj bo tek
movalno ali rekreativno. Vedno več ljudi se ukvarja s to obliko 
rekreacije in j im skoraj ne mine dan brez kolesa. 

Slavko Krajnc iz Lovrenca na 
Dravskem polju se je odločil za 
nevsakdanji podvig: v 24 urah 
prevoziti 500 kilometrov. V sobo
to, 10. jtdija, se je izpred upravne 
zgradbe Taltmi iz Kidričevega od
pravil na zahtevno pot - test 
vzdržljivosti. Na startu je bilo ve
liko ljudi, ki so ga prišli pozdravit 

in mu zaželet vse najboljše na tej 
dolgi poti. Lepo sončno vreme je 
bilo bolj namenjenu kopanju kot 
vrtenju pedal. Toda Slavko je bil 
dobro pripravljen mdi na to in je 
vzdržal. 

Vrnitev je potekala po načrtih in 
že nekoliko pred napovedanim 
časom je prispel na cilj. Sledil je še 

krog do Lovrenca na Dravskem 
polju, kjer sta se Slavku Krajncu 
in kolesarjem iz kolesarskega klu
ba Rogla pridružili še hčerka in 
žena ter so nato vsi skupaj v bolj 
upočasnjenem tempu kolesarili 
proti cilju, ki je bil pred restavra
cijo Pan v Kidričevem. Na cilju se 
je zbralo še več ljubiteljev športa, 
ki so bučno pozdravili prihod 
Slavka^ Krajnca. Tukaj so bili 
člani ŠD Kidričevo - kolesarska 
sekcija. Danilo Toplak, direktor 
podjetja Talum Kidričevo, in 
župan občine Kidričevo Alojz 
Šprah. Vsi so v kratkih nagovorih 
pozdravili ta podvig in Slavku 
čestitali. 

Po prihodu v cilj in po vseh čes
titkah je Slavko Krajnc našel še 
toliko moči in časa, da je predsta
vil svoj podvig: Tdeja je bila pri 
meni prisotna že dalj časa in sedaj 
je tu"esničena. Priprave na to so 
trajale dobro leto. Toda to ni bilo 
samo vrtenje pedalov, ampak so 
bile tudi druge oblike priprav. 
Obiskoval sem fitoes v ptujskih 
toplicah, bilo je tudi veliko teka. 
Projekta pa ne bi bilo možno iz
peljati brez Taluma, ki je pomagal 
s sponzorskim vložkom. Pa ni to
liko pomembna sama fizična pri
prava. Če nisi dovolj psihološko 
pripravljen, te lahko podre. Celo
ten projekt sem vodil sam." 

Sedaj bo za Slavka Krajnca sle
dil počitek, nato pa zopet na kolo 
in na poti k novim podvigom. Ka
terim? Tega nam še ni izdal. 

Danilo Klajnšek Slavku Krajnca je čestitala tudi Brigita Ačimovič iz Taluma 

KIKBOKS 

ReW/a v Malšperko 
V organizaciji kikboks kluba Majšperk se je preteklo soboto v 
športni dovarni Majšperk zbrala "smetana" s lovenskih kik-
boksaijev - imena, ki kaj veljajo v bori lnih veščinah. Posebej 
j e potrebno o m e n i t i svetovnega prvaka v k ikboksu Tomaža 
Barada in b ivšega sve tovnega prvaka v k u n g fu-ju M i l a n a 
P r o s e n i c o . Vse j e spreje l majšperšk i ž u p a n Franc Bezjak. 
Občina Majšperk j e bila tudi pokrovitelj tekme. 

Dogajanje je bilo zelo dobro or
ganizirano, glede na to da je klub 
šele v začetku svoje poti. Celotno 
organizacijo je izpeljal vodja klu
ba Branko Fidler z ekipo, ki se je 
dolga leta učila organizacije pri 
selektorju slovenske reprezentan
ce kikboksa Vladimir) u Sitarju, ki 
se mu je zahvalil s posebnim dari
lom. 

Demonstracijske borbe sta pri
kazala domača člana Denis Jug in 
Damjan Voglar v disciplini light 
kontakt, medtem ko sta demon
stracijo razbijanja opeke z velikim 

kladivom na telesu prikazala 
Branko Fidler in Dušan Pavlica. 

Za tekmovalni del so poskrbeli 
tekmovalci borilnih športov. V 
boksu je Ptujčan Ivan Pucko izgu
bil proti Kranjčanu Igorju Tulu-
koviču. V semi kontaktu je 
domačinka Barbara Mtu-at za las 
izgubila proti Ptujčanki Renati 
Polanec, medtem ko je v isti disci
plini domačin Janez Zdavc bil 
boljši od klubskega kolega Boštja
na Kovačiča. V light kontaktu je 
Ptujčanka Mateja Erlač bila boljša 
od Mariborčanke Mateje Rabo tek, 
Ptujčan Marcel Fekonja pa je do

mov odšel s strtim nosom in tako 
izgubil proti Mariborčanu Alešu 
Zemljišiču. V najatraktivnejši dis
ciplini flill kontakt pa so bile kar 
tri borbe: najprej je Mariborčan 
Sladnja Stokanič slavil nad Novo-
meščanom Vladom Kinkovičem, 
nato pa je Ptujčan Robi Kolarič 
premagal Ormožana Marka Zida-
riča, v slednjem boju pa je njegov 
klubski kolega Damjan Filipič 
premagal Tomaža Dolinarja iz 
Novega mesta. 

Za šovprogram so poskrbeli pev
ki Andreja in Klavdija, maneken
ka Maja Lešnik in napovedovalec 
Zvone Zinrajh. 

Najboljši tekmovalca revije je 
postal Aleš Žemljic, najboljša tek
movalka Mateja Erlač, najboljši 
domači tekmovalec Barbara Mu-
rat in tekmovalec z najboljšo teh
niko Janez Zdavc. 

Milan Krajnc Pavlica 

STRELSTVO 

Strelski klub Ptuj - prvak Podrovja 
V Rečici pri Laškem je bilo na avtomatskem malokalibrskem 
strel išču prvenstvo podravske regije. 

Streljanje z revolverjem velikega 
kalibra je bilo v znamenju dvobo
ja med lanskim vicešampionom 
Milanom Stražišarjem in lansko
letnim regijskim prvakom Slav
kom Ivanovičem. Ivanovič je bil 
boljši v natančnem streljanju, po 
hitrem delu pa je Stražišar je zma
gal s 526 krogi, Ivanovič je bil 
drugi s 521 krogi, 3. Boštjan Si
monič 516 kr. itd. 

Ekipno so zmagali strelci SK 
Ptuj (Slavko Ivanovič, Milan 
Stražišar in Borut Sagadin), drugi 
SD Petovia avto (Simon Simonič, 
Zvonko Hajduk in Boštjan Simo
nič), tretji SD Juršinci (Alojz 
Raušl, Mirko Moleh in Zlatko 
Kostanjevec). 

V malokalibrski standardni 
pištoli je dvoboj Milan Stražišar -

Slavko Ivanovič dobil strelec Pe
tovia avta Boštjan Simonič s 536 
krogi, dva kroga manj je imel dru-
gouvrščeni Ivariovič, tretji je bil 
Milan Stražišar. Ekipno je zmaga
la ekipa SK Ptuj (Milan Stražišar, 
Borut Sagadin in Slavko Ivano
vič) pred SD Petovia avto 
(Boštjan Simonič, Zvonko Haj
duk in Simon Simonič). 

V športni malokalibrski pištoli 
je med članicami zmagala Alenka 
Petršič iz SK Ptuj, 2. Majda 
Raušl, SD Juršinci, 3. Mateja 
Rozman. 

• Prvenst\o regije 
na 50 metrov 

v Mariboru bo v soboto, 18. ju
nija, regijsko prvenstvo na 50 me

trov v streljanju z malokalibrsko 
puško in pištolo. Za posamezne 
zmage se potegujejo Simon in 
Boštjan Simonič, Mirko Moleh, 
Marjan Gril, Simon Simonič ml. 
in ekipno I. pohorski bataljon 
Ruše, SD Petovia avto in SK 
Ptuj. 

# Simonič odličen 
na kontrolnem 
tekmovanju 

v Ljubljani je bilo drugo preg
ledno tekmovanje najboljših strel
cev Slovenije. V streljanju z malo
kalibrsko pištolo proste izbire je 
Boštjan Simonič z odličnimi 526 
krogi bil drugi, s krogom manj je 
bil Simon Simonič tretji - oba SD 
Petovia avto. Zmagal je Franc Pe-
temel ml iz Kranja. 

SI 

Okrogla miza o športu 
Športni zavod Ruj je v mestnem kinu Ruj 

pripravil okroglo mizo o športu, katere tema 
je bila Šport mladih in problematika infra
strukture na področju športa. Tema je pri
tegnila tudi župana MG Ptuj Miroslava Lucija 
ter podžupana Mitjo Mrgoleta in Ervina Hoj-
kera. 30 udeležencev in udeleženk si je naj
prej ogledalo film o športu na Ruju, nato je 
o organiziranisti športa na državni in lokalni 
ravni spregovoril Stanko Glažar, direktor 
Športnega zavoda Ruj. O športu mladih je 
govoril Marjan Lenartič, strokovni sodela
vec Zavoda za šport, strategijo in vizijo 
športa do leta 2005 pa sta podala Ivan Vido
vič, vodja oddelka za družbene dejavnosti 
MG Ruj, ter Vladimir Sitar, predsednik 
Športne zveze MG Ruj. Kot gost je o šolskih 
športnih tekmovanjih govoril še Janez Pe-
terlin, sekretar odbora za šolska tekmovanja 
pri ministrstvu za šolstvo in šport. 

Šport dobiva vedno večjo veljavo - pa ne 
samo tekmovalni, ampak tudi rekreativni, da o 
pomembnosti ukvarjanja s športom pri otrocih 
niti ne govorimo. Zato bi ta pozitivni trend mo
rali spodbujati tudi na Ruju. Škoda je, da se te 
prve okrogle mize ni udeležilo več predstavni
kov društev, če upoštevamo dejstvo, da samo 
v Ruju deluje 80 klubov, pa tudi ne več svetni
kov MO Ruj, da bi lahko slišali nekatera dejst
va o športu, ki jih premalo poznajo. Predvsem 
bi slišali, da v MO Ruj namenjajo za šport 2000 
tolarjev na prebivalca, medtem ko v Kranju 
6000 tolarjev, da o problematiki športnih objek
tov in površin niti ne govorimo. Glede pokritih 
površin naj bi bilo s telovadnico pri novi gimna
ziji sicer nekoliko boljše, vendar pa ptujski 
športni klubi še vedno ostajajo brez "prave 
športne dvorane". V usmerih/ah do leta 2005 
naj bi izpostavili športne objekte, ki bi jim bilo 
potrebno dati prioriteto in zagotoviti zanje po
trebna finančna sredsh/a. To pa so atletska ste
za iz umetne mase in s spremljajočimi naprava

mi, športna dvorana za treninge in tekmovanja, 
ureditev tribun stadiona z ogrevanjem, nadzi
dava športne dvorane Mladika - faza B, uredi
tev prostora zavoda in sprostitev obstoječih za 
potrebe športa, športno strelišče, pokriti bazen 
za učenje plavanja in treninge vodnih športov, 
umetno drsališče, steza za rolkanje, ureditev 
ptujskega jezera za rekreativce in tekmovalne 
športe, trim steza, kolesarske steze ... Do sem 
lepo in prav, samo da bi res lahko v nas
lednjem obdobju kaj naredili. Znano je namreč, 
da so nekateri navedeni projekti že dolgo želja 
športnikov, a so bili prennalo prisotni tam, kjer 
se o tem odloča, zato ptujski šport zaostaja. 

Na okrogli mizi je deset predstavnikov klu
bov, športnih pedagogov in svetnikov poveda
lo svoje mnenje, iz tega pa bodo lahko naredili 
nekatere sklepe in jih potem zapisali v strategi
jo športra in njegovega razvoja v naslednjem 
obdobju. Svoje bo morala reči tudi politika, saj 
če bi lahko o tem odločali sami športniki, po
tem bi zanesljivo imeli več denarja za svoje klu
be in bi bila infrastruktura na višjem nivoju. 

To je bila pprva okrogla miza o športu, druga 
naj bi bila v jeseni, ko bodo obdelali še druge 
teme in problematiko športa ter tako izobliko
vali stališča o strategiji razvoja športa do leta 
2005. Do naslednjega druženja in pogovora o 
športu pa bi se lahko pripravili in se je udeležili 
tudi vsi tisti, ki tokrat niso bili prisotni. Na koncu 
pa bi bilo zelo dobrodošlo, če bi končno našli 
skupni jezik, pozabili na nekatere zamere in 
nevoščljivosti, mogoče tudi nagajanja, ki so se 
v preteklosti pojavljali v športu. Skupno bi vse
kakor lahko iztržili veliko več zase oziroma za 
šport. Končno gre za dogajanja v svoji občini in 
jim ne bi smelo biti vseeno, kaj se je premalo 
naredilo oziroma kaj bi se moralo narediti, da 
bi lahko končno tudi Ruj stopil v športno 
srednje razvit slovenski razred. 

Danilo Klajnšek 

Špottne novi€e 
EURO 2000 • Ogled tekme 
Slovenija - Španija 

Društvo nogometnih ^trenerjev Ptuj organizira og
led tekme Slovenija - Španija, ki bo na Evropskem 
prvenstvu v nogometu v nedeljo, 18. jimija, v Am
sterdamu. V avtobtisu je še nekaj prostih mest in 
prav tako vstopnic. Če vas ogled zanima, pokličite na 
041 394 876. 

I.k. 

KARTING • AMD Ptuj drugi 
Na progi BTC v Ljubljani je bilo državno prvenst

vo v kartingu, ki ga je izvedlo AMD Moste. Velika 
vročina^ je pestila tekmovalce pa tudi tekmovalne 
stroje. Člani AMD Ptuj so nastopili v polni sestavi in 
ekipno osvojili II. mesto. 

V razredu N-60 je zmagal Rotar, Moste, Ptujčani pa 
so uvrščeni takole: 9. David Klobasa, 10. Darjan 
Klobasa, 11. Damiš, 14. Šimier; A-100 J: zmagal Li
sjak, Portorož, 7. Hvala; ICA 100: 1. Stojšič, Moste, 
6. Pišek, 12. Mlinaric; F - 125 ccm: 1. Pevec, Lucija, 
Ptujčani pa 6. Banič, 8. Vajnhandl, 12. Šeruga, 13. 
Važna ver, 15. Blatnik 16. Janežič. 

Ekipno je zmag^o AMD 152 točk^ AMD Ptuj 108, 
AMD Lucija 95, Zinex 81 in AMD Slander 74 točk. 

anc 

TENIS • Razgibano poletje v 
Tenis centru Luka 

v teniškem centru Luka v Žabjaku bo letošnje po
letje zelo živahno. Pripravili so zanimiv koledar pri
reditev. V soboto, 17. junija, vabijo na turnir trojk v 
košarki, ki se bo pričel ob 13. uri. Že dopoldne ob 
enajstih pa se bodo v igranju tenisa lahko pomerili 
moški posamezno v kategorijah do 35 in nad 35 let. 
Podrobnejše informacije in prijave sprejemajo na te
lefonski številki 02 745-6781. 

_ MG 

TENIS • 
Za pokale občine Hajdina 

Teniški klub Skorba prireja v soboto, 17. junija, na 
igriščih Goja Center v Hajdošah teniški ttu-nir posa
meznikov, ki se bo pričel ob 8. uri. Organizator 
pričakuje na tiunirju, ki je samo za igralce iz občine 
Hajdina, večjo udeležbo, saj se bodo pomerili za po
kale občine Hajdina, ki je pokroviteljica turnirja. 

Danilo Klajnšek 

PLAVANJE • 
Ponovno odličen Matjaž Pernat 

ž e večkrat letos smo poročali o uspešnih nastopih 
mladega plavalca iz Pleterij na Dravskem polju Mat
jaža Pernata. Po štirinajstdnevnih pripravah v Do
lenjskih Toplicah se je udeležil odprtega pregledne
ga mitinga v Kranju. V svojih disiplinah in kategori
ji je bil ponovno brez konkiu-ence. Na 100 metrov 
prsno je dosegel prvo mesto s časom 1:10,62. Prav 
tako je bil prvi na 200 metrov prsno s časom 2:30,34, 
kar je njegov osebni rekord. Tega je odplaval v absol
utnem finalu, kjer je zasedel četrto mesto. Matjaž 
Pernat se je preizkusil tudi na 200 metrov mešano in 
zasedel četrto mesto. 

Danilo Klajnšek 

ŠPORT MLADIH • 
Zmagali Hajdinčani 

Po tednu kvalifikacijskih predtekmovanj se je s fi
nalno prire4itvijo končalo letošnje medobčinsko 
prvenstvo OS v malem nogometu za učence 5. in 6. 
razredov. Po slavnostni razglasitvi najboljših so bile 
šole udeleženke nagrajene s pokali, ki so jih podelili 
Stanko Glažar in Marjan Lenartič iz Športnega zavo
da Ptuj ter ravnatelj OŠ Hajdina Jože Lah. 

Rezultati: Ljudski vrt - Videm 2:3; Hajdina -
Juršinci 5:2; Videm - Juršinci 2:4; Ljudski vn - Haj
dina 0:0; Hajdina - Videm 3:1; Juršinci - Ljudski vrt 
1:4. Končni vrstni red: 1. OŠ Hajdina, 2. OS Ljud
ski vrt Ptuj, 3. OŠ Juršinci, 4. OŠ Videm. Miha Le
ben iz Oš Ljudski vrt je bil s 5 zadetki najučinkovi
tejši igralec prvenstva. Za zmagovalce so igrali: Sla-
meršek, Nahberger, Lešnik, Omig, Brodnjak, Pod-
hostnik, Drevenšek, Veber, Ules, Rozman, Mer-
telj, Kočar; trener Matija Brodnjak. 

Ivo Kornik 

TRAP 

IV,Pokal 5Z5 v trapu 
Na ol impijskem strelišču v Rakičanu pri 
M u r s k i S o b o t i j e b i l a 10. in 1 1 . j u n i j a 
z a d n j a , č e t r t a t e k m a za p o k a l S Z S v 
trapu. Sodelovalo je 30. strelcev v članski 
in mladinski konkurenci . 

Kljub lepemu sončnemu vremenu so rezultati 
pod pričakovanji. V članski konktirenci je zma
govalec tekme Tomaž Končan, v posebnem 
skupnem točkovanju pokala SŽS pa Boštjan 
Maček, V mladinski konkurenci je zmagovalec 
Miha Šafarič, v skupnem točkovanju pa Gregor 
lic. Med članicami je zmagovalka Mačkova. 

Izidi tekme: člani: 1. Tomaž Končan (Svobo
da) 137 (114+23), 2. Igor Dekleva (Ilirska Bi
strica) 132+1 ( 109+23), 3. Boštjan Maček 
(S.K.)J32+0( 110+22); mladinci: 1. Miha Šaf
arič (S.K.) 121 (103+18), 2. Janez Šekoranja 
(Olimpija Elektroplastika) 117 (95+22), 3. Gre
gor lic (Dolomiti Tils) 116+1 (93+23); člani
ce: 1. Jasmina Maček (S.K.) 79 (60+19), 2. Maja 
Frangež (Ormož) 69 (50+19), 3. Polona Koder-
mac(Koptex) 65 (46+19). 

Končna razvrstitev pokala SZS: člani: 1. 
Boštjan Maček (Svob) 61, 2. Matej Žniderčič 
(Kopt) 46,3. Gorazd Slemenšek (SKC) 40; mla
dinci: 1. Gregor lic (Tils.Dol.) 71, 2. Ivo Kom-
pan (I.B.) 41, 3. Janez Šekoranja (Ol.El.) 41, 4. 
Marko Slemenšek (SKC) 25; 

Mirko Slemenšek 



PLANINSKI KOTIČEK / PLANINSKI KOTIČEK .. 

Planinski tabor 
Bavšita 2000 

PD Ptuj se po dolg ih letih uživanja v raju Gozd 
Martul jka letos seli v še en biser s lovenskih gora 
Bavšico. To je gorska dol ina, ki leži vsega 7 km iz 
znanega tur ist ičnega središča Bovca, vendar je 
kl jub temu ostala nedotaknjena in b leščeča v svoji 
lepoti , ki jo ponuja t is temu, ki jo obišče. 

In kaj vam ponuja PD Ptuj? 
O m o g o č a m o vam, da vse to doživite v 

spremstvu izkušenih vodn ikov PZS v času od 26. 
junija do 1 . julija. Bivali b o m o v povsem novem 
planinskem učnem središču Bavšica (RUS 
Bavšica), ki ga je pred natanko letom dni zgradi la 
PZS za potrebe vzgoje in izobraževanja mladih. 
Ker pa je število postelj omejeno (bivanje pod 
šotori je S T R O G O P R E P O V E D A N O TNP) , se je 
tudi omeji tev števila udeležencev ustavila pri šte
vilki 30 (pohitite s pri javami). 

Cena tega 5 dnevnega bivanja je: 14.500 SIT za 
mladino (2900 SIT na dan), 16.000 SIT za odrasle 
(3200 SIT na dan), če pa bo prostor, bo moč priti 
za krajši čas, vendar v tem pr imeru velja cena 
3600 SIT na dan (velja za 3 oz. manj dni). V ceno 
je všteto celotno bivanje v koči , do 5 obrokov na 
dan in vodenje. Plačilo je možno tudi na dva obro
ka (ob prijavi in do 15. junija). 

Program tabora bo pr i lagojen in bo v osnovi raz

del jen na dva dela: 
- zahtevnejši (pr imeren za odrasle in starejšo 

mladino oz. za vse z dobro telesno pripravl jenost
jo) 

- lažji (pohajkovanja po dol ini z lažjimi vzpon i , 
ogledi zanimivost i v bližnji in nekol iko dal jnejši 
okol ici) . Ta bo namen jen 'p redvsem druž inam in 
mlajšim ude ležencem. 

Izdelan program bo na voljo na sestanku ude
ležencev, ki bo v petek, 23. junija, ob 18.00 uri v 
prostorih PD Ptuj. Takrat bodo na vol jo tudi vse 
druge informaci je, ki pa jih že sedaj lahko dobi te 
pri organizatorj ih p laninskega tabora Bavšica 
2000. 

Na pot se bomo podal i v ponedel jek, 26. juni ja, z 
osebnimi avtomobili (lastni prevoz). 

Vodstvo tabora: vodja tabora: Hermina Šilak 
(031/761-829); tehnični vodja: Franc Korpar; 
vodnik i : S. Kelnerič in P. Šilak 

Organizatorji tabora 

Moihska koia - Golte 
Lahek izlet na Golte v neddel jo, 18. juni ja. Ob 

6.15 krenemo z avtobusne postaje Ptuj. Povzpeli 
se bomo do Mozirske koče, obiskal i katero plani
no, se povzpel i na najvišji vrh planote Boskovec. 
Vodi Primož Trop, inf. na tel. 775-059. Prijave v 
društveni pisarni ob tor, in pet. med 17. in 19. uro 
ali po tel/fax: 777-151 . 

P.T. 





PTUJ-MARIBpR-NOVA GORICA 
D R O G IN OROŽJA STOPILI NA REP 

RAZPECEVALCEMi 

Doslei prijeli ISosumlien-
ceir, "glavna" še na bega 
v Mariboru, nekaterih drugih lu-ajih na območju Štajerske 
in na območju Nove Gorice je policija sredi prejšnjega tedna 
prijela organizirano skupino preprodajalcev mamil , Id je de
lovala na š iršem območju Slovenije. Najodmevnejša je bila v 
javnosti akcija, ki jo je policija izvedla v sredo, 7. junija, 
med valeto osnovnošolcev v mariborskem hotelu Slavija. 
Tako imenovano ptujsko navezo naj bi vodila nekdanji poli
cist , 27-letni A.V. in 33-letni Z .H . , oba z območja Ptuja in 
oba še na begu. 

Šest dni po akciji v Slaviji so 
obsežno preiskovalno akcijo, ki 
je trajala več mesecev, ter celot
no dejavnost organizirane kri
minalitete novinarjem predsta
vili v torek, 13. junija, na tiskov
ni konferenci v ministrstvu za 
notranje zadeve v Ljubljani. O 
dosežkih policistov in krimina
listov ter celotnem poteku od
krivanja in dejavnosti kriminal
cev so govorili direktor Uprave 

kriminalist ične policije Marjan 
Pogačnik, vodja sektorja za or
ganizirano kriminali teto Ljubo 
Jovanovič, načelnik urada kri
minalistične policije na poli
cijski upravi v Mariboru Jurij 
Ferme ter načelnik urada kri
minalistične policije na PU 
Nova Gorica Milovan Ipavec. 
Bistvo vsega, kar so povedali, je 
v dejstvu, da je slovenska krimi
nalistična policija po številnih 
aretacijah slovenskih 
državljanov doma in v tujini ko
nec minulega leta začela resneje 
spremljati dejavnost večje kri
minalne združbe, ki je delovala 
na območju celotne srednje in 
zahodne Evrope. In z uspešno 
akcijo odkrivanja je preproda
jalcem drog in orožja očitno sto
pila na rep; glava še miga? 

Številni zasegi večjih količin 

prepovedanih drog in orožja v 
tujini (zaseg 5,4 kg heroina na 
madžarsko-slovenskem mejnem 
prehodu Redicz-Dolga vas in 
prijetje slovenskega kurirja ja
nuarja 1999, zaseg 8 kg heroina 
v Udevalu na Norveškem in pri
jetje kurirja - avstrijskega 
državljana, zaseg večje količine 
strelnega orožja v Italiji oktobra 
1999 in prijetje slovenskega ku
rirja, zaseg 50 kg hašiša, 610 g 

kokaina ter 536 g heroina v 
Avstriji in prijetje treh slovens
kih državljanov oktobra 1999, 
zaseg 12 kg heroina in aretacija 
dveh kurirjev - slovenskih 
državljanov v Dovru v Angliji) 
so potrdili domneve kriminalis
tov o dobro organizirani krimi
nalni združbi, ki je s prepoveda
nimi drogami ter orožjem 
oskrbovala tako domači kot tudi 
trg skandinavskih ter nekaterih 
zahodnoevropskih držav. 

Policisti in kriminalisti so 
ugotovili, da imajo prav vsi na
vedeni zasegi skupni imenova
lec: skupino ljudi, zbranih okoli 
27-letnega A. V. in 33-letnega Z. 
H., oba naj bi bila z območja 
Ptuja. V deset mesecev trajajoči 
preiskavi jim je uspelo identifi
cirati člane kriminalne združbe, 
ugotoviti vloge posameznikov, 
njihove medsebojne povezave, 
kot tudi povezave s tujimi kri
minalnimi združbami po Evro
pi ter razbrati njihov način de
lovanja. Poleg že omenjenih 
A.V. in Z.H. je kriminalistična 
policija v preiskavi spremljanje 
tudi kr iminalnih dejavnosti 29-
letnega F. V., brata A. V. (oba 

sta z območja Ptuja), 22-letnega 
S. P., 30-letnega D. S., 24-letne-
ga D. M., 25-letnega B. J., 35-
letnega D. J., 26-letnega S. H., 
34-letnega B. P., 27-letnega B. 
V. in 21-letnega J. S. 

V preiskavi so tudi ugotovili 
nesorazmerje med kapitalskimi 
vložki posameznih članov kri
minalne združbe v nepre
mičnine in premičnine ter nji
hovimi legalnimi viri zaslužka. 
Posamezniki, katerih legalni 
pr ihodki ne zadoščajo nit i za 
izpolnitev davčne napovedi, so 
namreč kupovali draga plovila, 
osebne avtomobile in nepre
mičnine, katerih nabavna 
vrednost presega več milijonov 
nemških mark. 

V sredo, 7. junija je krimina
listična policija izvedla zakl
jučno akcijo v mariborskem ho
telu Slavija in nekaterih drugih 
mestih, v kateri je prijela 5 oseb: 
F . V., S. P., D. S., D. J. in S. H. 
Policija je pri 10 osebah opravi
la 15 hišnih preiskav. Med 
preiskavo je bilo zaseženih 500 
gramov kanabisa, 2 kg heroina, 
7 pištol, 207 kosov streliva ter 
večja količina deviz različnih 
valut v skupni vrednosti 
približno 10.000.000 tolarjev ter 
20 kg paracetamola. Gre sicer za 
povsem legalno zdravilno učin
kovino, namenjeno odpravljan
ju bolečin in zniževanju tempe
rature, ki pa se hkrati pogosto 
zlorablja kot dodatek za 
povečevanje mase heroina ozi
roma za redčenje. Urad Krimi
nalistične policije Maribor je 
kazensko ovadil 13 oseb in k 
preiskovalnemu sodniku prive-
del 5 oseb, zoper katere je bil 
odrejen pripor, 4 osebe pa so 
t renutno še na begu. Krimina
listična policija nadaljuje tudi 
ugotavljanje drugih kaznivih 
dejanj. 

Na podlagi ugotovljenih kri
minalnih povezav med 
združbami je kriminalistična 
policija vzporedno uvedla kri
minalistično preiskavo zoper 
osebe, ki so delovale na območju 
Policijske uprave Nova Gorica. 

Ugotavljanje drugih kazni
vih dejanj kriminalistična po
licija še nadaljuje, dejstvo pa 
je, da se poleg "malih rib" in di-
lerjev vse bolj posveča tudi ve
likim kriminalnim združbam 
in "velikim ribam". Pri tem je 
vse uspešnejša, čeprav so vsaj 
štirje člani tako imenovane 
"štajerske tolpe" še na begu. Za 
dva "glavna" iz Ptuja bojda že 
vedo, kje sta onstran slovens
kih meja, zato je pričakovati, 
da ju bodo na podlagi medna
rodne tiralice kmalu prijeli. 

-OM 

Del droge in pripomočkov za njihovo uživanje, ki so jih lani za
segli razpečevalcem ptujski policisti In krimninallsti. 

Foto: M. Ozmec 

Kulturni 
križemkražem 
TURNIŠČE • V prostorih 
Društva upokojencev na 
Selški cesti 2 bodo jutri odprli 
razstavo ročnih del in 
različnih dobrot, ki bo v petek 
na ogled od 9. do 20. ure, v 
soboto pa od 9. do 12. ure. 
Ob 14. uri pa se bo pričelo 
družabno srečanje z glasbo. 

ORMOŽ • V Domu kulture 
bo v petek, 16. junija, ob 19. 
uri predstavitev pesniškega 
prvenca Blanke Erhartič Pros
ti pad. Pesmi bo Interpretiral 
gledališki igralec Grega Geč, 
predstavila pa se bo tudi 
glasbena skupina Sagar iz 
Maribora z orientalskimi 
skladbami, prepletenimi z 
elementi jazza, ročka in indo-
arabske glasbe. 

CIRKULANE • Prosvetno 
društvo Francka Kozela in 
učenci OŠ Cirkulane prirejajo 
koncert pod naslovom S pes
mijo v poletje, ki bo jutri, 16. 
junija, ob 19.30 uri v večna
menski dvorani v Cirkulanah. 
CIRKOVCE • Otroški in mla
dinski pevski zbor osnovne 
šole prirejata promocijski 
koncert ob izidu CD plošče. 
Prireditev bo v dvorani osnov
ne šole v petek, 16. junija, ob 
20. uri. Gost koncerta bo Štu
dentski pevski zbor Jurija Vo-
dovnika iz Slovenske Bistrice. 
VELIKA NEDELJA • V sobo
to, 17. junija, ob 18.30 bo ob 
krajevnem prazniku v zad
ružnem domu proslava s kul
turnim programom in podelit
vijo plaket Velike Nedelje. 
Sledila bo zdravica ob 19.30 
in ogled razstave Velika 
Nedelja skozi stoletja ob 20. 
uri. 

VELIKA NEDELJA • V sobo
to in nedeljo, 17. in 18. junija, 
bo ob 21.15 ponovitev gleda
liške predstave na prostem 
"Jezusovo življenje", ki so jo 
pripravili člani KD Simona 
Gregorčiča v režiji Alojza Mat-
jašiča. 
KOG • V nedeljo, 18. junija, 
bo ob 15. uri v avli osnovne 
šole predstavitev prve kasete 
in CD plošče dekliškega kvar
teta s Koga. 
SPODNJA POLSKAVA • V 
nedeljo, 18. junija, ob 15. uri 
bo pred gasilskim domom na 
Spodnji Polskavi 23. srečanje 
godb na pihala. Nastopilo bo 
deset godb na pihala, od 
tega pet iz občine Slovenska 
Bistrica. 
SLOVENSKA BISTRICA • V 
razstavnih salonih gradu je 
od 7. junija na ogled razstava 
z naslovom Izgnanstvo Slo
vencev med nemško okupa
cijo 1941 - 1945 in njihova 
vrnitev. 
ORMOŽ • V torek, 20. junija, 
bo ob 18. uri v šolskih prosto
rih zaključni koncert učencev 
glasbene šole Ormož. 
ORMOŽ • V prostorih občine 
Ormož je na ogled razstava 
Zemlja pod vašimi nogami, ki 
predstavlja največja arheo
loška odkritja na trasah 
avtocest v Sloveniji. 
ORMOŽ • V občinski avli je 
na ogled razstava Mladinski 
arheološki raziskovalni tabor 
Hajnd11999, ki stajo pripravi
la Pokrajinski muzej Ruj in 
Gimnazija Ormož. 
PTUJ • V gostilni Lužnik na 
Ormoški cesti na Ruju je na 
ogled nova razstava. S kraji
nami in tihožitji v gvaš tehniki 
se predstavlja Nada Zidarič, 
likovna pedagoginja iz Mari
bora. Razstava bo do konca 
junija. 

KINO PTUJ • Danes ob 21. 
uri ter do nedelje ob 18. in 21. 
uri si lahko ogledate Gladia
torja. Ta film bo ob 21. uri na 
sporedu tudi do prihodnjega 
četrtka, nato pa od petka do 
nedelje ob 19. in 21. uri 
Brezglavi jezdec. 

ČRNA KRONIKA 
SOPOTNICA UMRLA NA 
KRAJU NESRiČi 

Po regionalni cesti Ptuj-Lenart 
je v četrtek, 8. junija, ob 11.30 
vozil osebni avto 34-letni A.Ž. iz 
Lenarta. Na območju Trnovske 
vasi je začel prehitevati to
vornjak, ki ga je pred njim vozil 
29-letni J.P. iz Hrvaške. Prav ta
krat je voznik tovornjaka zapel
jal za okoli 70 centimetrov na 
nasprotni vozni pas in s tem 
zaprl pot osebnemu avtomobi
lu; ta je zapeljal na levo banki-
no, da bi se izognil trčenju. Te
daj je izgubil oblast nad krmi
lom, avto je zaneslo čez levo 
bankino in nabrežino nasipa, 
kjer je trčil v drevo in obstal pod 
nasipom. V nesreči se je sopot
nica v osebnem avtomobilu, 51 -
letna M.B. iz Maribora, tako 
hudo ranila, da je umrla na kraju 
nesreče. Tudi voznik A.Ž. se je 
hudo ranil in so ga prepeljali v 
mariborsko bolnišnico. 

RANJENA MOPEDIST IN 
NJEGOV SOPOTNIK 

v sredo, 7. junija, okoli 21. ure 
je voznik kolesa z motorjem, 19-
letni P.K. iz Poljčan, peljal po uli
ci Na hribu v Poljčanah. Med 
vožnjo po klancu navzdol je v 
nepreglednem ovinku zapeljal 
na drugo stran cestišča in trčil v 
betonski steber vrtne ograje, 
potem ga je zaneslo še v drugi 
steber, tam pa ga je odbito na
zaj na cestišče. V nesreči sta se 
mopedist in n[egov sopotnik, 
16-letni J.O. iz Cadramske vasi, 
oba sta bila brez varnostne 
čelade, hudo ranila. Odpeljali 
so ju v mariborsko bolnišnico. 

VOZNIK UMRL POD 
TRAKTORJEM 

v noči s petka na soboto, 10. 
junija, so našli mrtvega pod 
prevrnjenim traktorjem 40-letne-
ga P.J. z območja Slovenske 
Bistrice. Ponesrečenec je med 
8. in 10. junijem, čas nasreče še 
ugotavljajo, vozil neregistriran 
traktor po lokalni cesti Zgornja 
Sveča-Dežno. V bližini Stoperc 
je zapeljal levo s ceste in zdrknil 
po hribu navzdol. Traktor, ki ni 
imel nameščene kabine niti var
nostnega loka, se je prevrnil, 
pokopal voznika pod seboj, in ta 
je zaradi hudih poškodb umrl. 

VLOMILI V KLUBSKI 
PROSTOR ŠTUDENTOV 

v noči s petka na soboto so 
neznanci v Slovenski Bistrici na 
Trgu svobode vlomili v klubski 
prostor študentov ter ukradli 
računalniško opremo in telefon. 
S tem so študentski klub oško
dovali za okoli 700.000 tolarjev. 

FF 

OSEBNA KRONIKA 
RODILE SO - ČESTITA
MO: Darinka Meško, 
Mezgovci 56/a, Dornava -
deklico; Blanka Rojko, 
Nova vas 77, Ptuj - Lauro; 
Aleksandra Trstenjak, 
Krčevina 14, Središče -
Mašo; Sanja Kusterbanj , 
Majšperk 30 - Sabino; Su
zana Ko jc , ^ i čanc i 80, Ve
lika Nedelja - Karmen; 
Marjana Debeljak, 
Druškovec 61 , H u m na 
Sutli - Glorijo; Nina 
Jurišič, Steklarska 20, Ro
gatec - Ano: Darja 
Plajnšek, Pleterje 73, 
Lovrenc - Patr ika; Veroni
ka Šeruga, Rucmanci 6, Sv. 
Tomaž -dečka. 
POROKE -PTUJ: Mitja 
Kovačič, Polenšak 45, in 
Milena Čuš, Gabrnik 20; 
Anton Ciglar in Doroteja 
Ploh, Mali Okič 29; Ale-
xander Peter Meister, Ber-
gatreute, ZRN, in Valerija 
Čižič, Borovci 31; Janko 
Beranič, Pongrce 3, in Ani-
ta Erbus, Pleterje 35. 
POROKA-MAJŠPERK: 
Sergej Topolovec in Simo
na Toplak, Ptujska Gora 
84. 

UMRLI SO: Angela Kor
par, roj. Čuš, Dornava 67, 
t' 1913, t 1. junija 2000; 
Terezija Kolar, roj. 
Kupčič, Senčak pri Juršin-
cih 4, 1941, t 2. junija 
2000; Rozina Pulko, roj. 
Žirovnik, Dobrina 52, ^ 
1936,12. junija 2000; Neža 
Gmeiner, roj. Paj, Mihovce 
46, * 1920, t 3. junija 
2000; Neža Horvat, roj. 
Bombek, Zabovci 38, 
1914 ,14 . junija 2000. 


